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HNS BIRA NOVOG PREDSJEDNIKA
Na sjednici Središnjeg odbora Hrvat-

ske narodne stranke (HNS) donesena 

je odluka o povećanju broja potpred-

sjednika stranke s dva na tri, čime HNS 
pokazuje spremnost za jaču i dinamič-

niju organizaciju, s fokusom na nove 
ideje i pristupe u vođenju stranke.
Svi potrebni akti za 18. Sabor HNS-
a, koji će se održati u subotu, 26. 
listopada 2024. godine, usvojeni su 

na sjednici. Na ovom Saboru HNS-a 
birat će se novo vodstvo stranke koje 
će preuzeti odgovornost za daljnji 
razvoj i jačanje stranke na političkoj 
sceni Hrvatske.
Izglasan je i novi, moderniji Pravilnik 
o ustroju i radu Mladih HNS-a, koji je 

prilagođen potrebama i izazovima s 
kojima se mladi suočavaju. Ovaj korak 
pokazuje snažnu opredijeljenost HNS-

a za ulaganje u mlade generacije, koje 
će igrati ključnu ulogu u budućnosti 
stranke.
Na kraju, Središnji odbor HNS je po-

držao kandidaturu Dragana Primorca 
za predsjednika Republike Hrvatske.
HNS nastavlja svoj put modernizacije 
i prilagodbe potrebama hrvatskog 
društva, ostajući dosljedan svojim 
temeljnim vrijednostima.

AKTUALNO

Od nove školske godine 
priprave za sakramente prve 
pričesti i svete potvrde više 
ne traju godinu dana, već 
dvije godine. To je zateklo 
neke roditelje.

– Ah, što sad izmišljaju 
toplu vodu. Čemu sad to? 
Pa zar nije dovoljno godinu 
dana priprave. Djeca su 
ionako i ovako preoptere-
ćena raznim obvezama u 
školi – ističe roditelj jedne 
sedmašice.

No, majka jednog dječaka 
drugog razreda varaždinske 
osnovne škole ima druga-
čiji pogled na dvogodišnju 
pripravu.

– Po meni je to u redu. Ne 
može se sve svesti na odrađi-
vanje i onda poklone nakon 
primanja sakramenata – 
dodaje majka djevojčice čiji 
su podaci poznati redakciji.

No, dvogodišnja pri-
prava za sakramente 
nije novost i riječ 
je o uputi koju 
je 25. listopada 
prošle godine 
u svom Pismu 
na počet k u 
nove pasto-
ralne godine 
2 0 2 3 . / 2 0 2 4 . 
svim svećenicima 
Varaždinske bisku-
pije uputio varaždinski 
biskup mons. Bože Radoš.

Odredbe
– U skladu sa svim do-

sadašnjim odredbama hr-
vatskih biskupa, od ove 
pastoralne godine u našoj 
Varaždinskoj biskupiji za-
počet ćemo s obveznom 
župnom dvogod i šnjom 
pripravom za sakramente 
euharistije (prve pričesti) i 
potvrde (usp. HBK, Direkto-
rij za pastoral sakramenata 
u župnoj zajednici, Zagreb 
2008., br. 68; 116). Pozivam 
vas zato da se u svim župama 
na takav način organizira 
župna kateheza, odnosno da 
se već ove godine priprava za 
prvu svetu pričest započne 
u drugom razredu, a za 
krizmu u sedmom razredu 
osnovne škole. Na župama 

– Svjesni smo da ovakva odredba organizacijski može predstavljati dodatnu obvezu župnicima, vjeroučiteljima i roditeljima, no ona je donesena s ciljem da naša djeca i mladi budu bolje pripravljeni za 
sakramente, plodonosnije življenje vjere te u konačnici za život – ističu službeno iz Varaždinske biskupije.

Dobar pomak prema kvalitetnijoj pripremi za sakramente i 
život u zajednici ili dodatna obveza preopterećenoj djeci?

PRIPRAVA ZA SAKRAMENTE PRVE PRIČESTI I SVETE POTVRDE SADA TRAJE DVIJE GODINE

na kojima se prva sveta 
pričest i krizma podjeljivala 
zajedno u drugom i trećem 
razredu odnosno sedmom i 
osmom razredu u svakom 
slučaju potrebno je organizi-
rati dvogodišnju pripravu za 
ove sakramente. U pastoral-
noj godini 2024./2025. tražit 
će se dakle od svih kandidata 
za prvu svetu pričest i kriz-
mu kao uvjet obavljena dvo-
godišnja priprava na župi. 
Svjestan sam da će možda 
na početku ovakav način 
održavanja župne kateheze 
izazvati određene nejasnoće, 
a možda i neke polemike sa 
strane roditelja, osobito s 
obzirom na postojanje i po-
hađanje katoličkog vjerona-
uka u školi. Budite strpljivi, 
ali i uporni u objašnjavanju 
nužnosti župne kateheze 
koja, osim poznavanja vjere 
što je temeljna zadaća vjero-
nauka u školi, uči slavljenju, 
življenju i prenošenju vjere u 
konkretnoj župnoj zajedni-

ci. Redovito pohađanje 
školskog vjeronau-

ka u svim razre-
dima osnovne 
škole i dalje 
ostaje uvjet 
p r i p u š t a -
nja djece i 
mladih tim 
sakramenti-

ma – stoji u 
pismu biskupa 

Bože Radoša.
Iz Varaždinske bi-

skupije ističu da je više-
godišnja priprava do sada 
postojala u mnogim župa-
ma s obzirom na navedeno 
u Direktoriju za pastoral 
sakramenata u župnoj za-
jednici Hrvatske biskupske 
konferencije, no biskup je 
navedenim pismom želio 
pozvati na dosljednije pri-
mjenjivanje upute o dvo-
godišnjoj pripravi u svim 
župnim zajednicama.

Dodatna obveza
– Svjesni smo da ova-

kva odredba organizacijski 
može predstavljati dodatnu 
obvezu župnicima, vjero-
učiteljima i roditeljima, no 
ona je donesena s ciljem da 
naša djeca i mladi budu bolje 
pripravljeni za sakramente, 
plodonosnije življenje vjere 

te u konačnici za život – isti-
ču službeno iz Varaždinske 
biskupije.

Za nekoliko riječi o produ-
ljenju priprave zamolili smo 
dugogodišnjeg profesora, 
vjeroučitelja Sašu Josipa 
Mileca.

Godinama je radio u Me-
dicinskoj školi Varaždin, a 
trenutno predaje vjeronauk 
u Drugoj varaždinskoj gi-
mnaziji.

– Uvjeren sam da to dobar 
pomak prema kvalitetnijoj 
pripremi za sakramente i 
život u zajednici no ujedno 
je izazov za župe koje pri-
premaju djecu da kvalitetno 
pripreme programe kojima 
će provoditi župne kateheze 
i aktivnosti. Naše vrijeme 
obilježava otuđenost, indivi-
dualizam i sve manji osjećaj 
za zajednicu i narod kojima 
pripadamo. Polazište i temelj 
svake pripreme za sakra-
mente je obitelj, ona daje 
poticaj djetetu da sudjeluje 
u životu kršćanske zajednice 
i da s vremenom nađe svoje 
mjesto i poslanje u Crkvi – 
ističe Milec koji je svestran. 
On je inače i dugogodišnji 
trener i predsjedik Karate 
kluba AIK iz Varaždinskih 
Toplica.

Drži da dvogodišnja pri-
prava za sakramente ima 
mnogo benefita.

Prednosti
– Prednost je u tom da 

se uz poučavanje o vjer-
skom životu može i uvoditi 
više zajedničkih aktivnosti 
koje će povezati djecu kroz 
volontiranje, upoznavanje 
aktivnosti koje Crkva pro-
vodi a društveno su korisne 
kao Caritas, pučka kuhinja, 
socijalna samoposluga, pa-
storal osoba s invaliditetom, 
starački domovi i još mnogo 
toga što ponekad ostane 

Iz Varaždinske 
biskupije ističu 
da je višegodišnja 
priprava do 
sada postojala u 
mnogim župama

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

“Običaji 
oko sakramenta su 

najčešće odraz
 stanja društva”

Polazište i temelj svake pripreme za sakramente je obitelj, ona daje poticaj 
djetetu da sudjeluje u životu kršćanske zajednice i da s vremenom nađe 

svoje mjesto i poslanje u Crkvi.”
vjeroučitelj Saša Josip Milec
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previše sa strane. To je način 
da se djecu i mlade uvodi u 
djelotvornu vjeru, da mogu 
vidjeti i plodove tih sakra-
menata za koje se priprema-
ju. Tako gledajući teško je 
pronaći nedostatke. Sigurno 
će biti ljudi koji će vidjeti 
izazovnim pomiriti aktiv-
nosti na kojima im djeca 
sudjeluju i naći ravnotežu u 
svemu što se djeci i mladima 
danas nudi. No duboko sam 
uvjeren da tamo gdje je do-
bro uređen rad s onima koji 
žele na sakramente to može 
samo biti mjesto duhovnog 
osnaženja i izvor snage i 
volje za sve druge aktivnosti 
i razvoj osobe – ističe Milec.

No, u današnje vrijeme 
svjedoci smo da se prima-
nje sakramenta povezuje 
s materijalnim, odnosno 
darovima koje dobivaju pr-
vopričesnici i krizmanici.

– Običaji oko sakramenta 
su najčešće odraz stanja 

društva. U svijetu koji ističe 
materijalno, gdje se stvari 
i novac ističu kao prave i 
često jedine vrijednosti nije 
neobično da i događaj koji 

je duboko duhovan nasto-
jimo “prodati”, na njemu 
zaraditi i istaknuti dar kao 
srž. Osobno sam bio mnogo 
puta kum na krizmi i uvijek 
onima koji me pitaju kažem 
da će dobiti krunicu i Bibliju. 

Ako im je to u redu, mogu im 
biti kum. Mi sami ponekad 
previše idemo u nadmetanje, 
popuštamo pred umjetnim 
društvenim pritiscima i 
očekivanjima. Ipak, znam 
mnoge lijepe primjere gdje 
i dalje slave u okviru uže 
obitelji, doma i skromno, u 
duhu onoga što se zapravo 
dogodilo na taj dan. Bilo bi 
lijepo kada bi neka genera-
cija potaknuta roditeljima 
odlučila zajedno skromno 
proslaviti taj događaj, možda 
u župnim prostorima, piz-
zom, kolačima ili nečim, da 
svi dobe isti poklon, a novac 
skupe za donaciju nekoj hu-
manitarnoj udruzi ili djetetu 
njihove dobi koje treba lijek 
ili operaciju. To bi bilo i pre-
divno ostvarenje pripreme 
za krizmu na primjer. Dobro 
je slaviti, treba obilježiti ono 
lijepo u našim životima, ali 
treba znati ostati umjeren u 
slavlju – zaključio je Milec.

U PRIGORCU NA MOTOCIKLU POGINUO 41-GODIŠNJI MUŠKARAC
Izvijestili smo da je u petak, 4. listopa-

da, u popodnevnim satima u Prigorcu 

u prometnoj je nesreći smrtno stradao 
41-godišnji muškarac.

– On je upravljao neregistriranim 

motociklom i bez zaštitne kacige na 

glavi, krećući se nerazvrstanom ce-

stom. Dolaskom u blizinu raskrižja s 

lokalnom cestom, prešao je vozilom na 

mekani teren uz cestu gdje je nastavio 

kretanje. Pri dolasku na uzbrdicu na 

mekanom terenu, izgubio je nadzor 

nad upravljačem te se motocikl prevr-
nuo na bok – javila je PU varaždinska.
Vozač je tom prilikom zadobio ozlje-

de zbog kojih je preminuo na mjestu 

događaja. Smrt je konstatirao liječnik 
ekipe Zavoda za hitnu medicinu Varaž-

dinske županije.
Na mjesto događaja izašao je mrtvo-

zornik koji je naložio obdukciju te je 
tijelo nesretnog muškarca prevezeno 

na Odjel patologije Opće bolnice 
Varaždin.

Procijenjena vrijednost radova za standardizirani modularni 

aneks uz postojeće kazneno tijelo (Zatvor u Varaždinu) iznosi 2 
milijuna eura.

U baroknom gradu bit 
će još 150 zatvorenika

Ministar pravosuđa, upra-
ve i digitalne transformaci-
je Damir Habijan izjavio je 
u utorak, 1. listopada kako 
je hrvatski zatvorski sustav 
preopterećen, s tisuću osoba 
lišenih slobode više od trenu-
tačnog kapaciteta pa je u planu 
izgradnja pet novih zatvora.

Habijan je u Dubrovniku 
održao radni sastanak s upra-
viteljima kaznionica, zatvora, 
odgojnih zavoda i centara.

– Kratkoročno će se prva 
dva standardizirana modular-
na zatvora, kapaciteta po 150 
zatvorenika, graditi u Varaž-
dinu i Lipovici. Završili smo 
javnu nabavu i dobili osam 
ponuda, a sve bi trebalo biti 
dovršeno za 18 do 20 mjeseci 
– rekao je Habijan.

Iz Ministarstva pravosuđa, 
uprave i digitalne transfor-
macije ističe da sve aktivnosti 
koje je ministar Habijan naja-
vio dio su sveobuhvatnog pla-
na modernizacije zatvorskog 
sustava, s ciljem odgovora 
na izazove prenapučenosti, 
posljedica potresa, migracij-
skih pritisaka te zastarjelosti 
postojeće infrastrukture.

– Ovaj plan ima za cilj stva-
ranje suvremenog zatvorskog 
sustava koji poštuje ljudska 

prava osoba lišenih slobode 
te podržava njihovu resocija-
lizaciju i rehabilitaciju – ističu 
iz Ministarstva.

Procijenjena vrijednost 
radova za standardizirani 
modularni aneks uz posto-
jeće kazneno tijelo (Zatvor u 
Varaždinu) iznosi 2 milijuna 
eura.

– Sredstva za izgradnju 
osigurana su iz državnog pro-
računa. Modularna gradnja, 
koju primjenjujemo u ovom 
projektu, donosi brojne teh-
nološke prednosti, uključujući 
skraćeno vrijeme izgradnje, 
bolju kontrolu kvalitete, sma-
njenje troškova, ekološku 
održivost te fleksibilnost i pri-
lagodljivost. Posebno ističemo 
smanjenje poremećaja tijekom 

izgradnje na lokaciji, što je od 
iznimne važnosti zbog speci-
fičnih sigurnosnih zahtjeva 
zatvorskog sustava. Prefabri-
kacija modula u kontrolira-
nom tvorničkom okruženju, 
koji se potom transportiraju 
na gradilište i sastavljaju u 
cjelinu, značajno smanjuje 
sigurnosne rizike i logistič-
ke izazove u sklopu gradnje 
unutar zatvorskog kompleksa 
– objašnjavaju iz Ministarstva 
pravosuđa, uprave i digitalne 
transformacije.

Inače, u svim budućim ula-
ganjima Ministarstva pra-
vosuđa, uprave i digitalne 
transformacije u zatvorsku 
infrastrukturu Ministarstvo 
naglašava važnost standar-
dizacije i usvajanja modelske 
strukture pri izgradnji.

– Taj pristup donosi niz zna-
čajnih prednosti za zatvorski 
sustav Republike Hrvatske. 
Te prednosti uključuju prepo-
znatljivost dizajna, poboljšanu 
operativnu učinkovitost, po-
većanu sigurnost, smanjenje 
troškova izgradnje i održava-
nja, olakšanu obuku osoblja 
te poboljšane životne uvjete 
za osobe lišene slobode. Sve 
navedeno doprinosi stvaranju 
učinkovitog, transparentnog 
i javno prihvaćenog sustava, 
koji ostvaruje svoje rehabili-
tacijske ciljeve uz poštivanje 
ljudskih prava – zaključuju.

– Svjesni smo da ovakva odredba organizacijski može predstavljati dodatnu obvezu župnicima, vjeroučiteljima i roditeljima, no ona je donesena s ciljem da naša djeca i mladi budu bolje pripravljeni za 
sakramente, plodonosnije življenje vjere te u konačnici za život – ističu službeno iz Varaždinske biskupije.

Dobar pomak prema kvalitetnijoj pripremi za sakramente i 
život u zajednici ili dodatna obveza preopterećenoj djeci?

Kako “zadržati” mlade 
u Crkvi nakon Krizme?
Vjeroučitelj Saša Josip Mi-

lec ističe da često priprema za 
sakramente može biti poticaj 
na razmišljanje, izazov za 
nove putove koje ne treba 
samo Crkva, već društvo op-
ćenito, više zajedništva, više 
srca, empatije i djelotvorne 
ljubavi.

– Sve to je proces koji će 
trajati, ali ako se svi koji u 
tom procesu sudjeluju uspiju 
motivirati i vidjeti priliku 
koja se kroz to pruža može 
se s vremenom očekivati 
pozitivan pomak. Ja mogu 
početi od sebe, to i činim. To 
je sve što mogu. Tako i svatko 
od nas za sebe može donijeti 
nove, zrelije i plemenitije od-
luke koje će sve više biti odraz 
onoga što zapravo događa u 
primanju tih sakramenata – 
ističe Milec. 

No, kako “zadržati” mlade 
u Crkvi nakon krizme?

– Sama riječ zadržati mož-
da previše govori da nekoga 
držimo negdje, zadržavamo 
ga. Ne bih nikoga “zadržavao” 
već bismo kroz pripremu za 

sakramente trebali otvoriti 
vrata svime onime što mlada 
osoba u Crkvi može biti i što 
može raditi. Mladi ljudi su 
izrazito angažirani u poma-
ganju bližnjemu, to je moje 
iskustvo iz rada u srednjoj 
školi, i to je dobra prilika kako 
ih potaknuti na angažman i 
da vide kako je mnogo više 
toga moguće zajedno nego 
sam ili odvojen od zajedniš-
tva. Treba reći da će uvijek 
postojati odljev ljudi nakon 
krizme, ali riječ Božja, vjera, 
ljubav i znanje koji su posijani 
će nekome možda pasti na 
plodno tlo tek u 20-ima, 30-
ima ili kasnije i znat će kamo 
se može vratiti i gdje će naći 
mir i radost u Bogu. Načina je 
mnogo, vjerujem da je svaka 
župa malo specifična i da će 
župnici, vjeroučitelji i pasto-
ralni suradnici, ako imaju 
otvoreno srce za one koji su 
im poslani, znati odgovoriti 
na sve izazove koje donosi 
priprema za sakramente i 
rad s mladima – zaključio 
je Milec. 

VARAŽDIN DOBIVA NOVI ZATVOR

PRIPRAVA ZA SAKRAMENTE PRVE PRIČESTI I SVETE POTVRDE SADA TRAJE DVIJE GODINE

Saša Josip Milec 
godinama je radio 

u Medicinskoj 

školi Varaždin, 
a trenutno 

predaje vjeronauk 

u Drugoj 
varaždinskoj 
gimnaziji

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

U svim budućim 
ulaganjima Ministarstva 

pravosuđa, uprave i 
digitalne transformacije 

u zatvorsku 

infrastrukturu 

Ministarstvo naglašava 
važnost standardizacije 

i usvajanja modelske 

strukture pri izgradnji

Upravljao je neregistriranim motociklom i bez zaštitne kacige na glavi, krećući se nerazvrstanom cestom 
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NIKOLA HREN NOVI RAVNATELJ ŽUPANIJSKE BOLNICE ČAKOVEC
Nikola Hren novi je ravnatelj Županijske 
bolnice Čakovec. Odluku je potvrdilo 
Upravno vijeće većinom glasova.
O novom se ravnatelju špekuliralo dulje 
vrijeme, odnosno od kad je država preu-
zela upravljanje bolnicama. Župan Matija 
Posavec u nekoliko je navrata rekao da 
bi smjena dosadašnjeg ravnatelja Igora 

Šegovića bila isključivo politički potez. 
Također, međimurski je župan od početka 
protiv toga da država upravlja bolnicama, 
te je tražio i ocjenu ustavnosti zakona.
Napomenimo i da novi ravnatelj dolazi iz 
redova HDZ-a, dok je Šegović bio na listi 
Posavčeve Nezavisne platforme sjever.
Novi ravnatelj po struci je pravnik i do 

sad je obnašao funkciju predstojnika 
Područnog ureda Hrvatskog zavoda za 
zapošljavanje. Njegovim imenovanjem 
prekinuta je praksa da bolnicom upravlja 
liječnik.
Podsjetimo i da je Hren bio HDZ-ov 
kandidat za zamjenika župana na izbo-
rima 2021.

Godišnja količina komunalnog otpada po stanovniku iznosila je u 2023. godini 474 kilograma, što je jednako vrijednosti iz 2022., ali 
je još uvijek značajno niža od prosjeka zemalja EU koji je prema podacima u 2022. iznosio 513 kilograma po stanovniku

U Varaždinskoj županiji i Međimurju lani 
zabilježene najveće stope oporabe otpada

Ministrica zaštite okoliša i 
zelene tranzicije Marija Vuč-
ković predstavila je Izvješće 
o komunalnom otpadu za 
2023. koji pokazuje neznatno 
smanjenje od 0,6 posto tog 
otpada u odnosu na 2022., ali 
je istaknula kako se nastavlja 
trend porasta odvojeno sa-
kupljenog otpada i iznosio je 
48 posto.

Problemi s plastikom
– U 2023. godini je 

ukupno nastalo 
1.833.341 tona 
komunalnog 
otpada, što 
je u odnosu 
na 2022., 
z a n e m a -
rivo sma-
njenje od 
0,6 posto. 
G o d i š n j a 
kol ičina ko-
munalnog otpa-
da po stanovniku 
iznosila je u 2023. godini 
474 kilograma, što je jed-
nako vrijednosti iz 2022., 
ali je još uvijek značajno 
niža od prosjeka zemalja EU 
koji je prema podacima u 
2022. iznosio 513 kilograma 
po stanovniku – istaknu-
la je ministrica Vučković. 

U HRVATSKOJ NIJE DOSTIGNUT CILJ IZ OKVIRNE DIREKTIVE O OTPADU

U 2023. godini su najveće 
vrijednosti procijenjene stope 
oporabe otpada, kao i pret-
hodnih godina, zabilježene 
u Međimurskoj županiji – 56 
posto, Varaždinskoj 55 posto 
i Koprivničko-križevačkoj 49 
posto. Najniže vrijednosti 
stope oporabe imaju Ličko-
senjska (23 posto) i Dubro-
vačko-neretvanska županija 
(26 posto). Jednak poredak 
županija je i kod stope reci-
kliranja. Stopa recikliranja 
je u 2023. porasla za dva 
postotna boda u odnosu na 
2022. i iznosila je 36 posto, 
a time još uvijek u Hrvatskoj 
nije dostignut cilj iz Okvirne 
direktive o otpadu koji iznosi 
50 posto. Ministrica kaže da 
je trend pozitivan i nastojat 
će ga i dalje ubrzavati.

Novi natječaji
Ako se razmatra razdoblje 

od 2020. do 2023. vidljivo 
je kako se najbolji rezultati 
postižu kod otpadnog metala, 
papira i kartona te stakla, dok 
je značajne napore potrebno 
uložiti u unaprjeđenje susta-
va gospodarenja otpadnom 
plastikom i biootpadom, ali i 
stakla, poručila je ministrica 
Vučković. Najavila je da će 
se do kraja listopada objaviti 
natječaj od 58 milijuna eura 
za recikliranje građevnog 
otpada, biootpada i otpadne 
plastike.

Rekla je da najviše otpa-
da po stanovniku nastaje 
u primorskim županijama 
što je posljedica turizma. U 
ukupnim količinama komu-
nalnog otpada, otpad iz tu-
rizma na nacionalnoj razini 
sudjeluje s udjelom od oko 
10 posto. Ministrica Vuč-
ković ističe kako se u 2023. 
nastavlja trend porasta udjela 
odvojeno sakupljenog komu-
nalnog otpada koji je iznosio 
48 posto. Rekla je da se 2017. 
godine 72 posto otpada nije 
odvajalo, a u 2023. 52 posto. 
Od 2015. do 2023. bilježi se 

porast odvojenog sa-
kupljanja otpada 

za 24 postotna 
boda .  Broj 
jedinica lo-
ka l ne sa-
mouprave 
s odvoje-
nim saku-
p l j a n j e m 

otpada po-
većao se od 

2017. sa 457 
na 531, odnosno 

samo njih 25 nije 
uvelo odvojeno sakupljanje 
otpada. Kod 65 posto jedi-
nica lokalne samouprave, 
odnosno njih 363 je u 2023. 
rasla stopa odvojenog saku-
pljanja komunalnog otpada 
u odnosu na 2022. Vučković 
ističe da 13 jedinica lokalne 
samouprave, od toga njih 

Nastavlja 
se trend porasta 
udjela odvojeno 

sakupljenog 
komunalnog

 otpada

Trgovački sud u Varaždinu 
je u stečaju Coninga, tvrtke 
bivšeg ministra i potpredsjed-
nika vlade Radimira Čačića, 
odredio prodaju zemljišta i 
nekretnina te tvrtke u Stinici 
po početnoj utvrđenoj vrijed-
nosti od 1,58 milijuna eura.

Na prodaju na elektronič-
koj javnoj dražbi ide više od 
37.000 četvornih zemljišta 
koje se u zemljišnim knjigama 
vode kao pašnjaci, ali i resto-
ran, prodavaonica, više zgra-
da i od kojih su neke ruševine, 
a uključena je nekretnina 
navedena kao “zdenac kod 
birtije”, prenosi N1 televizija.

Na navedenim nekretnina-
ma upisano je razlučno pravo 

u korist Hrvatske banke za 
obnovu i razvitak (HBOR), 
a na prvoj dražbi ne mogu 
se prodati ispod tri četvrtine 
cijene, odnosno za 1,189.050 
eura.

Rješenje o prodaji uslijedilo 
je nakon izvješća stečajne 
upraviteljice Lidije Lesar pre-
ma kojem je dosad unovče-
na imovina tvrtke u stečaju 
vrijedna oko 14,85 milijuna 
eura, a još nisu unovčene 
nekretnine vrijedne 1,73 mi-
lijuna eura.

Podsjetimo i da je najsku-
plje prodana nekretnina bila 
hotel Pagus. Hotel je prodan 
za 34,25 milijuna kuna (4,54 
milijuna eura), odnosno za 

75 posto utvrđene vrijednosti 
nekretnine od 45,62 milijuna 
kuna.

Druga najvrjednija nekret-
nina bila je hotel Trakošćan 
prodana za 29,05 milijuna 
kuna iako je početno utvr-
đena vrijednost nekretnine 
iznosila je 55,27 milijuna 

kuna, a slijedi apartmansko 
naselje Zelena punta, Kukljica 
na otoku Ugljanu prodano za 
26,52 milijuna kuna.

Trgovački sud u Varaždinu 
otvorio je stečajni postupak 
nad Coningom d. d., bivšom 
tvrtkom Radimira Čačića, 
sredinom 2018. U propisa-
nom roku bilo je zaprimlje-
no oko 150 prijava tražbina 
vjerovnika, ukupan iznos 
prijavljenih tražbina iznosio 
je nešto više od 330 milijun 
kuna, a priznato je oko 120 
milijuna. Prema pisanju me-
dija, ukupne obveze tvrtke 
prilikom otvaranja stečaja 
iznosile su oko 367 milijuna 
kuna.

Rasprodaje se preostala imovina propale Čačićeve tvrtke
NA BUBANJ IDU RESTORAN, DUĆAN I ‘ZDENAC KOD BIRTIJE’

Novi ravnatelj bolnice dolazi iz redova HDZ-a 

Zaprimljeno je oko 150 
prijava tražbina vjerovnika, 

ukupan iznos prijavljenih 
tražbina iznosio je nešto 

više od 330 milijuna kuna, a 
priznato je oko 120 milijuna

PIŠE: JOSIP NOVAK

jnovak@regionalni.com

12 iz Međimurske županije, 
imaju stopu odvajanja otpada 
iznad 62 posto, a što svjedoči 
o jednom dodatnom i po-
zitivnom primjeru u cijeloj 
Hrvatskoj. U 2023. bila su 
aktivna 282 reciklažna dvo-
rišta. Stopa oporabe u 2023. 
iznosila je 38 posto, što je 
u odnosu na 2022. poveća-
nje za četiri postotna boda. 
Stopa odlaganja otpada u 
2023. iznosila je 52 posto, a 
do 2035. godine potrebno 
je smanjiti odlaganje komu-
nalnog otpada na 10 posto. 
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Međimurski načelnici i gradonačelnici predložili su da država preuzme financiranje plaća djelatnika u dječjim vrtićima, a župan 
Posavec upozorio je kako je dvostruko oporezivanje natjeralo brojne obitelji da odu iz Hrvatske

S hrvatskog sjevera iselilo je 
20.000 ljudi, otišle su cijele obitelji

Na sjednici Kolegija grado-
načelnika i načelnika Međi-
murske županije prisustvovao 
je ministar demografije i use-
ljeništva Ivan Šipić, u pratnji 
ravnateljice Uprave za uprav-
ljanje javnim politikama za 
demografsku revitalizaciju 
i useljeništvo Natalije Havi-
dić, ravnateljice Uprave za 
provedbu javnih politika za 
useljeništvo Ivane Perkušić, 
ravnatelja Uprave za proved-
bu javnih politika za demo-
grafsku revitalizaciju Ante 
Babića, te savjetnice Martine 
Andrijević.

Na spomenutom je sastanku 
posebno istaknuta inicijativa 
da država preuzme trošak 
plaća u vrtićima.

Đurđica Slamek predsje-
davala je sjednicom Kolegija, 
te je u temu – financiranje 
rada dječjih vrtića – prisutne 
uvela zaključkom koji je iz 
Međimurske županije upućen 
predsjedniku Vlade Republike 
Hrvatske Andreju Plenkoviću 
i ministru znanosti i obrazo-
vanja Radovanu Fuchsu.

- Predlažemo da država 
preuzme financiranje plaća 
djelatnika u dječjim vrtići-
ma jer je to način da uvede 
pravedniji model podrške 
koju država pruža jedinicama 
lokalne samouprave. U su-
stavu predškolskog odgoja je 
situacija kritična jer je teret za 
JLS-e postao neizdrživ i priječi 
razvojne projekte. Istovre-
meno, demografska situacija 
u zemlji je zabrinjavajuća, a 
ovaj model je direktno vezan 
uz demografiju jer težimo da 

vrtići budu besplatni za ro-
ditelje - istaknula je Đurđica 
Slamek, dodavši da je spome-
nuti dopis poslan u srpnju, 
no do danas nema odgovora. 
Đurđica Slamek također je 
naglasila da je novi izazov i sve 
veći broj starije populacije te 
da će općine i gradovi morati 
više izdvajati za skrb o njima. 
S trenutnim omjerom finan-
ciranja predškolskog odgoja 
to neće biti moguće.

Župan Međimurske župani-
je Matija Posavec naglasio je 
ministru Šipiću i suradnicima 
da inicijativa dolazi iz Župani-
je koja je najviše napravila na 
razvoju modela koji direktno 
utječu na sigurnost i kvalite-
tan život građana.

- Odavno smo, mnogo prije 
Vladine porezne reforme, 
rasteretili građane, te kod nas 
nema prireza. Među 22 općine 
i 3 grada u Međimurskoj žu-
paniji nema niti jedne jedinice 
koja ne primjenjuje potpore za 
sve dobne skupine građana, 
na mnogim područjima dje-
lovanja. Tako je i s područjem 
skrbi za djecu i mlade gdje se 
izdvajaju sredstva za novoro-
đenčad, provodimo projekte 
i mjere vezane uz usklađenje 
profesionalnog i obiteljskog 
života, poput financiranja 
duljeg rada vrtića, jedina smo 
Županija u Hrvatskoj koja 
financira osobne asistente 
za djecu s razvojnim poteš-
koćama i u vrtićima, u što 
ulažemo oko pola milijuna 
eura na godišnjoj razini zato 
što svako dijete mora imati 
jednaku šansu. Prvi smo uveli 
besplatan prijevoz za učenike 
srednjih škola, kao i za studen-
te, pomažemo i jednokratnim 
potporama, nagradama za 

izvrsnost, besplatnim prije-
vozom itd., a za djecu iz rom-
ske populacije osiguravamo 
efikasan model pripreme za 
školu - rekao je župan Posavec 
te dodao da teže zajedničkom 
cilju da sva djeca u Međimurju 
imaju mjesto u vrtiću.

- Zato ćemo 30 vrtića dogra-
diti, urediti ili izgraditi kako 
bismo povećali kapacitete. 
Najveći poticaj u premošći-
vanju problema je činjenica da 
ove godine imamo 167 djece 
više u vrtićima nego lani. U 
ovom trenutku u Međimurju 
4088 djece pohađa vrtić i 
nema bolje demografske mje-
re od ove koju predlažemo. 
U našem kraju, ukupno u 
vrtićima imamo 669 zaposle-
nika, od čega 420 odgojitelja. 
Trošak države po modelu koji 
predlažemo, na primjeru naše 
Županije, iznosio bi oko 15-ak 

milijuna eura na godišnjoj 
razini - pojasnio je župan 
Posavec.

Ervin Vičević, načelnik Op-
ćine Selnica, istaknuo je da 
će za predškolski odgoj u 
ovoj jedinici uskoro trebati 
već 18 posto proračuna, dok 
je Anđelko Nagrajsalović, 
načelnik Općine Sv. Juraj na 
Bregu, upozorio i na para-
lelni problem – nedostatak 
stručnog kadra – zbog dugog 
vremena iznimno niskih plaća 
odgojitelja. Dodao je da fiskal-
nim izravnanjem općine više 
kategorije razvijenosti dobiju 
onoliko koliko u investicija-
ma, kroz PDV, moraju vratiti 
državi.

- Na natječaje smo prijavili 
tri vrtića jer nam treba još 
mnogo mjesta za djecu, a – 
primjerice – za matičnu usta-
novu dobili smo 1,9 milijuna 

eura iz EU fonda, a treba nam 
najmanje šest milijuna - iznio 
je primjer Nikola Novak, na-
čelnik Općine Nedelišće, dok 
je načelnik Općine Štrigova 
Stanislav Rebernik upozorio 
i na problem privatnih vrtića, 
koji će se početi gasiti, jer ne 
mogu konkurirati za natječaje 
na koje se apliciraju projekti 
općinskih i gradskih vrtića.

Župan je ministru Šipiću 
iznio i specifičnosti Međi-
murja kao pogranične župani-
je gdje je, uz dnevne migracije, 
zabilježen i jedan novi, vrlo 
nepovoljan trend.

- U mnogim sam prilikama 
apelirao da se što prije riješi 
pitanje dvostrukog opore-
zivanje naših građana, što 
je osobito velik problem u 
Međimurju. Naši građani, s 
vremenom su, upravo zbog 
dvostrukog oporezivanja, 

počeli s cijelim obiteljima 
iseljavati u Austriju. Zadnjih 
godina s hrvatskog sjevera 
iselilo je 20.000 ljudi. To je 
alarmantna brojka, osobito u 
svjetlu činjenice da te ljude ni-
smo morali izgubiti da je bilo 
malo više sluha na najvišim 
razinama vlasti - istaknuo je 
Matija Posavec, spomenuvši i 
jednosmjensku nastavu u ško-
lama kao cilj kojim se doseže 
i kvalitetniji obiteljski život.

- U tom je smislu iznimno 
važno da u Ministarstvu zna-
nosti i obrazovanju ubrza-
ju izdavanje suglasnosti za 
projekte izgradnje, obnove i 
dogradnje škola, što je nama 
u Međimurskoj županiji zbog 
snažne projektne aktivnosti 
uistinu veliki problem - poja-
snio je župan, naglasivši da je 
ulaganje u djecu najjeftiniji, a 
najučinkovitiji način za napre-
dak društva.

Ministar Ivan Šipić istaknuo 
je da obilazi sve hrvatske regi-
je samo s jednim razlogom: da 
iz prve ruke čuje o prioriteti-
ma i specifičnostima.

- Na stolu je i ova vaša ini-
cijativa i činjenica je da se s 
njom slažem, jednako kao što 
je činjenica da će za provedbu 
trebati jaka politička volja jer 
se radi o pola milijarde eura 
na godišnjoj razini. S druge 
strane, u našoj zemlji je, kao 
i u većini zemalja Europske 
unije, upaljen crveni alarm. I 
Hrvatska izumire, toga vjeru-
jem da će Vlada ozbiljno stati 
uz niz novih mjera za koje 
pripremam prijedloge. Jedan 
od prijedloga koji ću iznijeti 
jest puna plaća za žene na 
rodiljnom dopustu, istaknuo 
je ministar demografije i use-
ljeništva.

FINANCIRANJE VRTIĆA, DVOSTRUKO OPOREZIVANJE I ISELJAVANJE KAO GORUĆI PROBLEMI

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com
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HAC NEĆE SMANJITI CIJENE CESTARINA NAKON LJETA
Hrvatske autoceste (HAC) izvijestile su 

30. rujna da za osobna vozila cestarina 

ostaje ista kao u ljetnoj sezoni, te se 

neće kao prošlih godina vraćati na 
izvansezonske cijene.

Sezonske cestarine HAC primjenjuje 
od 1. srpnja do 30. rujna i one su deset 
posto veće od onih izvan sezone. Sada 
te cijene za osobne vozila ostaju i na-

kon 30. rujna. Cestarina za teška vozila 

ostaje ista.

U HAC-u to pravdaju velikim poveća-

njem troškova i izgradnje.
– U vremenu velikog povećanja troš-

kova održavanja i izgradnje, Hrvatske 
autoceste moraju korigirati cijene ce-

starine kako bi se osigurala financijska 
stabilnost – ističu iz HAC-a.
Navode kako se izuzev sezonskih cijena 
cestarine kroz tri ljetna mjeseca, koje 

su uvedene 2017. godine kao jedna od 
mjera financijskog restrukturiranja tvrt-
ki u cestovnom sektoru, ali koje se četiri 
godine (tijekom i nakon COVID krize) 
nisu primjenjivale, cijena cestarine nije 
mijenjala od 2012. godine.
– S ovom promjenom jedinična cijena 
cestarine za osobna vozila ostaje na 

razini sezonskih cijena cestarine – na-

glašavaju iz HAC-a.

U projekt je uključeno više od 20 partnera. Iz svake od država uključen je po jedan grad i svi imaju za cilj istražiti pojave toplinskih 
otoka na području svojih gradova.

Hoće li se neka od varaždinskih “vrućih 
točaka” hladiti podzemnim vodama?

U multimedijalnoj dvorani 
Gradskog muzeja Varaždin u 
palači Herzer u Varaždinu u 
utorak, 1. listopada, održana 
je radionica u sklopu projekta 
BeReady, posvećena analizi 
metodologije za pristup pro-
blemu urbanih toplinskih 
otoka.

Ovaj ključni događaj oku-
pio je dvadesetak stručnja-
ka različitih profila, 
koji  su svo-
jim znanjem 
i iskustvom 
doprinijeli 
d u b l j e m 
r a z u m i-
j e v a n j u 
specif ič-
n i h i za-
zova koje 
ova pojava 
predstavlja 
za Grad Va-
raždin.

Podsjetimo, Regi-
onalni tjednik već je tijekom 
kolovoza pisao o ovom pro-
jektu. U projekt je uključeno 
više od 20 partnera. Iz svake 
od država uključen je po jedan 
grad i svi imaju za cilj istra-
žiti pojave toplinskih otoka 
na području svojih gradova. 

U VARAŽDINU JE ODRŽANA RADIONICA U SKLOPU PROJEKTA BEREADY

stvom Razvojne agencije Sje-
ver DAN te Grada Varaždina 
kao pridruženog partnera, 
nastoji osnažiti zajednice u su-
očavanju s izazovima klimat-
skih promjena. Ova radionica 
predstavlja važan korak prema 
stvaranju učinkovitih strategi-
ja koje će pomoći Varaždinu 
u prilagodbi i smanjenju ne-
gativnih učinaka urbanih to-
plinskih otoka, a sve u skladu 
s ciljevima održivog urbanog 
razvoja.

Filip Bišćević iz Razvojne 
agencije Sjever DAN pojasnio 
je da je cijeli grad vruća točka.

- Ovaj projekt je tek u povo-
jima. S partnerima dijelimo 
znanja i ekspertize te podatke 
istraživanja. Do kraja pro-
jekta imat ćemo još nekoliko 
radionica te krunski dio, od-
nosno pilot projekt na jednoj 
od lokacija na kojima smo 
mjerili temperaturu. Radimo 
i na strategijama koje se tiču 
urbanih toplinskih otoka te 
otpornosti na klimatske pro-
mjene - rekao je Bišćević.

Barbara Mušič, znanstvena 
suradnica na projektu iz Urba-
nističkog instituta Slovenija, 
dodala je da iz njezine zemlje 
sudjeluje grad Kranj te je po-
dijelila svoja iskustva i znanja. 
Cilj je, dodala je, da partneri 
zajednički potraže rješenja za 
toplinske otoke.

U Hrvatskoj je to Varaždin. 
Dio istraživanja toplinskih 
otoka za Varaždin proveden 
je početkom kolovoza te je 
utvrđeno da tijekom ljetnih 
dana na nizu gradskih lokacija 
temperatura prelazi 40 °C, a 
najviša je izmjerena na Sajmi-
štu te je iznosila 50,3 °C. Na 
jednoj od lokacija u Varaždinu 
sljedeće godine napravit će se 
pilot projekt koji će pridonijeti 
njezinom “hlađenju”.

Gradonačelnik Grada Va-
raždina Neven Bosilj posjetio 

je sudionike radionice 
upoznavši se 
s  c i l jev i ma 
samog pro-

jekta te re-
kao: “Ovo 
ć e  b i t i 
jedna za-
n i m l j iv a 
i korisna 
s t v a r  z a 

Va ra žd in . 
Dobit ćemo 
potpunu to-

p l i n s k u  m apu 
grada Varaždina na 

kojoj ćemo vidjeti gdje su 
najviše temperature i najveća 
zagrijavanja tijekom ljeta. U 
sklopu pilot-projekta odabrat 
će se jedna od tih lokacija koja 
će se zazeleniti ili zasjeniti ili 
na neki drugi način urediti 
kako bi se snizile tempera-

Radi se i na 
strategijama koje 

se tiču urbanih 
toplinskih otoka 
te otpornosti na 

klimatske  
promjene

Zrinka Huđek Leskovar 
nova je predsjednica Koor-
dinacija hrvatske obiteljske 
medicine – KoHOM-a.

Huđek Leskovar izabrana 
je na Skupštini KoHOM-a 
velikom većinom glasova 
(77,9 posto) članova s pra-
vom glasa, uz izlaznost od 
79 posto, objavilo je ovo 
udruženje proteklog tjedna.

Zrinka Huđek Leskovar 
članica je KoHOM-a od 
osnutka, dugogodišnja je 
predsjednica kohomove 
podružnice Varaždinske 
županije, a posljednje če-
tiri godine bila je članica 
Izvršnog odbora i tajnica 

KoHOM-a te je aktivno 
sudjelovala u svim važnijim 
pregovorima i akcijama.

– Svih ovih godina, naši 
problemi su u srži uvijek 
isti. Sve što nas muči proi-
stječe iz istog – neshvaćanja 
važnosti obiteljskog liječ-
nika kao nositelja sustava. 
I od tuda i financijsko ne-
dostatno ulaganje i admi-
nistrativno opterećenje i 
nedostatni broj specijali-
zacija i sve sto nam HZZO 
nameće – pa čak i pretjerani 
broj kontrola – kazala je 
Huđek Leskovar. Istaknula 
je da će KoHOM nastaviti 
biti suradljiva udruga, ali i 

udruga koja je čvrsta, jaka 
i neovisna kao što je to i do 
sada bio slučaj.

Vinica
Zrinka Huđek Leskovar 

djeluje iz ordinacije obitelj-
ske medicine u Vinici.

Uz predsjednicu izabrani 
su članovi Izvršnog od-
bora Vanja Hmelik koji će 
obnašati dužnost tajnika 
KoHOM-a, Leonardo Bre-
ssan, Davorka Došen Mrak, 
Magdalena Šobar i Dejan 
Momčilović.

U Izvršnom odboru Ko-
HOM-a ostaje dosadašnja 
predsjednica KoHOM-a 

Nataša Ban Toskić.
– Uvjerena sam u to da 

će KoHOM s kolegicom 
Zrinkom Huđek Leskovar 
na čelu, nastaviti hrabru i 
beskompromisnu borbu za 
prava obiteljskih liječnika 
i zaštitu struke obiteljske 
medicine, a na dobrobit 
naših pacijenata zbog kojih 
i jesmo tu – kazala je Ban 
Toskić uz čestitke novom 
vodstvu najveće udruge 
obiteljskih doktora koja 
broji preko tisuću članova.

Skupština KoHOM-a iza-
brala je i članove Nadzor-
nog odbora i Mirovnog 
vijeća.

Zrinka Huđek Leskovar nova je predsjednica KoHOM-a
LIJEČNICA IZ VARAŽDINSKE ŽUPANIJE

PIŠE: SANDRA ŽUPANIĆ
szupanic@regionalni.com

ture. Toplinskom mapom 
dobit ćemo predispozicije za 
daljnji rad, saznanja gdje su 
ti toplinski otoci. U razmjeni 
iskustava s partnerima na 
projektu dobit ćemo uvid u 
mnoga dobra rješenja kako 
se rješavaju takvi problemi. 
Primjerice, Varaždin leži na 
podzemnim vodama, a posto-
je mogućnosti da se uz pomoć 
te vode iz bunara rashlađuju 
pojedine površine.”

Projekt BeReady, pod vod-

Bosilj, Mušič i Bišćević

FO
TO

: K
OH

OM
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Izbor boje sjedeće garni-
ture, trosjeda ili dvosjeda 
nije samo estetska odlu-
ka – ti komadi namještaja 
imaju moć transformirati 
prostor, prilagoditi ga va-
šim željama i potrebama 
te stvoriti savršen balans 
između funkcionalnosti i 
stila. Ne samo da utječu na 
atmosferu prostorije, već i 
na percepciju njene veličine. 
Tople nijanse, poput ze-
mljanih tonova, bogate 
brodo crvene ili duboke 
narančaste, unose energiju, 
udobnost i dozu uzbuđenja 
u prostor, pretvarajući ga 
u ugodno utočište idealno 

za opuštanje. S druge stra-
ne, nijanse poput nježnih 
plavih, zelenih ili pastelnih 
tonova unose osjećaj smi-
renosti i ravnoteže, stva-
rajući prostor koji odiše 
mirom, savršen za trenut-
ke odmora i regeneracije. 
U aktualnoj ponudi u svim 
Lesnina XXXL centrima i na 
webshopu u tijeku su poseb-
ni popusti na regale i klub 
stoliće te sjedeće garniture, 
trosjede, dvosjede i fotelje. 
Akcija traje do 24. 10. 2024., 
odnosno do isteka zaliha. 
Svjetlije boje, poput bijele, 
kremaste ili pastelnih nijan-
si, optički povećavaju pro-

stor, dajući mu prostraniji i 
svjetliji izgled. Ove su boje 
idealne za manje ili tamnije 
prostorije jer omogućuju 
osjećaj prozračnosti i otvo-
renosti. Tamnije nijanse 
sjedećih garnitura, poput 
bogate plave, tamnosme-
đe ili antracit sive, unose 
sofisticiranost i toplinu u 
prostor, stvarajući intimniju 
i osobniju atmosferu. No, 
važno je napomenuti da 
tamne boje mogu vizualno 
smanjiti prostoriju, što ih 
čini prikladnijima za veće ili 
otvorenije prostore u kojima 
želite postići osjećaj ugodne 
intime.

LESNINA XXXL

Transformacija dnevnog boravka 

pomoću jednog komada namještaja

traži
DIZAJNERA

/ OPERATERA NA PRINTERU VELIKOG FORMATA

Vaše motivacijsko pismo i životopis očekujemo na e-mail adresi:
prijava@vis-cro.com

ili pisanim putem na adresi:
VIS PROMOTEX d.o.o.

Adolfa Wisserta 3/a 

42000 Varaždin, Hrvatska

Rok za prijavu: 15.10.2024. godine

Tvrtka VIS vodeća je tvrtka u regiji u svojoj djelatnosti s tradicijom dužom od 80 godina. VIS 
posluje u djelatnostima proizvodnje tehničkih tkanina, proizvodnje profesionalnih promo-
tivnih suncobrana te ostalih promotekstilnih proizvoda, te izvozi na preko 40 inozemnih 
tržišta. Snaga tvrtke te njena konkurentna prednost očituje se u zaokruženosti poslovnih 
procesa proizvodnje.

OPIS POSLA:
� osmišljavanje i realizacija kreativnih grafičkih rješenja
� izrada priprema za tisak
� opsluživanje printera velikog formata

OD KANDIDATA OČEKUJEMO:
� kreativnost, samostalnost, motiviranost
• poznavanje rada u strukovnim 
programima (Adobe paket, primarno 
Photoshop i Illustrator)
• marljivost, preciznost, odgovornost
• minimalna stručna sprema: SSS
• iskustvo je poželjno, no nije uvjet

KANDIDATU NUDIMO:
� stimulativna primanja
� dinamičnu i ugodnu radnu okolinu
� mogućnost napredovanja
� stjecanje novih znanja
� službeni mobitel
� 40-satni radni tjedan, radi se od 
ponedjeljka do petka, iznimno subotom
� plaćen prekovremeni rad

20
godina sa vama

Since 2003

PRIDRUŽI SE NAŠEM 

PROIZVODNOM

TIMU!
Jednostavno je, 

prijavi 

se na 
posao@marlex.hr
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Načelnik Općine Veliki Bukovec Franjo Vrbanić je naglasio da će svi projekti i programi koje Općina provodi i koje će tek provoditi 
biti prilagođeni ljudima i potrebama ljudi u općini.

Prvi put u povijesti dodijeljena 
javna priznanja

Nakon niza kulturnih, za-
bavnih i sportskih sadržaja 
organiziranih povodom Dana 
općine Veliki Bukovec i blag-
dana svetog Franje Asiškog, 
održana je svečana sjednica 
Općinskog vijeća na kojoj su 
prvi put u povijesti dodijeljena 
javna priznanja.

Svečanu sjednicu otvorila je 
predsjednica Općinskog vijeća 
Općine Veliki Bukovec, Jasen-
ka Zdelar koja je kazala da je 
sjednica prigoda za prisjećanje 
na sve ono što se napravilo u 
proteklih godinu dana, ali i za 
ukazati na ono što je u planu. 
Pritom je pohvalila rad svih 
vijećnika, kao i suradnju s 
načelnikom.

– Općinski proračun je mali, 
a očekivanja su uvijek velika i 
zato se trudimo ta očekivanja 
ostvariti i našim mještanima 
stvoriti što kvalitetnije uvjete 
za život. Prvenstveno, želimo 
djeci i mladima stvoriti uvjete 
kako bi ostali živjeti i graditi 
budućnost na Bukovcu – kaza-
la je Zdelar pritom istaknuvši 
i neke od demografskih mjera 
koje provodi Općina Veliki 
Bukovec.

– Tu je i sufinanciranje bo-
ravka djece u dječjim vrtićima, 
sufinanciranje produženog 
boravka u školi, kao i finan-
ciranje radnih bilježnica i 
prijevoza. Isto tako, srednjoš-
kolcima koji se školuju za defi-
citarna zanimanja dodjeljuje-
mo stipendije, dok studentima 
dajemo jednokratnu pomoć 
koja se od ove godine sa 150 
eura povećava na 200 eura. 
Vrijedi dodati da Općina daje 
o pomoć mladim obiteljima za 
adaptaciju stambenog prosto-
ra – istaknula je Zdelar.

Načelnik Općine Veliki Bu-
kovec Franjo Vrbanić govoreći 
o projektima i programima, 
nije se želio osvrtati na brojke 
i iznose koji su kao službeni 
podaci svima dostupni, već 
je naglasio da će svi projekti i 
programi koje Općina provodi 
i koje će tek provoditi biti pri-
lagođeni ljudima i potrebama 
ljudi u općini.

– Provodimo programe od 
novorođene djece, preko vr-
tićke i školske dobi do mladih 
obitelji, ali i umirovljenika, a 
razmišljamo i o poduzetni-
cima za koje također imamo 
osmišljene programe. Opći-
na izdvaja i za subvencije za 
studente te uvijek nastojimo 
razmišljati i o socijalnom 
programu, o ljudima koji su 
najviše ugroženi, a to su ljudi 
bez primanja ili korisnici mi-
nimalne socijalne naknade. 
Naravno, nismo zaboravili ni 
na udruge i društva, čiji rad 
i aktivnosti također financij-
ski podržavamo – rekao je 
načelnik.

Što se tiče projekata, dodao 
je da je Općina trenutno u fazi 
prijava na razne natječaje.

– Ove smo godine prijavili 
jedan veliki projekt, veliku 

SVEČANOM SJEDNICOM OBILJEŽEN DAN OPĆINE VELIKI BUKOVEC

što ima priliku čestitati Dan 
općine vrijednim i marljivim 
stanovnicima općine Veliki 
Bukovec zahvaljujući kojima 
je ovaj kraj iz godine u godinu 
sve razvijeniji, napredniji i 
ugodniji za život.

– Ono što me posebno veseli 
jest odlična suradnja dviju su-
sjednih općina – Mali i Veliki 
Bukovec, koja je dosad rezul-
tirala s nekoliko zajedničkih 
projekata na dobrobit mješta-
na obiju općina. A kad smo kod 
suradnje, izvrsna je i između 
Općine i Varaždinske župa-
nije. Županija uvijek uskače 
u pomoć kada je potrebno 
dogovoriti i realizirati projekte 
koje Općina nije u mogućnosti 
samostalno odraditi. Tako 
smo, primjerice, dali sugla-
snost za gradnju na parceli 
koja je u školskom, odnosno 
županijskom vlasništvu za 
dogradnju vrtića koji se nalazi 
pokraj škole. Imamo i jedan 
zajednički projekt, a to je asfal-
tiranje jedne ceste dužine oko 
dva kilometra u Poduzetničkoj 
zoni Veliki Bukovec. Detalje 
još dogovaramo, a projekt bi 
trebao biti realiziran počet-
kom iduće godine – istaknuo 
je Stričak.

Podsjetivši da je Varaždin-
skoj županiji jedan od priorite-
ta obrazovanje, istaknuo je da 
će se ove godine iz županijskog 
proračuna za obrazovanje 
izdvojiti više od 60 posto sred-
stava, a projekti koji se provode 
i pripremaju u području obra-
zovanja vrijedni su gotovo 94 
milijuna eura.

Dodao je da je dio novca 
uložen i na području općine 
Veliki Bukovec.

– Od prošlogodišnjih inve-
sticija u Osnovnoj školi Veliki 
Bukovec izdvajam oko 8 tisuća 
eura uloženih u popravak kro-
višta škole i nabavku potopne 
pumpe, zatim sufinanciranje 
produženog boravka za jednu 
odgojno-obrazovnu skupinu 
s 28 učenika, a za dva po-
moćnika u nastavi u prošloj 
smo školskoj godini osigurali 
14.800 eura – rekao je Stričak.

Spomenuo je i potpore u 
poljoprivredi istaknuvši da je 
temeljem Javnog poziva za do-
djelu potpora male vrijednosti 
u poljoprivredi Varaždinske 
županije za 31 velikobukoveč-
kog poljoprivrednika izdvoje-
no 32.347 eura.

Uime načelnika i gradona-
čelnika obratio se načelnik 
Općine Mali Bukovec, Darko 
Marković, koji je naglasio da 
su općine Mali i Veliki Buko-
vec, osim preko vrtića i škole, 
povezani mnogim projektima.

- Suradnja naših općina je 
na izrazito visokoj razini i 
tako je sada, a zasigurno će se 
nastaviti i ubuduće. Ujedno 
zahvaljujem načelniku Op-
ćine Vrbaniću koji je često u 
sklopu zajedničkih projekata 
predstavljao i Općinu Mali Bu-
kovec – poručio je Marković.

Nagrade zaslužnim mještanima
Općina Veliki Bukovec po prvi je put u 

svojoj povijesti istaknute fizičke i pravne 
osobe te udruge nagradila javnim prizna-
njima za iznimna postignuća i doprinos 
od interesa za ugled i razvoj Općine za 
2024. godinu.

Priznanje za Počasnog građanina, od-
nosno građanku Općine Veliki Bukovec 
dodijeljeno je dugogodišnjoj djelatnici 
vrtića Milki Šeruga zbog iznimnog 
doprinosa u predškolskom odgoju i 
obrazovanju.

Obrtniku i dugogodišnjem predsjedni-
ku VZO Mali i Veliki Bukovec Mladenu 
Hemaru dodijeljena je Nagrada Općine 
Veliki Bukovec zbog iznimnog doprinosa 
u području vatrogastva i obrtništva te 
promociji općine, a nagrada je posmrtno 

dodijeljena Vjekoslavu Zdelaru, koji je u 
tri mandata bio načelnik Općine Veliki 
Bukovec, zbog iznimnog doprinosa u 
razvoju i promociji općine. Nagradu 
Općine dobio je i SRK Linjak zbog izni-
mnog doprinosa i postignuća u području 
sporta te promocije općine.

Stolariji i pilani Antun Pečenec d.o.o. 
dodijeljena je Zlatna plaketa zbog 
iznimnog doprinosa u gospodarskom i 
društvenom razvoju te promociji općine.

Dodijeljene su i dvije Zahvalnice 
Općine Veliki Bukovec i to nekadašnjoj 
ravnateljici OŠ Veliki Bukovec Tereziji 
Šalamon, aktivnoj u Udruzi umirovljenika 
i ujedno bivšoj članici Općinskog vijeća, 
zbog iznimnog doprinosa u društvenom 
razvoju i obrazovanju, dok je Općini 

Mali Bukovec Zahvalnica pripala zbog 
međusobne suradnje i zajedničkih pro-
jekta koji su doprinijeli razvoju Općine 
Veliki Bukovec.

Uime dobitnika zahvalila je Milka Še-
ruga koja je naglasila da je sigurna da se 
nitko od nagrađenih svojim radom i dje-
lovanjem u društvu, svojom osjetljivošću 
za društvo i pojedince nije vodio mišlju 
da bude posebno nagrađen.

– Mi smo radili otvorenog srca i duše 
da doprinosimo razvoju ove naše zajed-
nice, znali smo i znamo da može bolje 
– rekla je Šeruga, zahvalivši što je rad za-
služnih prepoznat i što nisu zaboravljeni.

Svečanu sjednicu svojim su nastupima 
uveličali učenice i učenici Osnovne škole 
Veliki Bukovec.

investiciju, a to je dogradnja 
vrtića. Također smo prijavili 
projekt zelene urbane obnove 
općine, u okviru kojeg ćemo 
pojedine dijelove općine oze-
leniti sadnjom drveća. Tu je i 
prijava projekta ePlanovi, kao 
i uređenje komunalne infra-
strukture – cesta, poljskih 
puteva i svega ostalog. Naime, 
uredili smo sportska igrališta i 
jedan kompleks gdje smo po-
stavili i sanitarni čvor – ista-
knuo je Vrbanić te dodao da se 
konstantno ulaže i u društvene 
domove što se tiče opremanja 
i održavanja, a ove je godine 
Općina sufinancirala i obnovu 
filijalne kapele Uzvišenja sv. 
Križa u Dubovici povodom 
50. obljetnice izgradnje kapele.

Načelnik se potom osvrnuo 
na nagrade koja Općina Veliki 
Bukovec ove godine dodjeljuje 
prvi put u svojoj povijesti. 
Naime, na posljednjoj sveča-

noj sjednici Općinskog vijeća 
predstavljeni su grb i zastava 
Općine, a sada su na red došla 
javna priznanja.

– Drago mi je što ove godine 
možemo nagraditi istaknute 
pojedince, udruge i pravne 
osobe. To su ljudi kojima treba 
zahvaliti općenito za razvoj 
i promociju općine, moramo 
prepoznati nečiji cjeloživotni 
rad, ali također treba nagra-
diti i sportske uspjehe. Svaki 
doprinos našem društvu, ra-
zvoju i ugledu općine, posebice 
ovako maloj lokalnoj sredini, 
od velikog je značaja i želimo 
našim mještanima pokazati 
da to cijenimo – poručio je 
načelnik Vrbanić i za kraj 
dodao kako ga veseli što će 
današnja dodjela priznanja po-
stati tradicionalan dio budućih 
svečanih sjednica.

Varaždinski župan Anđelko 
Stričak izrazio je zadovoljstvo Franjo Vrbanić, načelnik Općine Veliki Bukovec
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Komunalno redarstvo u to vrijeme bilo je ovlašteno postupati 

samo na javnim gradskim površinama. U Komunalnom odjelu 

Grada Varaždina u to vrijeme postojala je osoba odgovorna za 
kontrolu i nadzor rada tvrtke Parkovi. Ja nisam bio za to zadužen – 

ističe Briški.

Tražim od gradonačelnika 
da protiv mene podnese 

kaznenu prijavu

U Regionalnom tjedniku 
broj 1066 objavljen je članak: 
“Ilegalna deponija pronađena 
na gradilištu POS stanova”. Na 
isti članak dematijem se oglasio 
Robert Briški.

On ističe da je gradona-
čelnik Neven Bosilj 27. rujna 
2024. izvijestio je javnost da je 
tijekom zemljanih radova na 
gradilištu u Ulici Ivana Nepo-
muka Petrovića izvođač radova 
naišao na velike količine nedo-
zvoljeno odloženog otpada.

Odgovornost
– Tom prilikom gradonačel-

nik je spomenuo i moje ime u 
sljedećem kontekstu:

”U tom otpadu pronašli smo 
Varaždinske vijesti iz prosinca 
2002. godine. Dakle, otpad je 
ovdje odlagan… Po onome što 
vidimo u sadržaju otpada, radi 
se pretežito o otpadu s varaž-
dinskog groblja i lampašima. 
Tako da je otpad odlagan 2002. 
godine. Dakle, u to vrijeme 
gradonačelnik Grada Varaž-
dina je bio Ivan Čehok, u to 
vrijeme direktor Parkova bio je 
Miljenko Ptiček, i u to vrijeme 
šef komunalnog redarstva bio 
je Robert Briški.”

Također, gradonačelnik kaže 
sljedeće:

”Nakon što su valjda iscr-
pili mogućnosti gdje su trpali 
otpad u Motičnjaku, pa su 
trpali otpad ovdje blizu kuća, 
odmah kraj našega groblja… I 
zbog toga su se vrlo vjerojatno 
toliko i protivili ovoj ideji da 
se uopće gradi nastavak POS-
gradnje, novo POS-naselje, na 
ovoj lokaciji, da ne bi te njihove 
mahalojke iz prijašnjih doba 
izašle na vidjelo.” – ističe Briški 
u svojem dematiju.

Dodaje da je činjenica da je u 
spomenuto vrijeme bio voditelj 
komunalnog redarstva Grada 
Varaždina.

– Komunalno redarstvo u to 
vrijeme bilo je ovlašteno postu-
pati samo na javnim gradskim 
površinama. U Komunalnom 
odjelu Grada Varaždina u to 
vrijeme postojala je osoba od-
govorna za kontrolu i nadzor 
rada tvrtke Parkovi. Ja nisam 
bio za to zadužen. Danas bi u 
komunalnom Odjelu ili grad-
skoj arhivi trebali postojati 
vjerodostojni dokumenti koji 
mogu pokazati tko je 2002. go-
dine obavljao nadzor nad Par-
kovima i ovjeravao dokumente 
u kojima je bilo navedeno što 
Parkovi rade.

Samim time, stavljanje mog 
imena u kontekst koji bi imao 
veze s nedozvoljeno odloženim 
otpadom je iskrivljavanje stvar-
nosti i izvrtanje činjenica.

Kako bi se preispitala moja 

DEMANTI ROBERTA BRIŠKOG NA NAVODE 
GRADONAČELNIKA NEVENA BOSILJA

odgovornost u toj raboti, želio 
sam protiv samoga sebe podni-
jeti kaznenu prijavu za ekocid. 
Međutim, saznao sam da to 
pravno nije moguće. Stoga, 
tražim od Nevena Bosilja, gra-
donačelnika Grada Varaždina, 
da protiv mene podnese ka-
znenu prijavu u za to zakonom 
propisanom roku. Jedino na 
taj način će se transparentno i 
nedvojbeno utvrditi činjenice 
i postojanje ili nepostojanje 
moje odgovornosti u ovome 
slučaju – ističe Briški i dodaje 
da je bilo dosta optuživanja lju-
di bez dokaza u svrhu obračuna 
s neistomišljenicima.

Obračun
– Ako Neven Bosilj neće 

protiv mene podnijeti kaznu 
prijavu, tada ću ja potražiti 
pravnu zaštitu od mjerodav-
nih institucija zbog njegove 
izjave.

Vezano uz navedenu temu, 
nejasno je također kako in-
vestitora (Grad Varaždin) 
i izvođača može iznenaditi 
zakopani otpad kad bi stvarno 
stanje na gradilištu moralo biti 
prethodno utvrđeno u projek-
tnoj dokumentaciji.

Naime, geotehnički istra-
živački radovi obuhvaćaju 
ispitivanje tla i podloga su gra-
đevinskom projektu. Obvezu 

njihovog izvođenja propisuju 
tehnički propisi.

Već idejni projekt u svom 
tehničkom opisu mora sadr-
žavati podatke o geotehnič-
kim istraživačkim radovima. 
Također, obvezni sastavni dio 
svakog glavnog projekta je i 
geotehnički dio koji se poziva 
na izvješće o istraživačkim 
radovima.

Budući da gradonačelnik 
u svom izlaganju spominje 
vantroškovničke radove, i 
njihovu cijenu za pretpostaviti 
je da istraživački radovi ili 
nisu izvedeni ili nisu sastavni 
dio projekta. Kad bi nalaz tih 
radova bio u projektu, tada bi 
i troškovnik sadržavao cijenu 
uklanjanja otpada.

Uzevši to u obzir navedenu 
činjenicu, postavlja se pitanje 
odgovornosti investitora, da-
kle Grada Varaždina, za novo-
nastalu situaciju. Vidljivo je da 
se i na ovom gradilištu, po istoj 
shemi tzv. “iznenađenja”, kako 
je već to viđeno na gradilištu 
sortirnice na Motičnjaku, 
ponavlja ista priča o velikoj ko-
ličini otpada za koju nitko nije 
znao. Naravno, propust oko 
geotehničkih istraživačkih 
radova koju se trebali otklo-
niti faktor “iznenađenja” platit 
ćemo kao i u slučaju sortirnice, 
mi Varaždinci.” – zaključuje.

Na temelju  članka 11. stavka 3. Odluke o stipendiranju učenika i studenata (“Službeni vjesnik Varaždinske županije” broj 
90/22) i točke VII. Odluke o raspisivanju natječaja za dodjelu stipendija studentima za akademsku 2024/2025. godinu 
općinske načelnice Općine Trnovec Bartolovečki KLASA: 604-01/24-01/01 URBROJ: 2186-29-03-24-1 od 04. listopada 
2024. godine, objavljuje se

N A T J E Č A J
za dodjelu stipendija  

studentima za akademsku 2024/2025. godinu

1. Opći podaci
Natječaj raspisuje:  Općina Trnovec Bartolovečki
Adresa sjedišta: Trnovec, Bartolovečka ulica 76
                            42202 Bartolovečki  Trnovec
Telefon: 042/ 683-060 
Fax: 042/683-911
Račun proračuna: IBAN HR 65 2360 0001 8462 0000 6 Zagrebačka banka d.d.
E-mail: opcina@trnovec-bartolovecki.hr
OIB 06955881275   Matični broj 02697599
Služba i osoba za kontakt: Jedinstveni upravni odjel Općine
                                              Ivana Kosec 042 683 060, Nina Matulić Benc 042 207 503
2. Pravo na sudjelovanje u natječajnom postupku  
Pravo sudjelovanja u natječajnom postupku za dodjelu stipendije imaju studenti s prebivalištem na području Općine Trno-
vec Bartolovečki koji ispunjavaju slijedeće  uvjete:

a) Opći uvjeti koje trebaju ispunjavati studenti za sudjelovanje u natječajnom postupku:

- da imaju status redovitog studenta; 
- da nisu korisnici neke druge stipendije za vrijeme korištenja stipendije koju dodjeljuje Općina, a  
  odnosi se i na ostvarivanje prava primanja naknade u vezi s obrazovanjem za redovno studiranje
   po članku 48. Zakona o socijalnoj skrbi („Narodne novine“ broj 18/22, 46/22, 119/22 i 71/23).

b) Uvjet za sudjelovanje u natječajnom postupku za dodjelu stipendije i broj stipendija 
Za akademsku 2024/2025. godinu za  vremensko razdoblje od 10 mjeseci i to od 1. listopada tekuće 2024. godine do 31. 
srpnja naredne kalendarske 2025. godine dodjeljuju se stipendije redovitim studentima sveučilišnih (preddiplomskih i 
integriranih) i stručnih studija i redovitim studentima diplomskih sveučilišnih studija i  specijalističkih diplomskih stručnih 
studija :

- na prvoj godini ako im je prosjek ocjena svih godina srednjoškolskog obrazovanja 
  najmanje 4,20  – 20 stipendija
- od druge godine studija na dalje, ako im je prosjek svih godina studiranja najmanje 3,20 – 50 stipendija
Utvrđuje se da pravo sudjelovanja u natječajnom postupku imaju studenti ako ispunjavaju uvjete propisane člankom 5. i 6. 
Odluke o stipendiranju učenika i studenata ( „Službeni vjesnik Varaždinske županije“ broj 90/22.)
c) kriteriji za utvrđivanje Liste kandidata za dodjelu stipendija redovitim studentima:
- uspjeh u školovanju
- redoviti upis na višu godinu studija
- da ne ponavlja godinu tijekom studiranja i da za istu godinu studiranja nisu primali stipendiju od Općine Trnovec 
Bartolovečki
Uspjeh u školovanju za studente prve godine utvrđuje se bodovanjem općeg uspjeha u školi, a broj bodova za stipendije 
utvrđuje se da se izračuna prosjek završnih ocjena svih razreda srednje škole na dvije decimale.
Uspjeh na studiju za studente utvrđuju se bodovanjem da se izračuna prosjek svih ocjena iz prethodnih godina studija na 
dvije decimale.
3. Visina stipendije
Studentima za akademsku godinu 2024/2025. godinu dodjeljuje se stipendija u visini mjesečnog iznosa:

- studentima polaznicima visokih učilišta sa sjedištem na području Varaždinske županije i Međimurske županije u 
mjesečnom iznosu od 67,00 EUR
- studentima polaznicima visokih učilišta sa sjedištem izvan Varaždinske županije i Međimurske županije ili stranoj državi u 
mjesečnom iznosu od 93,00 EUR

Ukoliko se nakon utvrđivanja Liste prijavljenih kandidata utvrdi da će isplata stipendija za sve prijavljene kandidate 
premašiti osigurana financijska sredstva u proračunu Općine, općinska načelnica odlukom može smanjiti broj dodijeljenih 
stipendija, a do visine osiguranih financijskih sredstava u proračunu.

4. Dokazi o ispunjavanju uvjeta
Svi podnositelji prijava na natječaj za dodjelu stipendije iz točke 3. Natječaja  prilažu dokumentaciju u svrhu dokaza o 
ispunjavanju uvjeta:

- presliku osobne iskaznice studenta
- preslike osobnih iskaznica oba roditelja, odnosno skrbnika
- za studente I. godine sveučilišnih (preddiplomskih i integriranih) i stručnih studija potvrdu fakulteta o upisu i statusu 
redovitog studenta sa iskazanim prosjekom svih ocjena i presliku svjedodžbi sva četiri razreda srednje škole sa završnom 
ocjenom
- za studente od II. godine na dalje sveučilišnih (preddiplomskih i integriranih) i stručnih studija, diplomskih sveučilišnih 
studija i specijalističkih diplomskih stručnih studija, potvrdu fakulteta o upisu i statusu redovitog studenta sa iskazanim 
prosjekom svih ocjena ( sve godine studija )
- Izjavu da nije korisnik neke druge stipendije ili naknade za akademsku godinu za koju se dodjeljuje   
   stipendija  (na obrascu),
- Izjavu o privoli u svrhu obrade osobnih podataka ( na obrascu).

5. Rok za dostavu prijava
Natječaj je otvoren petnaest (15) dana računajući od idućeg dana od dana objave istog u Regionalnom tjedniku, a rezultati 
natječaja će biti objavljeni do kraja 2024. godine.

6. Način podnošenja prijava
Prijavu podnosi student osobno i dostavlja  u pisanom obliku (na obrascu) s priloženom dokumentacijom poštom 
preporučeno na adresu: Općina Trnovec Bartolovečki, Trnovec, Bartolovečka 76, 42202 B. Trnovec ili neposrednom pre-
dajom u Jedinstvenom upravnom odjelu Općine u zatvorenoj omotnici s napomenom: „Ne otvaraj“ – prijava za dodjelu 
stipendije.

Obrazac prijave nalazi se na mrežnoj stranici Općine.

7. Postupak otvaranja i razmatranja prijava
Postupak otvaranja i razmatranja prispjelih prijava provodi Povjerenstvo za dodjelu stipendija studentima po proteku roka 
za dostavu prijava na natječaj za dodjelu stipendija.
U slučaju da je prijava podnijeta nepravovremeno ili nije priložena potrebita dokumentacija o ispunjavanju uvjeta za dod-
jelu stipendije ili student ne ispunjava opće uvjete za sudjelovanje u postupku za dodjelu stipendije Povjerenstvo nakon 
otvaranja prijave istu odbacuje zaključkom, te je ne razmatra i ne provodi bodovanje prema propisanim kriterijima. 

Nakon razmatranja prispjelih prijava za dodjelu stipendija i utvrđivanja ispunjavanja uvjeta  kandidata, te provedbe bodo-
vanja prema propisanim kriterijima Povjerenstvo utvrđuje Listu kandidata za dodjelu stipendije.

Lista kandidata za dodjelu stipendije objavljuje se na oglasnoj ploči u sjedištu Općine Trnovec Bartolovečki i na mrežnoj 
stranici Općine Trnovec Bartolovečki.

Lista kandidata sadrži popis svih kandidata koji su podnijeli prijavu za dodjelu stipendije s iskazanim redoslijedom kandi-
data prema ukupnom broju bodova, počevši od rednog broja 1.s najvećim brojem bodova pa redom prema prvenstvu do 
najmanjeg ukupnog broja bodova.

8. Pravna zaštita
Svaki kandidat sa Liste kandidata za dodjelu stipendije može podnijeti pisani prigovor općinskoj načelnici Općine Trnovec 
Bartolovečki u roku od osam dana računajući od idućeg dana od objave Liste kandidata za dodjelu stipendije.

Općinska načelnica Općine Trnovec Bartolovečki donosi odluku o prigovoru u roku osam dana od dana isteka roka za 
podnošenje prigovora na Listu kandidata za dodjelu stipendije.
Odluka općinske načelnice o prigovoru je konačna.

9. Uvid i informacije
Odluka o stipendiranju učenika i studenata (“Službeni vjesnik Varaždinske županije” broj 90/22.) dostupna je  na mrežnoj 
stranici Općine Trnovec Bartolovečki https://www.trnovec-bartolovecki.hr/index.php?content=Natjecaji zajedno sa 
natječajnom dokumentacijom. 

KLASA: 604-01/24-01/01
URBROJ: 2186-29-03-24-2
Trnovec, 04. listopada 2024. 
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dana, već u vrtićkoj dobi, a 
kasnije u školi, učeničkim 
domovima i institucijama koje 

se bave djecom, ovom datu-
mu daje posebno značenje. 
Također ovim se danom želi 

ukazati te razviti svijest kod 
najmlađih da glad u svijetu 
postoji i da su mnogi njihovi 
vršnjaci gladni.

Blagoslov Dana kruha i 
zahvalnosti za plodove zemlje 
predvodio je župnik Karlo 
Kruljac, a manifestaciji su uz 
načelnika Općine Belica Zvo-
nimira Taradija prisustvovali 
župan Međimurske županije 
Matija Posavec i saborski 
zastupnik Ivica Baksa.

Centralna točka ovogodiš-
njeg Dana kruha bilo je na-
tjecanje u kojem su mještani 
prijavljivali svoje najveće i 
najreprezentativnije krumpire 
– simbol Općine Belica. Titu-
lu najvećeg “kalampera” osvo-
jili su Aida i Eddie Herman s 
krumpirom težim 1,444 kilo-
grama. Drugo mjesto pripalo 
je Fabijanu Filipoviću s krum-
pirom težim 1,434 kilograma, 
dok je treće mjesto osvojio 
Petar Filipović, čiji je krumpir 
težio 1,418 kilograma.

Cijeli događaj pratio je bogat 
kulturni program uz nastup 
KUD-a Belica, limene glazbe 
Belica te zbora umirovljenika 
Općine Belica.

DILJEM HRVATSKE VEĆ 15  
SLIKA VELIKOG FORMATA

U Sračincu izrađen 
osebujni mural 7. 
Gardijske brigade 

“Pume”
Na trafo stanici u ne-

posrednoj blizini dvorišta 
Osnovne škola Sračinec, 
izrađen je mural posvećen 
7. Gardijskog brigadi Pume. 
Jučer su se tom prilikom 
okupili branitelji ove va-
raždinske gardijske brigade, 
koja je svoj borbeni put ima-
la na svim važnim bojištima 
Hrvatske.

Suradnja
- Prije tri godine započeli 

smo s akcijom izrada murala 
diljem Hrvatske, a sve s 
ciljem očuvanja sjećanja na 
našu 7. Gardijsku brigadu i 
sve što je ona učinila za slo-
bodu Hrvatske. Ovaj mural 
u Sračincu 15. je po redu, a 
cilj nam je izraditi oko 45 
murala diljem Hrvatske. Ne 
radi se samo o prostorima u 
kojima smo ratovali, već je u 
sastavu 7. Gardijske brigade 
bio velik broj branitelja iz 
svih krajeva naše zemlje, pa 
je red da im se odužimo na 
ovakav simboličan način. U 
ovom poslu puno nam po-
mažu općine i gradovi, jav-
ljamo se na projekte i na taj 
način financiramo izradu 
murala. Hvala Općini Sra-
činec i načelniku Novoselcu 
koji su bili iznimno otvoreni 
i pomogli da se ovaj mural 
realizira, - rekao je Robert 

Puja, predsjednik Udruge 
7. Gardijska brigada Puma. 
Općina Sračinec ishodovala 
je dozvolu za oslikavanje 
trafo stanice od HEP-a, 
a u budućnosti će se bri-
nuti za obnovu murala 
kad ona bude potrebna. 
Za oslikavanje je zaslužan 
Kruno Tuđan iz Zagre-
ba, umjetničkim imenom 
“Thorn”, jedan od tri naj-

poznatija umjetnika mo-
tiva iz Domovinskog rata. 
- Ponosan sam da smo re-
alizirali ovaj projekt, jer 
znamo da je puno mještana 
naše općine sudjelovalo u 
ratu u redovima Puma. A 
ono što me veseli najviše, 
to je pozicija ovog murala, 
uz samu školu. On će ovdje 
služiti kao trajni podsjetnik 
mladima na godine ponosa 
i slave, a i kao počast svima 
koji su najvrjednije od sebe 
dali domovini - rekao je 
načelnik Općine Sračinec 
Božidar Novoselec.

U nedjelju je, 6. listopad, u 
Belici održan program povo-
dom obilježavanja Dana kruha 
i 24. Festivala krumpira, u 
organizaciji Općine Belica. 
Svečanost je započela svetom 
misom u župnoj crkvi, tijekom 
koje su nastupili mališani iz 
Dječjeg vrtića Belica i Dječjeg 
vrtića sv. Nikole, kao i učenici 
Osnovne škole Belica.

Nakon mise, program se 
nastavio u Društvenom domu 
Belica, gdje su se okupili brojni 
mještani, udruge te učenici 
zajedno s roditeljima. Bo-
gatstvom plodova, mirisnim 
kolačima, domaćim kruhom 
i pecivima predstavili su se 
vrtićarci, školarci ali i članovi 
udruga s područja općine te 
dali svoj obol ovoj tradicio-
nalnoj manifestaciji. Kroz ovaj 
program, koji se održava svake 
godine tijekom listopada, izra-
žava se zahvalnost za sve što 
nam zemlja i priroda pružaju.

Obilježavanje Dana kruha 
povezano je sa Svjetskim da-
nom hrane kojim se želi podići 
svijest o važnosti zdrave pre-
hrane, ekološke proizvodnje i 
očuvanju biološke raznoliko-
sti. Tako se već od najranijih 

SVEČANO OBILJEŽENI DANI KRUHA U BELICI

Cijeli događaj pratio je bogat kulturni program uz nastup KUD-a Belica, limene glazbe 
Belica te zbora umirovljenika Općine Belica

Najveći “kalamper” na Festivalu 
krumpira težak 1,444 kilograma

Sudovčina je bila domaćin 
tradicionalnog stolnoteniskog 
turnira “Sudovčina 2024” koji 
je ove godine okupio sportaše 
iz tri različite županije – Va-
raždinske, Međimurske i Ko-
privničko-križevačke. Zahva-
ljujući predanosti i organizaciji 
Športsko-rekreacijske udruge 
“Sudovčina”, turnir je protekao 
u pravom sportskom ozračju.

Subotnji turnir, 28. rujna, bio 
je obilježen vrhunskim meče-
vima gdje su se istaknuli neki 
od najboljih stolnotenisača iz 
okolice. Prvo mjesto osvojio 
je Igor Vesenjak iz Varaždina. 
Drugo mjesto zauzeo je Dario 
Grd, također iz Varaždina, dok 
je treće pripalo Patriku Baš-

necu iz Goričana. Na četvrtoj 
poziciji završio je Zoran Herak 
iz Ludbreškog Ivanca.

Turnir se održao u prostori-
ma udruge gdje su natjecatelji 
imali na raspolaganju tri pro-

fesionalna stola, a mečevi su 
se odvijali pod strogim okom 
sudaca koji su osigurali da 
svaki dvoboj prođe fer i korek-
tno. Na turniru su sudjelovali 
igrači svih dobnih skupina, od 
iskusnijih starijih do mlađih 
stolnotenisača čime je ovaj 
sportski događaj postao pravi 
primjer međugeneracijske su-
radnje i pravog natjecateljskog 
duha. Za pobjednike su bili 
pripremljeni pehari, simboli 
njihovih postignuća, a svi su-
dionici izrazili su zadovoljstvo 
organizacijom i atmosferom 
koja je vladala tijekom cijelog 
dana.

Načelnik Općine Martija-
nec Branimir Nađ posebno 

je pohvalio ŠRU “Sudovčina” 
za izvanrednu prezentaciju 
ne samo udruge, već i Općine 
Martijanec.

– Stolnoteniski turnir po-
novno je uspješno završen, a 
mi smo izuzetno ponosni što 
smo uspjeli okupiti sportaše 
iz tri županije. Ovo nije samo 
znak izvrsne organizacije od 
strane naše ŠRU “Sudovčina”, 
već i dokaz da sport u našoj 
Općini ima značajnu ulogu u 
povezivanju zajednica i pro-
micanju zdravog načina života. 
Vjerujem da će ovaj turnir na-
staviti rasti i u godinama koje 
dolaze te postati prepoznatljiv 
ne samo na lokalnoj, nego i 
regionalnoj razini. Organiza-

tori su dali sve od sebe da ovaj 
događaj prođe u najboljem 
redu, a sudeći po reakcijama 
natjecatelja, mislim da smo u 
tome i uspjeli. Svima čestitam 
na izvrsnim rezultatima, a 
posebno pobjednicima koji su 
svojim trudom zaslužili peha-
re. Veselim se novim sport-
skim susretima i vjerujem da 
ćemo se iduće godine ponovno 
okupiti ovdje u Sudovčini, u 
još većem broju – rekao je 
načelnik Nađ.

Nakon svečanog završetka 
turnira, sudionici su se na-
stavili družiti u prijateljskoj 
atmosferi, a cijeli događaj do-
datno je ojačao odnose među 
lokalnim sportašima.

Stolnoteniski turnir “Sudovčina 2024” okupio izvrsne stolnotenisače
NATJECATELJI IZ TRI ŽUPANIJE U OPĆINI MARTIJANEC

Općina Sračinec 
ishodovala 
je dozvolu za 
oslikavanje trafo 
stanice od HEP-a
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GROBLJE PEKLENICA-KRIŽOVEC DOBIVA NOVU OGRADU
Na groblju Peklenica-Križovec već duže vrijeme komu-
nalne službe bore se s bolestima koje napadaju čempre-
se, a koje su nekad prije zasađene u svrhu ograđivanja 
groblja.

Obzirom što su na pekleničkoj strani groblja te djelo-
mično i na križovečkoj u potpunosti zahvaćene bolešću, 
iduće godine će se postaviti na tom djelu nova ograda 
primjerena grobljima.
Radovi će se odvijati u dvije faze zbog visine troškova 
te će se tako iduće godine postaviti nova ograda uzduž 

groblja s pekleničke strane, poprečno od ulaska s glav-
ne prometnice te djelomično na križovečkoj strani na 
potezu dotrajalih čempresa. U drugoj fazi će se izvaditi 
i preostale čemprese na križovevčkoj strani te će se 
kod same grobne kuće poprečno napraviti ograda s 
kapijama. Već prije se je u potpunosti rekonstruirala i 
uredila grobna kuća.
Istovremeno se u Peklenici počelo s radovima na iz-
gradnji pješačko biciklističke staze od ulaska iz pravca 
Mursko Središće do Kitroa.

Nakon što je dio područja starog mlina pretvoren u STEM centar s najmodernijim učionicama, sada se planira nastavak uređenja 
preostalog dijela. U zgradi će se nalaziti izložbeni prostor posvećen nekadašnjoj hidroelektrani koja je funkcionirala u zgradi, 

suvenirnica, kantina, prostor za sastanke i radionice

Zgrada u kojoj se mijenjalo žito 
za brašno dobit će novu namjenu

Na nedavnoj sjednici Grad-
skog vijeća Grada Ludbrega 
prihvaćena je odluka o kupnji 
zgrade koja je bila sastavni dio 
nekadašnjeg mlina na rijeci 
Bednji.

To je još jedan korak prema 
revitalizaciji ovog kompleksa 
nedaleko samog središta grada. 
Nakon što je dio područja sta-
rog mlina pretvoren u STEM 
centar, sada se planira nastavak 
uređenja preostalog dijela.

Podsjetimo da je Gradsko 
vijeće Grada Ludbrega u lipnju 
2021. godine donijelo Odlu-
ku kojom je odobrilo kupnju 
pomoćnih zgrada mlina, tzv. 
“pekare”, a na toj je lokaciji 
proveden projekt rekonstruk-
cije postojeće dvije zgrade radi 
razvoja projekta “Regionalni 
znanstveni centar za osnov-
noškolski odgoj i obrazovanje 
u STEM području – LORI”, 
koji se sastoji od “Newton uči-
onica”, specijalizirana učionica 
za STEM program – učenje u 
znanstvenom i tehnološkom 

području gdje se nalaze učioni-
ce, predavaonice, laboratoriji, 
prostorija za simulator letenja 
i uredi. Također, u pripremi je 
rekonstrukcija još jedne zgrade 
tzv. “pekare” u novu gradsku 
knjižnicu.

Ovom Odlukom odobrava se 
daljnja kupnja pomoćne zgrade 
mlina, tzv. “mjenjačnice” koja se 
sastoji od industrijske zgrade s 
262 m2 i gospodarskog dvorišta 
sa 172 m2, ukupne površine 
od 434 m2, a pravo građenja 
sastoji se od tzv. “strojarnice” 
smještene iznad mlinskog ka-
nala i spaja tzv. “mjenjačnicu” sa 
zgradom mlina. Sve te nekret-
nine čine gospodarsku cjelinu 
starog mlina u Ludbregu i kao 
takve predstavljaju potencijal 
za razvoj projekta muzejskog, 
obrazovnog, kulturnog i turi-
stičkog centra i revitalizacije 
industrijske baštine.

Grad Ludbreg tako će za 
250.000 eura kupiti još jednu 

NASTAVAK UREĐENJA LUDBREŠKOG STAROG MLINA

U dugoročnom 
je planu otkup 
i ostatka 
kompleksa 
nekadašnjeg mlina

S obzirom na to da se radi o lokaciji u neposrednoj 
blizini STEM centra LORI, buduće gradske 
knjižnice i interpretacijskog centra Kuća rijeke 
Bednje, obnovljena zgrada bit će u funkciji 
navedenih sadržaja te će s njima 
činiti novi društveni 
centar Ludbrega

Bednje, obnovljena zgrada bit će 
u funkciji navedenih sadržaja te 
će s njima činiti novi društveni 
centar Ludbrega. U zgradi će se 
nalaziti izložbeni prostor posve-
ćen nekadašnjoj hidroelektrani 
koja je funkcionirala u zgradi, 
suvenirnica, kantina, prostor za 
sastanke i radionice. Postoji još 
zgrada u tom kompleksu, koje su 
u vrlo lošem stanju, a da bi ono 
što je planirano tamo do kraja 
funkcioniralo, potrebno bi bilo 
i ostale zgrade dovesti u funk-
ciju ili barem izvana urediti. U 
dugoročnom je planu otkup i 
ostatka kompleksa nekadašnjeg 
Mlina, međutim zbog složenim 
imovinsko-pravnih odnosa na 
predmetnoj čestici, taj će proces 
vjerojatno potrajati još neko 
vrijeme – objasnili su iz Grada 
Ludbrega.

zgradu bivšeg kompleksa, tzv. 
Mjenjačnicu, odnosno prostor 
na kojem su stanovnici mije-
njali žito u brašno. Uređenje 
zgrade “Mjenjačnice” planira se 
prijaviti na Poziv Ministarstva 
prostornog uređenja, graditelj-
stva i imovine za Pilot projekt 
razvoja zelene infrastrukture i 
kružnog gospodarenja prosto-
rom i zgradama.

– Cilj projekta je revitalizirati 
tzv. brownfield lokaciju pri-
mjenom rješenja temeljenih na 
prirodi, energetskoj održivosti i 
razvoju otpornosti na klimatske 
prilagodbe kako bi se objekt 
ponovno vratio u upotrebu. 
S obzirom na to da se radi o 
lokaciji u neposrednoj blizini 
STEM centra LORI, buduće 
gradske knjižnice i interpre-
tacijskog centra Kuća rijeke 
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Bezbroj se dječjih rođendana 
proslavilo u Dječjem vrtiću Bu-
bamara u Gornjem Knegincu, a 
prvi dan listopada rezerviran je da 
Bubamara postane slavljenik. Ove 
godine dječji vrtić Bubamara slavi 
27. prekrasnih godina postojanja 
dječjeg carstva ispunjenog ljubav-
lju, dječjim koracima, smijehom, 
igrom i ponekim nestašlukom.

Tom prigodom Općina Gornji 
Kneginec osigurala je rođendanske 
poklone za slavljenike, tako će djeca 
uživati u besplatnoj predstavi Klau-
na Čupka i u igri na napuhancima. 
Također, Općina će osigurati prije-
voz za starije uzraste i posjetili su 
Sajam priroda, lov, ribolov, turizam 
u Varaždinu.

– Ovim putem želimo se zahvaliti 
svoj djeci i roditeljima, kako sadaš-
njim, tako i onim bivšim. Želimo 
se zahvaliti svim odgojiteljicama, 
djelatnicima i suradnicima koji 
svojim trudom, radom, zalaganjem 

te kompetencijama stvaraju pre-
duvjete kako bi se djeca osjećala 
sigurno, voljeno i sretno poštujući 
osobnost, želje i potrebe svakog 
djeteta. Svojim odgovornim i pro-
fesionalnim pristupom rade na 
unaprjeđenju predškolskog odgoja 
u našoj općini učeći najmlađe 
ljubavi, miru i zajedništvu. Bez te 
suradnje Dječji vrtić Bubamara ne 
bi bio to što danas je – mirno i po-
ticajno okruženje gdje u atmosferi 
toplog ugođaja djeca uče, razvijaju 
kreativnost i maštu te sklapaju prva 
prijateljstva. Uz puno pjesme, plesa 
i veselja, te veliku rođendansku 
tortu, našem vrtiću šaljemo more 
predivnih želja – poručili su iz 
Općine Gornji Kneginec.

Kuharom, koja je zajedno s 
Ogrankom i nositelj projekta 
snimanja filma.

Autorica scenarija Kristina 
Štebih osvrnula se na dosadaš-
nji rad na pripremanju filma u 
suradnji s Matkom Buvačem u 
ulozi budućeg redatelja. Pritom 
je navela kako je planirano 
trajanje dokumentarnog filma 
45 minuta, uslijed čega će biti 
pogodan ne samo za jačanje 
turističke ponude Štrigove i 
Međimurja, već i za uporabu 
u obrazovne svrhe. O svetom 

Jeronimu i važnim aspektima 
njegovog štovanja pred kame-
rom će govoriti niz hrvatskih, 
ali i stranih stručnjaka, od-
nosno osoba iz znanstvenih, 
crkvenih, turističkih i drugih 
krugova.

Međimurski župan Matija 
Posavec razložio je važnost 
čuvanja spomena na iznimne 
povijesne ličnosti poput svetog 
Jeronima za regionalni i nacio-
nalni identitet, naglasivši kako 
u tom pogledu posebno mora 
djelovati upravo Međimurska 

županija. Pritom se osvrnuo na 
niz povijesnih podataka i do-
kumenata iz proteklih stoljeća 
koji su na razne načine tvrdili 
i dokazivali kako je Jeronimov 
rodni Stridon upravo Štrigova u 
Međimurju. Također, napome-
nuo je i ustrajne napore Međi-
murske županije i partnera da 
se u Štrigovi naposljetku otvori 
i interpretacijski centar vezan 
uz svetog Jeronima.

Premijera filma planirana je 
za Dane svetog Jeronima 2025. 
godine u Štrigovi. 

GRADONAČELNIK PRELOGA PODIJELIO 15 NAKNADA ZA NOVOROĐENE
Treći puta ove godine, u utorak, 1. 
listopada, u prostoru Gradske vijeć-
nice Grada Preloga, gradonačelnik 
Ljubomir Kolarek podijelio je jedno-
kratne naknade za novorođenčad.
Naknade iznose, za prvo dijete rodi-
telja podnositelja zahtjeva 270 eura, 
zatim za drugo dijete 350 eura, za 
treće dijete 400 eura, za četvrto 
600, a za peto i svako sljedeće di-

jete u obitelji podnositelja zahtjeva 
naknada iznosi 730 eura. Roditelji i 
dalje imaju pravo i na poklon bon za 
kupnju opreme za novorođeno dijete, 
a vrijednost poklon bona iznosi 70 
eura. Također, kao dodatni poklon 
podijeljene su i besplatne godišnje 
članarine za Knjižnicu i čitaonicu 
Grada Preloga, kao i poklon bonovi 
Dječjeg kluba SiMS te poklon bon 

obrta EduTea.
Ovom je prilikom podijeljeno ukupno 
15 naknada, četiri za prvo dijete, se-
dam za drugo dijete i četiri naknade 
za treće dijete u obitelji. Ovom je 
prilikom, tako ukupno podijeljeno, 
kroz naknade i bonove, 6180 eura. 
U tri navrata ove godine, ukupno je 
podijeljeno 50 naknada, vrijednosti 
ukupno 20.190 eura.

KRAJ KRAĐAMA

Videonadzor 
groblja u Biljevcu
Na matičnom groblju u Op-

ćini Maruševec u Biljevcu pro-
teklih su tjedana trajali radovi 
na postavljanju videonadzora.

S obzirom na sve češće pri-
jave građana o otuđenjima 
prigodnih dekoracija na gro-
bovima, poglavito za vrijeme 
i uoči blagdana Svih svetih, 
Općina Maruševec i upravitelj 
groblja komunalno poduzeće 
MARKOM odlučili su sta-
ti na kraj ružnim krađama 
aranžmana, lampiona i pri-
godnih dekoracija s grobova 
najmilijih.

S obzirom na veličinu i 
konfiguraciju terena, groblje 
je pokriveno s deset kamera 
visoke razlučivosti na šest 
punktova koje su od ovog 
mjeseca u funkciji 24 sata 
dnevno u svim vremenskim 
uvjetima ne bi li obuhvatili 
kompletnu površinu groblja, 
među kojima i grobnu kuću, 
ulaze na groblje i pristupne 
staze.

– Riječ je o investiciji od 
15.500 eura koja će doprini-
jeti da otuđenja i nesavjesno 
odlaganje otpada na groblju 
budu daleko manja nego u 
proteklom periodu s moguć-
nošću pronalaska i identifika-

cije eventualnih počinitelja. 
Suvremenom sustavu video-
nadzora kojega smo u 2021. 
godini implementirali na gro-
blju u Druškovcu dodali smo i 
kamere na groblju u Biljevcu 
tako da u realnom vremenu 
preko računala i mobilnih 
uređaja možemo utvrditi 
neželjene radnje na gotovo 
2500 posljednjih počivališta 
naših sugrađana – rekao je 
prilikom testiranja sustava 
načelnik Općine Maruševec 
Mario Klapša.

Uvođenje videonadzora je 
samo dio ulaganja na groblji-
ma u Općini Maruševec ove 
godine. U tijeku su radovi 
na postavljanju opločnika po 
stazama nakon što su polože-
ne elektroinstalacije za novu 
rasvjetu na groblju u Biljevcu 
koja će biti postavljena do 
kraja ovog mjeseca, kao i 
novi centralni križ na groblju 
u Druškovcu gdje je Općina 
Maruševec krajem prošle 
godine uredila novu ogradu 
oko groblja.

Ukupna vrijednost radova 
planiranih za ovu godinu na 
grobljima u Biljevcu i Druš-
kovcu u Općini Maruševec 
iznosi oko 40.000 eura.

U ponedjeljak, 30. rujna, na 
obljetnicu svečeve smrti, u 
sklopu Dana svetog Jeronima u 
prostorijama Ogranka Matice 
hrvatske u Čakovcu održano je 
predstavljanje scenarija doku-
mentarnog filma o svetom Jero-
nimu i njegovom višestoljetnom 
štovanju u Štrigovi.

Pozdravivši mnoštvo okuplje-
nih, predsjednik Ogranka Ma-
tice hrvatske u Čakovcu Zoran 
Turk ukratko je predstavio više-
godišnji projekt promocije lika i 
djela svetog Jeronima, odnosno 
njegovog kulta, povezan s Dani-
ma svetog Jeronima, naglasivši 
kako brojna turistička ponuda 
u Hrvatskoj u suvremeno doba 
počiva upravo na dostignućima 
humanističkih znanosti.

Istaknuvši stoga važnost ko-
ordiniranja popularizacije sve-
tog Jeronima na nacionalnoj 
razini, najavio je i kako će u 
srijedu, 2. listopada, predstav-
nici Ogranka Matice hrvatske 
u Čakovcu prošle godine izdani 
zbornik “Sanctus Hieronymus 
Stridone parva natus” promo-
virati u Skradinu, gradu koji ta-
kođer svoj spomendan i vjerski 
identitet vezuje uz stridonskog 
sveca.

Naposljetku, zahvalio je Me-
đimurskoj županiji i Općini 
Štrigova na financijskoj potpori 
zahvaljujući kojoj je ovaj pro-
jekt započet, odnosno Varaž-
dinskoj biskupiji i Župi svete 
Marije Magdalene u Štrigovi na 
čelu sa župnikom Kristijanom 

PREMIJERA FILMA PLANIRANA JE ZA DANE SVETOG JERONIMA 2025. GODINE

O svecu i važnim aspektima njegovog štovanja pred kamerom će govoriti niz 
hrvatskih, ali i stranih stručnjaka

Snima se dokumentarni film 
o svetom Jeronimu i Štrigovi

Dječji vrtić Bubamara proslavio 27. rođendan
VESELO JE BILO U GORNJEM KNEGINCU

Međimurska županija i partneri ustraju da se u Štrigovi naposljetku 
otvori i interpretacijski centar vezan uz svetog Jeronima.

FO
TO

: S
TU

DI
O 

VI
PR

O



13Gradovi i općine9. listopada 2024., br. 1067 || Regionalni tjednik

Na utvrdi Čanjevo u Općini 
Visoko je 5. listopada 19. put 
održana “Bitka za Čanjevo”.

Ova povijesna manifestacija, 
koja iz godine u godinu privlači 
sve veći broj posjetitelja, prika-
zuje život stanovnika utvrde 
Čanjevo u srednjem vijeku. 
Središnji dio programa i ove je 
godine bilo atraktivno uprizo-
renje bitke Praškocijevih ha-
ramija i Turaka iz 16. stoljeća.

- Još smo jednom oživjeli 
povijest i prikazali život sta-
novnika ovoga kraja u sred-
njem vijeku te se prisjetili 
velike pobjede. Naime, Turci 
nisu nikad osvojili Čanjevo, a 
sad mi pokazujemo kako je to 
moglo izgledati. Zahvaljujem 
svima koji su sudjelovali i dali 
svoj doprinos da nastavimo 
tradiciju i dobro organiziramo 
ovu manifestaciju – rekao je 

načelnik Mateković.
Uz domaćine, Praškocijeve 

haramije, u prikazu napada 
na utvrdu sudjelovali su Red 
Srebrnog Zmaja iz Zagreba, 
Viteški red Svetog Nikole iz 
Varaždina, Ivanečki vitezovi, 
Zelingradski vitezovi, Povi-
jesna postrojba “Ban Gašpar 
Alapić” iz Mičevca, Udruga 
grofovije Konjski iz Konjščine 
i Udruga “Red zlatnog hmelja” 
iz Zagreba. U cjelodnevnom 
programu sudjelovali su i čla-
novi Kuburaškog društva “Prva 

kubura Višnjica”.
Župan Varaždinske županije 

Anđelko Stričak rekao je da je 
“Bitka za Čanjevo” jedina turi-
stička manifestacija toga kraja. 
- “Bitka za Čanjevo”, mani-
festacija koja je iz lokalne 
prerasla u regionalnu, pravi 
je primjer kako se povijesna 
baština istovremeno može 
čuvati i oživjeti. Utvrdu svake 
prve subote u listopadu zbog 
uprizorenja povijesne bitke 
posjećuju brojni zaljubljenici 
u našu povijest, ali i zaljublje-

nici u prirodu. Osim što nas 
zidine, kule i bedemi vraćaju 
u prošlost, s utvrde se pruža 
prekrasan pogled na nekoliko 
županija sjevera Hrvatske – 
istaknuo je župan Stričak.

Nakon rekonstrukcije borbe, 
za brojne posjetitelje okrepu je 
osigurao DVD Čanjevo, vojnič-
ki grah pripremili su veterani, 
dok su KUD “Braća Radić” 
Visoko i Dramska družina or-
ganizirali radionice za djecu, a 
predstavilo se i nekoliko OPG-
ova sa svojim proizvodima.

Dobitnicima če biti uručene na svečanoj sjednici Gradskog vijeća povodom Dana Grada koji se obilježava 11. studenoga

Nagrada za životno djelo ide Krunoslavu Janušiću
Topličko Gradsko vijeće 

na posljednjoj je sjednici 
donijelo Odluku o dodje-
li javnih priznanja Gra-
da Varaždinskih Toplica u 
2024. godini. Odlukom se 
dodjeljuju javna priznanja 
fizičkim i pravnim osobama 
za njihova iznimna posti-
gnuća i doprinos od 
interesa za ugled i 
razvoj Grada, 
i to naroči-
t o  u  p o -
dručjima 
g o s p o -
darstva, 
znanosti, 
kulture, 
s p o r t a , 
obrazova-
nja, zaštite 
i  u n a p r e -
đenja okoliša, 
tehničke kulture, 
zdravstva, socijalne skr-
bi, humanitarne djelatnosti 
i drugim javnim djelatno-
stima.

Javna priznanja također 
su iskazi javne zahvalnosti 
domaćim i stranim fizič-
kim i pravnim osobama, 
zaslužnima za gospodarski, 
društveni i opći razvoj lo-
kalne zajednice, te predstav-
ljaju iskaz posebne počasti 
Grada.

Nagrada za životno djelo 
dodjeljuje se fizičkoj osobi 

koja je svojim višegodiš-
njim radom i djelovanjem 
postigla trajne i značajne 
rezultate od vrijednosti za 
razvoj lokalne zajednice, 
ugled i promicanje Grada, a 
ove godine to je Krunoslav 
Janušić iz Varaždinskih 
Toplica.

N a g r a d a  G r a d a 
Va r a ž d i n s k i h 

Topl ica za 
iznimna do-

stignuća u 
proteklom 
jednogo-
d i šnjem 
razdoblju 
dodjeljuje 
se Ivanu 

Kučini iz 
Donje Po-

l j a n e ,  d o k 
se Nagrada za 

doprinos ugledu 
i promociji Grada Va-

raždinskih Toplica u zemlji 
i svijetu dodjeljuje Roku 
Kalničancu iz Hrastovca 
Topličkog.

Grad dodjeljuje i Nagrade 
učenicima osnovnih i sred-
njih škola te studentima za 
postignute iznimne rezul-
tate na natjecanjima iz po-
jedinih nastavnih predmeta 
i sportskih natjecanja, za 
nagrađene, izvedene, objav-
ljene i na drugi način pri-
kazane radove na području 

JAVNA PRIZNANJA GRADA VARAŽDINSKE TOPLICE

literarnog, scenskog, glaz-
benog, likovnog i drugog 
umjetničkog stvaralaštva, 
za osobite uspjehe u učenju i 
radu te za uzorno i pohvalno 
ponašanje.

Nagrada najboljem učeni-
ku osnovne škole ove se go-
dine dodjeljuje Juri Dolencu 
iz Varaždinskih Toplica, dok 
se Nagrada najboljem učeni-
ku srednje Glazbene škole 
u Varaždinu, Područnog 
odjela Varaždinske Toplice, 
dodjeljuje Benjaminu Lipov-

cu, također iz Varaždinskih 
Toplica.

Grad Varaždinske Toplice 
dodjeljuje i Zahvalnice, i 
to fizičkoj i pravnoj osobi 
za istaknut angažman u 
raznim područjima te za 
svekolik rad u području 
općeg razvoja lokalne za-
jednice, radi obilježavanja 
značajnijih obljetnica te 
kao znak zahvalnosti dona-
torima i partnerima Grada. 
Zahvalnica se tako ove go-
dine dodjeljuje Karate klubu 
“Antun i Ivan Kukuljević” 
iz Varaždinskih Toplica te 
Eriku Dencu i Josipi Horvat 
iz Tuhovca.

Nagrađenima je čestitala 
i toplička gradonačelnica 
Dragica Ratković.

– I ove ćemo godine na-
graditi istaknute pojedince i 
pravne osobe koji su postigli 
značajne uspjehe i pozitivno 
utjecali na ugled i razvoj 
našega grada. Drago mi je da 
u Varaždinskim Toplicama 
ne nedostaje takvih ljudi, 
stoga ćemo ih sa zadovolj-
stvom nagraditi na našoj 
svečanoj sjednici – poručila 
je Ratković.

Nagrade će dobitnicima 
biti uručene na svečanoj 
sjednici Gradskog vijeća 
povodom Dana Grada koji se 
obilježava 11. studenoga, na 
blagdan sv. Martina.

“Drago mi je da u 

Varaždinskim Toplicama 
ne nedostaje pojedinaca 
koji su postigli značajne 

uspjehe”
GRADONAČELNICA 

RATKOVIĆ

Središnji dio programa i ove je godine bilo atraktivno uprizorenje bitke Praškocijevih 
haramija i Turaka iz 16. stoljeća

“Bitka za Čanjevo” iz godine u godinu 
privlači sve veći broj posjetitelja

JEDINA TURISTIČKA MANIFESTACIJA TOGA KRAJA

Za brojne 
posjetitelje 
okrepu je osigurao 
DVD Čanjevo

 FOTO: BORIS MATIJAŠEC/

EVARAŽDIN
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cu jasličke 
dobi, a 89 
mjesta za 
d j e c u  v r-

t ićke dobi . 
Dogradnjom 

Vrtića osigurat 
će se još jedan do-

datni dnevni boravak za 
vrtićku skupinu sa sveukupno 
20 mjesta.

Podsjećamo da su za pro-
jekt rekonstrukcije odnosno 
dogradnje dječjeg vrtića Sun-
cokret Sveti Đurđ, Općini od 
strane Ministarstva znanosti 
i obrazovanja temeljem sklo-
pljenog Ugovora o dodjeli 
bespovratnih sredstava za 

projekte koji se financiraju iz 
Mehanizma za oporavak i ot-
pornost (NPOO) dodijeljena 
bespovratna sredstava u uku-
pnom iznosu od 162.452,99 
eura, dok je ostatak sredstava 
osiguran u proračunu Općine. 
Vrijednost cjelokupnog pro-
jekta iznosi 237.546,31 EUR. 
Projekt će se odvijati u dvije 
faze odnosno grupe, što znači 
da će Općina uskoro raspisati 
i nabavu za opremanje dogra-
đenog dijela Vrtića (namješta-
jem i ostalim potrepštinama).

– Na listi čekanja za upis u 
Dječji vrtić Suncokret Sveti 
Đurđ je trenutno desetero 
djece s područja Općine čiji 

su roditelji bili primorani 
svoju djecu upisati u vrtiće 
izvan Općine, što naravno 
većini njih ne odgovara. No, 
Općina je i tim roditeljima 
odlučila pomoći na način da 
sufinancira troškove boravka 
u vrtićima izvan područja 
Općine u iznosu od 120,00 
eura mjesečno tako dugo 
dok se ne oslobodi mjesto u 
našem Vrtiću. Dogradnjom 
Vrtića trebali bismo riješiti 
problem prekapacitiranosti 
Vrtića. Veselimo se realizaciji 
projekta, te se nadamo da će 
djeca uskoro uživati u novom, 
dograđenom dijelu – rekao je 
općinski načelnik Josip Jany.

ČLANOVI LAG-a MEĐIMURSKI DOLI I BREGI BILI U SLOVENIJI
Četrdesetak predstavnika članova 
LAG-a Međimurski doli i bregi je 24. 
rujna ove godine sudjelovalo na jed-
nodnevnom studijskom putovanju u 
Sloveniju gdje su imali prilike upoznati 
primjere provedenih projekata na po-
dručju LAS-a Raznolikost podeželja i 
LAS-a Obsotelje in Kozjansko.
Iznimno bogati program obuhvatio je 
redom projekte koji su provedeni uz 

pomoć natječaja slovenskih LAG-ova, 
a kakvi se uskoro očekuju i na razini 
LAG-a Međimurski doli i bregi.
Prva lokacija na kojoj je započelo 
studijsko putovanje bila je Kmetija Vr-
hivšek u Lindeku koja se bavi uzgojem 
i preradom konoplje te drugog bilja, de-
stiliranjem, wellness programima, edu-
kacijama, a ima i smještajne kapacitete. 
Zatim su sudionici imali prilike upoznati 

projekt edukativnog vrta koji je uređen 
uz prostorije Općine Vojnik, pčelarski 
centar u Laškom i druge lokacije.
Program je kreiran uz pomoć kolega iz 
spomenutih slovenskih LAG-ova koji su 
bili odlični domaćini, a na sudionicima je 
da iskoriste dobivene savjete i ideje te 
da isplaniraju što zanimljivije projekte 
za područje LAG-a Međimurski doli 
i bregi.

ČAKOVEC

Aktivnosti posvećene 
starijim osobama

Ovogodišnji Međunarodni 
dan starijih osoba, 1. listopa-
da, obilovao je raznolikim sa-
držajem posvećenim ljudima 
treće životne dobi, zahvalju-
jući agilnosti Matice umirov-
ljenika Međimurske županije, 
ostalih udruga umirovljenika, 
te stručnih djelatnika Doma 
za starije i nemoćne osobe 
Čakovec i Obiteljskog centra 
u Međimurskoj županiji.

Dom za starije i nemoćne 
organizirao je brojne radio-
nice kao i susret korisnika sa 
Zborom umirovljenika Ča-
kovca, a na sam Dan starijih i 
akciju mjerenja glukoze u krvi 
i krvnog tlaka, provedenu u 
suradnji s učenicima Srednje 
škole Čakovec koji se obra-
zuju za zvanje medicinske 
sestre, odnosno tehničara.

Druženje je dodatno obo-
gatio nastup glazbene sekcije 
Srednje škole, kao i posjet ma-
lišana iz čakovečkih dječjih 
vrtića Cvrčak i Vjeverica, koji 
su svojim prisustvom unijeli 
veselja i radosti u svečanost.

Program je nastavljen u 
Centru za kulturu Čakovec, 
gdje su članovi Matice umi-
rovljenika organizirali kaza-

lišnu predstavu “Sladoled” 
u izvođenju Teatra Gavran. 
Pred brojnom publikom, 
predstava je izazvala smi-
jeh i oduševljenje, dodatno 
ističući važnost društvenog 
angažmana starijih osoba.

Svečanost je otvorila pred-
sjednica Matice umirovlje-
nika Međimurske županije, 
Nada Lovrec, koja je naglasila 
važnost obilježavanja ovog 
dana. Istaknula je kako sta-
rije osobe čine neizostavni 
dio naše zajednice, te koliko 
je važno prepoznati njihov 
doprinos.

Župan Međimurske župa-
nije Matija Posavec, također 
je istaknuo svoju podršku i 
zahvalnost starijim građa-
nima.

Gradonačelnica Grada Ča-
kovca Ljerka Cividini također 
je zahvalila starijim sugrađa-
nima na svemu što ste tije-
kom godina stvorili.

Obilježavanje Međunarod-
nog dana starijih osoba nije 
samo događaj, već i poziv 
na akciju – da se nastavimo 
brinuti o onima koji su nam 
omogućili da živimo u ova-
kvoj zajednici.

Da su vodstvu Općine Sveti 
Đurđ na čelu s načelikom 
Janyjem najmlađi na prvom 
mjestu, dokazuje još jedan 
projekt. Dječji vrtić ide u do-
gradnju, a projekt bi se uskoro 
trebao realizirati. Nakon pro-
vedenog postupka javne na-
bave, općinski načelnik Josip 
Jany i direktorica trgovačkog 
društva BAUMIX d.o.o. iz 
Čakovca, Lea Krištofić Leček, 
potpisali su nedavno Ugovor o 
javnoj nabavi radova – GRU-
PA 1 – Dogradnja Dječjeg 
vrtića Suncokret Sveti 
Đurđ, u vrijedno-
sti od 232.959,50 
eura s uključe-
nim PDV-om. 
Potpisivanju 
Ugovora je 
prisustvova-
la i ravnate-
ljica Vrtića, 
T i h a n a  L e -
denko. Rok za 
izvođenje radova 
je šest mjeseci od uvo-
đenja u posao, a radovi bi se 
trebali odvijati već od ovog 
mjeseca.

Dječji vrtić Suncokret Sveti 
Đurđ trenutno ima četiri 
dnevna boravka za vrtićke 
skupine i jedan dnevni bora-
vak za jasličke skupine, odno-
sno postojeći kapaciteti vrtića 
iznose 101 mjesta, od kojih je 
12 mjesta osigurano za dje-

VAŽAN PROJEKT ZA OPĆINU

Dogradnjom Vrtića trebali bismo riješiti problem prekapacitiranosti Vrtića. Veselimo 
se realizaciji projekta, te se nadamo da će djeca uskoro uživati u novom, dograđenom 

dijelu, rekao je načelnik Jany

Vrtić u Svetom Đurđu ide 
u dogradnju

Dogradnjom  
Vrtića osigurat će 

se još jedan dodatni 
dnevni boravak za 

vrtićku skupinu

U Općini Petrijanec zapo-
čele su aktivnosti usmjerene 
na uspostavu Europskog 
talent centra za robotiku za 
predškolce.

Podsjetimo, Ministarstvo 
demografije i useljeništva je 
u sklopu javnog poziva jedi-
nicama lokalne samouprave 
za sufinanciranje provedbe 
edukativnih, kulturnih i 
sportskih aktivnosti djece 
predškolske dobi i djece 
nižih razreda osnovne škole 
Općini Petrijanec dodijelio 
29.400 eura, dok je ukupna 
vrijednost projekta 35.000 
eura.

U vrtiću “Bambi” 23. rujna 

u sklopu navedenog pro-
jekta započele su besplatne 
edukacije iz STEM područ-
ja i robotike na kojima će 
se odgajateljice educirati 
za provedbu edukativnih 
područja. One će zatim s 
učenicima provesti izobra-
zne jedinice na području 
STEM-a.

S ciljem još veće popula-
rizacije i razvoja robotike 
kod mlađih dobnih skupina, 
Općina Petrijanec planira 
uspostaviti prvi europski 
Talent centar za robotiku 
predškolske dobi.

U ponedjeljak, 2. listopa-
da, je u prostorijama Druš-

tvenog doma u Petrijancu 
održana prva radionica rad-
ne skupine za izradu strate-
gije na kojoj je sudjelovalo 
20-tak dionika iz raznih 
javnih i privatnih organiza-
cija s područja Općine Pe-
trijanec, Grada Varaždina i 
okolnih mjesta, a koji u svom 
djelovanju i radu dolaze u 
direktni kontakt s djecom 
odnosno bave se nekim 
oblikom komplementarnih 
edukativnih aktivnosti.

Radionica je za cilj imala 
ispitivanje razmišljanja tih 
relevantnih dionika te dono-
šenje zaključaka na temelju 
kojih će se, prilikom izra-

de Strategije, identificirati 
prednosti, nedostaci, snage 
i slabosti područja za razvoj 
talenata u predškolskoj dobi.

Uspostava Talent centra 
za robotiku za djecu predš-
kolske dobi u Petrijancu 
logični je nastavak višego-
dišnjih aktivnosti Općine 
koja je provela ili provodi 
cijeli niz edukativnih pro-
jekata za djecu iz STEM i 
drugih naprednih znanstve-
nih područja. Cilj svih tih 
aktivnosti je stvoriti sustav 
prepoznavanja i razvoja 
darovite djece te pružanja 
važnih znanja i vještina od 
najranije dobi.

Prva radionica u projektu uspostave Talent centra za robotiku za predškolce
ODRŽANA U OPĆINI PETRIJANEC
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Na prvi dan nove akademske 
godine u klupe Međimurskog ve-
leučilišta u Čakovcu sjela je nova 
generacija MEV-ovaca, njih nešto 
više od 100. Na uvodnom satu, 
održanom u velikoj dvorani Cen-
tra održivog razvoja, sve studente 
prvih godina prijediplomskih 
studija pozdravili su dekan izv. 
prof. dr. sc. Igor Klopotan, pro-
dekanica za nastavu i studentska 
pitanja Magdalena Zeko, v. pred., 
te pročelnici odjela Veleučilišta.

Novoj generaciji studenata 
predstavili su se i pojedini pro-
fesori koji su ih upoznali s ko-
legijima koje će slušati na ovom 
Veleučilištu, a ujedno su im 
predstavili i Centar održivog 

razvoja gdje su smješteni kabineti 
i laboratoriji koje će koristiti u 
praktičnoj nastavi.

Osim toga, studentima Me-
đimurskog veleučilišta u istom 
su dvorištu dostupni gotovo svi 
sadržaji potrebni za cjelodnevni 
boravak – tu su studentski dom, 
knjižnica, pa čak i teretana, te je 
po tom pitanju Međimursko ve-
leučilište jedna od rijetkih viso-
koškolskih ustanova u Hrvatskoj.

Kvaliteta
Kako je tom prilikom istaknuo 

dekan Igor Klopotan, s ovim je 
danom nova generacija stude-
nata zakoračila u novo životno 
poglavlje te im je pritom poželio 

srdačnu dobrodošlicu.
– Svim studentima, a posebno 

onima koji su danas prvi puta 
sjeli u studentske klupe, želimo 
dobrodošlicu na Međimursko ve-
leučilište u Čakovcu. Drago mi je 
da su za nastavak svog obrazov-
nog puta odabrali upravo MEV. 
Želim naglasiti da ćemo i nadalje 
intenzivno raditi na stvaranju 
što boljih i kvalitetnijih uvjeta 
za rad i učenje te nam je cilj, kao 
i dosad, pružiti našim studentima 
nova teorijska i praktična znanja i 
pripremiti ih za realne potrebe na 
tržištu rada – naglasio je dekan 
Klopotan te svim studentima 
poželio uspješan početak nove 
akademske godine.

U klupe Međimurskog veleučilišta sjela nova generacija studenata
POZDRAVIO IH JE DEKAN KLOPOTAN

Završno je župnik iz ruku unuka Filipa Jaklina zlatnom orguljašu darovao Papinski blagoslov

Ivan Jaklin već je 50 godina orguljaš-kantor 
u crkvi sv. Nikole biskupa

LUDBREŠKE MAŽORETKINJE ODLAZE NA 
EUROPSKO PRVENSTVO
U nizozemskom Eindhovenu će se 
od 10. do 13. listopada održavati 
NBTA Europsko prvenstvo mažoret-
kinja na kojem će, kao dio hrvatske 
reprezentacije, nastupiti i Ludbreške 
mažoretkinje i Twirling klub Ludbreg.
Predstavit će se u tri kategorije – 
Grupa s rekvizitima – juniori, Duo s 

rekvizitima – seniori i Tradicionalni 
mažoret ples – mlađi juniori.
– Uz puno truda, napornih treninga 
i timskog duha, vjerujemo da će se 
europsko odličje ponovno vratiti u 
Centar svijeta – poručili su.
Timski duh mažoretkinje su pokazale 
i kada su tijekom godine prikupljale 

sredstva za putovanje na Eindhoven. 

Njihovi sugrađani rado su se odazvali 
akcijama i donirali sredstva.

Ludbreške mažoretkinje i Twirling 
klub Ludbreg djeluju 20 godina te 
napominji da su svoje koreografije 
unose puno energije, ljubavi i krea-

tivnosti.

Povodom 50. obljetnice službe 
orguljaša-kantora Ivana Jaklina, 
u župnoj crkvi sv. Nikole bisku-
pa u Varaždinu u nedjelju, 22. 
rujna, svetu misu zahvalnicu 
predslavio je umirovljeni va-
raždinski biskup Josip Mrzljak.

Naime, upravo je na taj datum 
22. rujna 1974. godine Ivan Ja-
klin po prvi puta zasvirao orgu-
lje na misnom slavlju u crkvi sv. 
Florijana u Župi sv. Nikole. Tu 
službu orguljaša, kasnije i kan-
tora nastavio je vršiti sve do da-
našnjeg dana služeći tako Bogu i 
svojoj župnoj zajednici, objavila 

je Varaždinska biskupija.
Prije početka misnog slavlja 

sve je okupljene pozdravio preč. 
Stjepan Najman, župnik župe sv. 
Nikole podsjetivši na orguljaške 
početke Ivana Jaklina i njegov 
zauzeto vršenje službe orgu-
ljaša u euharistijskom slavlju, 
najuzvišenijoj molitvi “kojom 
želimo u ovom zahvalnom mi-
snom slavlju zahvaliti i slaviti 
Gospodina na svakom daru i 
blagoslovu koji od njega pri-
mamo, kao i na daru 50 godina 
službe orguljaša Ivana Jaklina”, 
kazao je preč. Najman.

Biskup Mrzljak je uvodeći 
u misno slavlje podsjetio na 
riječi pape Ivana Pavla II. da je 
dobro slaviti jubileje kako bi se 

osvrnuli na proteklo vrijeme i 
prepoznali u tom vremenu Božje 
djelovanje u našem životu, te u 
ovom slavlju želimo Bogu reći 
hvala na daru i služenju Ivana 
Jaklina kroz 50 godina u ovoj 
Župi, kazao je uvodno biskup 
Mrzljak.

U svojoj se pak homiliji biskup 
osvrnuo na početak školske i 
akademske godine istaknuvši 
kako je učenje dio života te ni-
kada ne prestaje, pa čak i kada 
formalno školovanje završi.

Na kraju misnog slavlja nakon 

svečanog himna Tebe Boga 
hvalimo biranim se riječima 
zahvale zlatnom jubilarcu Ivanu 
Jaklinu obratio župnik Stjepan 
Najman izrazivši radost zbog 
ove obljetnice i slavlja, kao i 
nadu da će slavljenik i u buduć-
nosti u zdravlju i radosti dopri-
nositi uzvišenosti župnih euha-
ristijskih slavlja svirajući orgulje 
i predvodeći pjevanje. Istaknuo 
je župnik kako je današnje slavlje 
pjevanjem animirao župni zbor 
Donum uz orguljsku pratnju 
sina Ivana Jaklina, maestra 

Višeslava Jaklina, katedralnog 
orguljaša. Zahvalio je potom 
župnik čitavoj obitelji Jaklin, 
a napose supruzi Blaženki na 
životnoj podršci orguljaškom 
služenju njihovog supruga i oca. 
Kao plod pedesetogodišnjeg 
bavljenja liturgijskom glazbom 
župnik je spomenuo i pjesma-
ricu Ivana Jaklina “Zdravo 
Marijo. Vijenac hrvatskih ma-
rijanskih napjeva” te pozvao 
okupljene na predstavljanje 
pjesmarice koje je održano u 
Varaždinu u utorak, 24. rujna, 
u  dvorani Pastoralnog centra 
Varaždinske biskupije.

Završno je župnik iz ruku 
unuka Filipa Jaklina zlatnom 
orguljašu darovao Papinski 

blagoslov.
Nakon župnika okupljenima 

se obratio i slavljenik Ivan Jaklin 
s nekoliko riječi zahvale Bogu, 
svojoj obitelji i župnoj zajednici, 
istaknuvši napose Marijin maj-
činski zagovor u svom aktivnom 
vjerničkom životu završivši rije-
čima koje su istaknute na kori-
cama njegove pjesmarice ispod 
lika kipa Majke Božje Bistričke: 
“Dušo duše Hrvatske, Isusova 
mati, sunce naših stradanja, ne 
prestani nam sjati.”

Uz biskupa Mrzljaka na mi-
snom slavlju koncelebrirali su 
domaći župnik Stjepan Najman, 
pater Božidar Nagy, preč. Tomi-
slav Antekolović i fra Lucijan 
Jagec.

Zahvalio je župnik Najman čitavoj obitelji 
Jaklin, a napose supruzi Blaženki na 
životnoj podršci orguljaškom služenju

PIŠE: SANDRA ŽUPANIĆ
FOTO: VARAŽDINSKA BISKUPIJA

ODRŽANA JE PROSLAVA U VARAŽDINSKOJ ŽUPNOJ CRKVI



16 Duplerica Regionalni tjednik || 9. listopada 2024., br. 1067

Tradicionalna vjerska ma-
nifestacija “Čiselsko pro-
šćenje v Remetincu”, koju 
uz potporu Grada Novog 
Marofa i gradske Turističke 
zajednice organizira Kul-
turno-umjetničko društvo 
Remetinec, i ove je godine 
u novomarofski kraj 
privukla veliki broj 
posjetitelja.

Osim vjer-
skog pro -
grama koji 
je počeo 
u čet vr-
t a k ,  3 . 
listopada 
trodnev-
n i c o m , 
manifesta-
cija uključi-
vala i kulturne i 
zabavne sadržaje, 
a za taj je dio bio zadu-
žen KUD Remetinec. Naime, 
u subotu, 5. listopada je odr-
žana pjevana misa u župnoj 
crkvi, nakon koje je održan 
kulturno-zabavni program 
u šatoru pokraj društvenog 
doma u Remetincu, a od 18 
sati počela je Smotra folklora 
na kojoj su, uz domaći KUD, 
nastupili KUD “Elizabeta’” 
iz Jalžabeta i susjedni KUD 
“Marof” iz Novog Marofa.

Zabava
Nakon smotre nastavljen 

je zabavni dio programa uz 

glazbenu grupu Eliksir i kon-
cert dobro poznatog Zlatka 
Pejakovića koji je okupljene 
zabavljao do dugo u noć.

Središnji dio programa od-
vio se u nedjelju, 6. listopada, 
a započeo je u jutarnjim sati-
ma “Kotlovinijadom”, natje-
canjem u kuhanju kotlovine 
u organizaciji Športskog 
društva Remetinec. Natjeca-
lo se 25 ekipa, čije je kotlovi-

ne ocjenjivao poznati 
kuhar Tomislav 

Šp i č e k .  Uz 
njega je tu 

bilo i dvo-
j e  d o -
m a ć i h 
sudaca, 
Renato 
P o f u k 
i  Pet ra 
Tu r k o -

v ić .  Na-
kon bodo-

vanja, poslije 
podneva usli-

jedila je besplatna 
podjela kotlovine gostima.

Služena je i svečana kon-
celebrirana sveta misa koju 
je predvodio varaždinski 
biskup mons. Bože Radoš, 
a u sklopu koje je službeno i 
svečano uveo novog župnika 
vlč. Lovru Biškupa u službu, 
nakon župništva vlč. Josipa 
Pavleka koji je umirovljen 
poslije 21 godine služenja u 
remečkoj župi.

Otvoren je potom tradi-
cionalni Remečki sejem na 
kojem se predstavilo 20-ak 
izlagača sa svojim domaćim 

proizvodima i rukotvori-
nama, a u popodnevnim 

je satima uslijedila Dječja 
smotra folklora, na kojoj 

Sretni smo da se u Remetincu, u crkvi koja je iz 15. stoljeća i zaštićeno je kulturno dobro, održavaju ovakve stvari. Ovo je odličan način za povezivanje kulturno-povijesne baštine, kulturnih znamenitosti koje 
naše područje ima, i preko ovakvih manifestacija one se dodatno promoviraju – istaknula je voditeljica ureda TZ grada Novog Marofa Renata Horvatić.

Svatko je kod Novog Marofa pronašao 
nešto za sebe i dobro se zabavio

TRADICIONALNA VJERSKA MANIFESTACIJA “ČISELSKO PROŠĆENJE V REMETINCU”

Više od 80 izlagača su-
djelovalo je na 27. Među-
narodnom sajmu Priroda, 
lov, ribolov, turizam koji je 
proteklog vikenda održan u 
varaždinskoj sportskoj dvo-
rani “Arena”. Nakon Vuko-
varsko-srijemske županije, 
ove godine je partner sajma 
bila Koprivničko-križevačka 
županija.

Riječ je o najstarijoj ma-
nifestaciji u Hrvatskoj po-
svećenoj lovu i ribolovu te 
boravku u prirodi i turizmu 
koja je ove godine okupila 
izlagače iz Hrvatske, Bu-
garske, Mađarske, Slovačke 
i Slovenije.

Župan Varaždinske župa-
nije, Anđelko Stričak rekao 
je kako je cilj ove manifesta-
cija dati na važnosti okolišu, 
prirodi.

Renata Ojurović, ravna-

teljica Uprave Šumarstva, 
lovstva i drvne industrije u 
Ministarstvu poljoprivre-
de, šumarstva i ribarstva, 
obratila se okupljenim uime 
potpredsjednika Vlade RH i 
ministra Josipa Dabre.

- Naše najveće vrednote su 
očuvanje prirode, lovstvo, 
ribolov i turizam, vrednote 
koje imaju veliku ulogu za 
gospodarski razvoj i među-
narodnu prepoznatljivost 
naše zemlje, zato svima 
hvala na 27 godina njihovog 
promoviranja - izjavila je 
Ojurović.

Prisutnima su se obratili 
i izaslanik predsjednika 
Hrvatskog lovačkog saveza 
Goran Kaniški, inače pred-
sjednik Lovačkog saveza Va-
raždinske županije, ujedno i 
saborski zastupnik.

- I županijski lovački sa-

vez kao i nacionalni ovdje 
prezentira svoj rad i možete 
vidjeti čime se lovci bave, 
da to nije samo lov, da je 
to i uzgoj i zaštita i sve one 
aktivnosti koje provodimo. 
Župan zna da smo mi prvi, 
uz komunalne redare, koji 
smo najviše u prirodi i prvi 
uočavamo neke stvari. Javno 
se zahvaljujem na moralnoj, 
ali i financijskoj potpori koja 
je unatrag dvije godine sve 
veća- rekao je Kaniški.

Nazočnima su se obra-
tili i o značaju ovog sajma 
govorili i Lovro Lukavečki, 
predsjednik Gradskog vijeća 
Grada Varaždina i Vladimir 
Sever, predsjednik Hrvat-
skog športskog ribolovnog 
saveza.

Otvarajući sajam župan 
Koprivničko-križevačke 
županije Darko Koren je 

istaknuo da su počašćeni 
time što su županija partner.

Uz nekoliko izložbi, atrak-
cija sajma bilo je svakako na-
tjecanje u kuhanju lovačkog 
kotlića koje se održalo u su-
botu na vanjskom prostoru, 
a natjecalo se čak 22 ekipe iz 
Hrvatske i Slovenije.

Uz Hrvatski lovački savez 
zajedno s lovačkim savezima 
Varaždinske i Koprivnič-
ko-križevačke županije te 
Grada Zagreba, na Sajmu 
sudjeluje i Ministarstvo 
poljoprivrede i prehrane 
Bugarske.

U subotu i nedjelju održao 
se i tradicionalni Sajamski 
kup u gađanju letećih meta, 
posjetitelje je dočekala i 
diorama Lovačkog muzeja 
HLS-a uređena na temu mo-
čvarnog staništa, a održala 
se i revija lovačkih pasa.

Okupili se izlagači iz Hrvatske, Bugarske, Mađarske, Slovačke i Slovenije
VEĆ 27. MEĐUNARODNI SAJM PRIRODA, LOV, RIBOLOV, TURIZAM

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Osim vjerskog 
programa koji je 

počeo u četvrtak, 3. 
listopada trodnevnicom, 

manifestacija je 
uključivala kulturne i 

zabavne sadržaje
su se, osim domaće dječje 
skupine, predstavili i Dječje 
folklorno društvo “Sončece” 
iz Varaždina, KUD “Marof” 
iz Novog Marofa i KUD 
“Ljuba voda” iz Ljubešćice. U 
večernjim satima posjetitelje 
će zabavljati grupa Pandora.

Dugovječnost
Voditeljica ureda TZ grada 

Novog Marofa Renata Hor-
vatić naglasila je kako je riječ 
o jednoj od najdugovječnijih 
manifestacija na području 
Novog Marofa, a vjerojatno 
i jednoj od najstarijih.

– Sretni smo da se u Re-
metincu, u crkvi koja je iz 

15. stoljeća i zaštićeno je 
kulturno dobro, održavaju 
ovakve stvari. Ovo je od-
ličan način za povezivanje 
kulturno-povijesne baštine, 
kulturnih znamenitosti koje 
naše područje ima, i preko 
ovakvih manifestacija one 
se dodatno promoviraju. 
Posebno nam je drago što 
je program bogat, tu su dva 
dana smotre folklora velikih 
i malih, a to odaje važnost 
činjenice da još uvijek postoji 
interes za očuvanjem svih 
naših običaja – rekla je Hor-
vatić, ustvrdivši da je riječ o 
još jednom uspješnom izda-
nju “Čiselskog prošćenja”, i 
potom je čestitala KUD-u 
Remetinec, Športskom druš-
tvu Remetinec i svima koji su 
uključeni u održavanje ove 
lijepe tradicije.

”Čiselsko prošćenje u Re-
metincu” ni ove godine nije 
propustio novomarofski 
gradonačelnik Siniša Jenkač. 
Kako je rekao, manifestacija 
već niz godina privlači po-
sjetitelje iz Novog Marofa, 
i šire.

– Ponosni smo na ovu našu 
prekrasnu manifestaciju jer 
promovira našu kulturu, 
baštinu, tradiciju i običaje. 
Grad Novi Marof preuzeo 
je tehnički dio, a KUD Re-
metinec organizacijski, od-
nosno manifestacijski dio, i 
pritom zahvaljujem KUD-u 
i svima koji su doprinijeli da 
i ove godine sve bude lijepo, 
rasplesano i raspjevano – 
istaknuo je Jenkač.
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Bobyija Grubića, uz kameru 
Marina Vidovića i glazbu Lacija 
Varge i Marka Žerjava– jest da 
je cijeli film snimljen u svega 
jednom danu koliko je Ben 
Fogle proveo u Međimurju, 
a kamo je pristao doći zbog 
zelene i održive orijentacije me-
đimurskog turizma. Ben Fogle 
poznat je kao veliki borac odr-
živosti i autohtonosti pa pristaje 

raditi promotivne materijale 
isključivo za destinacije koje se 
pridržavaju ovih vrijednosti.

- Iznimno mi je drago da 
smo uspjeli snimiti ovu lijepu 
međimursku razglednicu u vrlo 
limitiranom vremenu i uz veliki 
profesionalizam Bena Foglea. 
Drago mi je da su nas prepo-
znali na festivalu u Gruziji, no 
Međimurje je uistinu predivno 
i veselim se provesti još više 
vremena u njemu, posebice 

kad počne produkcija igranog 
filma o Zrinskom i Frankopanu, 
Urotnic – kaže redatelj Grubić.

Rudi Grula, direktor Turi-
stičke zajednice Međimurske 
županije zadovoljan je nagra-
dom, koja je uslijedila nekoliko 
dana nakon što je globalna 
udruga turističkih novinara i 
putopisaca iz 30 zemalja svijeta, 
dodijelila Međimurju svoju go-
dišnju nagradu “Zlatna jabuka”, 
također baziranu prvenstveno 
na održivosti, a potom i nizu 
drugih, zahtjevnih kriterija.

- Na takvom festivalu, na 
visokoj razini, osvojiti nagra-
du izuzetna je čast. Jako sam 
sretan što smo zajedno s Bo-
bbyjem Grubićem polučili ta-
kav rezultat. Osim što je sjajna 
promocija našeg Međimurja, 
nagrada je ujedno i početak 
puta ovog uratka na mnoge 
druge festivale turističkog 
filma, a na koje smo pozvani 
još za boravka u Gruziji. Ta-
kođer mi je drago što je žiri 
prepoznao našu namjeru da ne 
snimamo tiktokovski format, 
već dokumentaristički kratki 
film koji se obraća publici za-
interesiranoj za zeleni turizam, 
spora putovanja (slow travel) i 
bijeg od urbanog užurbanog 
ritma života – zaključio je Rudi 
Grula.

Objasnio je potom zašto 
se manifestacija zove baš 
“Čiselsko prošćenje”.

Sve po planu
– To je kao krunica - čislo. 

Nekad se iz Remetinca išlo 
s tim čislom od kestena. 
Ove šume koje se naslanjaju 
na Grebengrad bogate su 
kestenom ili kostanjima, a 
ljudi su to brali, to se kuhalo 
i prodavalo. Nažalost, danas 
ima sve manje kestena, ali 
ta tradicija nizanog kestena 
opstala je u nazivu samog 
prošćenja – dodao je Jenkač.

Predsjednik KUD-a Reme-
tinec Valentino Pofuk rekao 
je da mu je čast biti dijelom 
ove manifestacije i da mu je 
drago što je sve išlo po planu.

– Vjerujem da je svatko 
pronašao nešto za sebe i do-
bro se zabavio. Hvala Gradu 
Novom Marofu i Turistič-
koj zajednici na značajnoj 
pomoći, a ja se nadam još 
boljem i većem izdanju iduće 
godine – poručio je za kraj 
Valentino Pofuk.

Sretni smo da se u Remetincu, u crkvi koja je iz 15. stoljeća i zaštićeno je kulturno dobro, održavaju ovakve stvari. Ovo je odličan način za povezivanje kulturno-povijesne baštine, kulturnih znamenitosti koje 
naše područje ima, i preko ovakvih manifestacija one se dodatno promoviraju – istaknula je voditeljica ureda TZ grada Novog Marofa Renata Horvatić.

Svatko je kod Novog Marofa pronašao 
nešto za sebe i dobro se zabavio

TRADICIONALNA VJERSKA MANIFESTACIJA “ČISELSKO PROŠĆENJE V REMETINCU”

U obrazloženju nagrade ocjenjivački je sud, između ostaloga, naveo 
da promotivni film koji prati obilazak poznatog svjetskog avanturista 

i putopisca, veliko zagovornika održivosti i ekologije, Bena Foglea, 
“svojim ritmom, stilistikom i porukom potpuno odstupa od aktualne 

trendovske produkcije takvih uradaka”

Grand Prix za promotivni 
film s Benom Fogleom

Promotivni film međimurske 
Turističke zajednice “Međi-
murje Green Destination with 
Ben Fogle” dobitnik je Grand 
Prixa Batumi International 
Tourist Film Festivala, koji se 
prva tri dana listopada održao 
u Gruziji.

U obrazloženju nagrade 
Međimurcima kao ukupnim 
pobjednicima festivala, ocjenji-
vački je sud, između ostaloga, 
naveo da je promotivni film koji 
prati obilazak poznatog svjet-
skog avanturista i putopisca, 
veliko zagovornika održivosti i 
ekologije, Bena Foglea, “svojim 
ritmom, stilistikom i porukom 
potpuno odstupa od aktualne 
trendovske produkcije takvih 
uradaka.

- Iz filma je jasno vidljivo da 
se cilja na publiku koja ima str-
pljenja odgledati šestominutni 
film i koju interesira istinski 
održivi turistički proizvod, a 
osobnost gospodina Foglea 
tome daje dodatni pečat – piše 
u obrazloženju.

Glavnog aktera promotiv-
nog filma, Bena Foglea, kroz 
priču o Međimurju vodili su 
međimurska zaštitarka priro-
de Mihaela Mesarić, direktor 
TZ Sv. Martin na Muri David 
Novinšćak. Pisac i kantor Vla-
dimir Mihaljević kao skelar je 
bio domaćin Benu Fogleu na 
žabničkm mlinu, ugostile su 
ga vlasnice OPG - ova Geler i 
Pozojev vračak, Ivanka Horvat 
i Mirjana Biber Hren dok su 
ga učenici OŠ Štrigova proveli 
Međerkinim bregom, lokaciji 
s jedinstvenim orguljama na 
vjetar. Dragocjenu pomoć pri 
snimanju filma pružio je i pred-
sjednik Udruge uzgajivača me-
đimurskog konja, Matija Ladić.

Kuriozitet u stvaranju na-
građenog promotivnog filma 
– uratku višestrukog dobitnika 
najprestižnije nagrade u televi-
zijskom svijetu, Emmy, Boška 

NOVO PRIZNANJE ZA MEĐIMURSKI TURIZAM

Okupili se izlagači iz Hrvatske, Bugarske, Mađarske, Slovačke i Slovenije
VEĆ 27. MEĐUNARODNI SAJM PRIRODA, LOV, RIBOLOV, TURIZAM

Osim što je sjajna promocija 
našeg Međimurja, nagrada 

je ujedno i početak puta 
ovog uratka na mnoge druge 
festivale turističkog filma, a 
na koje smo pozvani još za 
boravka u Gruziji, rekao je 

Rudi Grula

PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com

Održana je svečana 
koncelebrirana sveta 

misa koju je predvodio 
varaždinski biskup 

mons. Bože Radoš, a u 
sklopu koje je službeno 
i svečano uveo novog 

župnika vlč. Lovru 
Biškupa u službu
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Pred 7300 gledatelja nogo-
metaši Varaždina ugostili su 
Dinamo u 9. kolu SuperSport 
HNL-a. Gosti su slavili s mi-
nimalnih 1:0.

Trener Nikola Ša far ić 
ispremiješao je sastav. Prvi 
put ove sezone startali su 
Tepšić, Duvnjak, Poldrugač 
i Jovanov. Krenuli su Varaž-
dinci u formaciji 5-4-1.

U 4. minuti Varaždinci 
iz kontre prijete. Boršić je 
pobjegao gostujućoj obrani, 
no njegov ubačaj izbacila je 
gostujuća obrana u korner. 
Već u sljedećoj akciji nakon 
ubačaja Mitrovskog, Tepšić 
pogađa stativu.

Dinamo je prvi put zaprije-
tio u 11. minuti. Kulenović je 
ostavio za Sučića čiji je uda-
rac s 10 metara obranio Zele-
nika. U 27. sjajno je potegnuo 
Varaždinov Poldrugač ljevi-
com, no preko gola. Minutu 
kasnije Mamić je pak tukao 
izravno u Dinamovog vratara 

Zagorca. U 34. najbolja prili-
ka Dinama dotad. U petercu 
je iz okreta pucao Kulenović, 
ali pored gola. Prva pogreška 
varaždinske obrane stigla je 
u 35. minuti i odmah je to 
Dinamo kaznio. Pogriješio 
je Ba, lopta je stigla do Batu-
rine. On je uposlio Cordobu, 
koji je zabio glavom za 1:0. U 
drugom dijelu trener Šafarić 
je izvadio Jovanova i uveo 
Dabru, pa promijenio forma-
ciju u 4-2-3-1. Ušli su kasnije 
Domjanić te Ćorić. Bitka 
se u drugom dijelu vodila 
većinom na sredini terena, 
bez prevelikih prigoda s obje 
strane. Solidna je bila prilika 
Varaždinovog braniča Neki-
ća koji je u 86. minuti tukao 
glavom nakon kornera. Zavr-
šilo je 1:0 za goste. Treći je to 

poraz varaždinskog sastava 
ove sezone, drugi zaredom.

Razočaran je bio Nikola 
Šafarić, koji drži da je nje-
gova momčad zaslužila više 
od poraza.

– Imamo za čim žaliti. 
Imali smo stativu, pa prili-
ku Mamića, a Dinamo nije 
imao tih situacija. Sve bi bilo 
drugačije da smo zabili. No, 
imali smo mnogih problema 
tijekom tjedna s ozljedama i 
bolestima. Jako dobro smo 
utakmicu odradili – rekao je 
Šafarić čija je ekipa nakon pr-
vog kruga skupila 12 bodova.

Momčad Varaždina nahva-
lio je Dinamov strateg Nenad 
Bjelica.

– Varaždin je ozbiljan i 
nije slučajno da su u devet 
kola primili samo pet golova. 

Kvalitetan posao radi kolega 
Šafarić i siguran sam da Va-
raždinci imaju kvalitetu za 
četvrto, peto mjesto. Imaju 
što pokazati u borbi za eu-
ropske pozicije – nahvalio je 
Bjelica Varaždince.

Na to je bio ponosan Nikola 
Šafarić.

– Prije sezone smo se nadali 
da možemo igrati na način 
na koji smo igrali. S obzirom 
na način na koji smo odigrali 
sve utakmice, možda su neki 
ljudi iznenađeni. No, sve je u 
dva, tri boda na tablici. Nema 
mjesta za opuštanje. Bitno  je 
da ostanemo zdravi i vidjet 
ćemo nakon polusezonu gdje 
ćemo završiti, pa se onda 
možda i dodatno doselekci-
onirati kadar– zaključio je 
Šafarić.

Sl ijedi reprezentativna 
stanka, a u nastavku Super-
Sport HNL-a Varaždinci 
dočekuju Goricu.

DINAMO MINIMALNO SVLADAO NOGOMETAŠE VARAŽDINA

Prvu četvrtinu SuperSport HNL-a varaždinski nogometaši drže na 4. mjestu s 12 
osvojenih bodova

Bjelica: Varaždinci imaju 
kvalitetu za četvrto, peto mjesto

3. NL SJEVER

ŽUPANIJSKI KUP

Polet (SMnM) 
svladao Varteks

Varteks, Podravina i N. 
Marof spretno prošli

Nogometaši Varteksa u ne-
djelju, 6. listopada odigrali su 
derbi 8. kola 3. NL Sjever kod 
Poleta iz Sv. Martina na Muri. 
Polet je bio uvjerljiv s 3:0.

Domaćin je poveo već u 1. 
minuti preko Perčića, da bi na 
2:0 povisio Benko u 35. minuti. 
Konačni rezultat postavio je 
Patafta svojim golom u 90. 
minuti. 

– Ovo nije ono što bih ja 
želio od ekipe. Ovo nije ono na 
čemu radimo na treninzima. 
Djelovali smo bez energije, bez 

volje, ispuhano. Dogovaramo 
nešto prije izlaska na teren, i 
već krenemo s minusom. Teš-
ko se u takvoj situaciji vraćati, 
ali nije bilo danas igrača koji 
bi nešto pokrenuo. Na kraju 
potpuno zaslužena pobjeda 
Poleta – zaključio je Dražen 
Besek.

Bumbari će vrlo skoro imati 
prigodu za popravak, jer već u 
idućem kolu na rasporedu je 
novi derbi, kada dolazi Pitoma-
ča. Utakmica će se izvanredno 
igrati u petak, 11. listopada. (it)

Odigrani su susreti četvrtfi-
nala Županijskog nogometnog 
kupa, a dvije utakmice odluče-
ne su nakon izvođenja kazne-
nih udaraca. Jalžabet je protiv 
Podravine dva puta vodio, no 
Podravina se vraćala. Prvo ih je 
Luka Vagjunec doveo u vodstvo 
u 50. minuti, da bi devet minuta 
kasnije Sven Golub poravnao 
na 1:1. U 80. minuti Jalžabet 
je ponovno poveo preko Ivana 
Vagjunca, no minutu kasnije 
Golub je zabio za 2:2.

Pobjednik nakon penala bila 
je Podravina s 5:4.

Vrlo zanimljiv susret odigran 
je u Ivancu. Gosti iz Novog 
Marofa poveli su u 35. minuti 
preko Petra Hrebaka, da bi 
Dominik Božak golom u 50. 
minuti zabio za 1:1. Krenulo se 
u izvođenje penala, a bolji su 
bili Novomarofčani s 5:3.

Najlakše do prolaska u po-
lufinale došla je Bednja dekla-
siravši Novu Ves sa 7:1. Hat-
trick za Beletinčane postigao 
je Tomislav Herceg, dva gola 
dodao je Mihovil Geljić, dok 
su se jednom u strijelce upisali 
Silvestar Žganec i Marin Mašić.

Nogometaši Varteksa četvrti 
su polufinalist Županijskog no-
gometnog kupa. Bumbari su na 

igralištu u Nedeljancu u srijedu, 
2. listopada svladali istoimenog 
domaćina s minimalnih 1:0.

Pogodak odluke postigao je 
Možanić u 4. minuti. Pucao je 
izvana, a skliska lopta završila 
je u Mrmićevoj mreži.

Obje ekipe imale su prilike u 
nastavku, no golovi na vodom 
natopljenom terenu nisu padali.

Zanimljivo da je na klupi 
Nedeljanca debitirao Petar Rog, 
inače igrač, budući da se uprava 
razišla s Gordanom Golikom, 
dosadašnjim trenerom.

– Igrom slučaja sam završio 
na klupi. Skupo nas je stajao 
nesretni pogodak i teško se vra-
titi u takvim uvjetima. Mislim 
da ni nama ni njima nije odgo-
varao ovakav teren, ali mislim 
da smo služili više – rekao je 
Petar Rog.

Trener Varteksa Dražen Be-
sek čestitao je domaćinu.

– Teren je bio jako težak. Mo-
ram pohvaliti domaću ekipu, jer 
su bili na visini zadatka. Cijela 
utakmica je bila neizvjesna. Za 
nas je najvažnije da smo prošli. 
Šteta što je ovakav teren bio jer 
bi obje ekipe više pokazale, a 
stiglo bi i više gledatelja. No, 
na to ne možemo utjecati – za-
ključio je Besek. (it)

SPORT

ELITNA ŽNL: BEDNJA DEKLASIRALA NEDELJANEC U DERBIJU
Osmo kolo Elitne ŽNL ponudilo je derbi u 
Nedeljancu između istoimenog domaćina 
i vodeće Bednje. Gosti su slavili s 4:1. Ne-
deljančani su poveli u 8. minuti preko Šur-
beka, no samo dvije minute kasnije Herceg 
je izjednačio rezultat. Tim rezultatom 
se otišlo na odmor. No, u drugom dijelu 
pala su tri gola Beletinčana. U 52. minuti 
Herceg se drugi put upisao u strijelce, na 
3:1 je povisio Geljić u 64., da bi Herceg 

svojim trećim golom u 82. minuti postavio 
konačni rezultat. Do slavlja rezultatom 
3:2 stigao je Jalžabet protiv margečanske 
Mladosti te je zadržao korak za vodećom 
Bednjom. U preostalim utakmicama Bu-
dućnost je s 4:1 svladala Ivančicu, Razvitak 
je s 4:0 deklasirao Plitvicu, a dvije utakmice 
završile su 1:1. Riječ je o susretima Poleta 
i Novog Marofa u Tuhovcu te Trnja i Du-
bravke-Zagorac.

Slijedi 
reprezentativna 
stanka, a u 
nastavku 
SuperSport 
HNL-a Varaždinci 
dočekuju Goricu

Gol odluke 
postigao je 
Cordoba u 35. 
minuti susreta

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Nenad Bjelica
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SLOBODAŠ MARKO ZRNIĆ 
POSTAO REPREZENTATIVAC
Održan je susret kadetskih reprezen-
tacija Mađarske, Češke, Slovenije, 
Slovačke i Hrvatske. Marko Zrnić prošli 
je vikend na Kupu Hrvatske za kadete 
i kadetkinje osigurao mjesto u repre-
zentaciji pobijedivši u disciplini 100m 
prepone.
Na kadetskom peteromeču Marko je 

ponovno snizio svoj osobni rekord i s 
rezultatom 13,29 s osvojio 6. mjesto te 
Hrvatskoj donio 5 bodova.
Hrvatska je sakupila 317,5 bodova te 
zauzela treće mjesto, dok je Mađarska 
kadetska reprezentacija sa sakupljenih 
431.5 bodova zauzeli drugo mjesto. Naj-
bolja je bila Češka sa ukupno 502 boda.

KK AIK

Topličancima 
četiri medalje u 

Slovačkoj
Nastup na Kata Zsofia 

Kovacs memorijalu je bio 
vrlo uspješan za članove 
Karate kluba AIK iz Va-
raždinskih Toplica. U kon-
kurenciji 240 natjecatelja 
borci AIK-a su osvojili 2 
zlata, 1 srebro i 1 broncu 
u borbama u kyokushin 
karateu. Najmlađi, Erik 
Denac, je u konkurenciji 9 
godišnjaka osvojio bron-
cu. U polufinalu nažalost 
gubi odlukom sudaca pri 
neriješenom rezultatu no 
u borbi za broncu protiv 
Mađara Eliota okreće 0:1 
pri kraju borbe u 2:1 pobje-
du za mjesto na postolju. 
U kategoriji mlađih kadet-
kinja Ema Gluhak i Josipa 
Horvat našle su se istoj 
kategoriji i pobjeđuju svoje 

protivnice na putu do finala 
prije isteka vremena. Do-
minantan nastup doveo ih 
je u klupski finalni dvoboj 
u kojem Horvat pobjeđuje 
Gluhak nakon produžetaka 
te osvajaju zlato i srebro za 
AIK. Sabini Broz u lakoj 
kategoriji kadetkinja ovaj 
je turnir bio generalna pro-
ba za europsko prvenstvo 
krajem mjeseca u Poljskoj. 
U kružnom sustavu nakon 
produžetaka pobjeđuje od-
ličnim nožnim tehnikama 
Mađarku Bőzsöny, dok u 
drugom meču pobjeđuje 
mađarku Egerszegi i tako 
osvaja zlato. Pokazala je 
dobru pripremljenost i teh-
niku pred nastup za Hrvat-
sku. Ekipu AIK-a vodio je 
trener Saša Josip Milec. (it)

Nakon pet odigranih kola varaždinski rukometaši drže 4. poziciju, dok su čakovečki na 
3. mjestu Lige B

Slavlja premijerligaša 
sa sjevera

Premijerligaši sa sjevera Hr-
vatske stigli su do slavlja u 5. 
kolu Paket24 Premijer lige – 
Lige B. Čakovec je pobijedio 
Karlovac u gostima s 35:31, 
a GRK Varaždin 1930 slavio 
protiv Moslavine u Graber-
ju 36:29. Čakovčanima je to 
četvrta pobjeda ove sezone, 
Varaždinci su pak prekinuli niz 
od tri poraza zaredom.

Čakovčani su na predah 
otišli s prednošću od 16:13, 
a neizvjesnost oko konačnog 
ishoda potrajala je još dese-
tak minuta u drugom dijelu. 
Posljednji ozbiljniji priklju-
čak Karlovčani su imali kod 
rezultata 19:21, ali sjajnom 
dionicom Ante Bakovića s 
tri pogotka u nizu Čakovčani 
sredinom poluvremena bježe 
na šest razlike i praktički bez 
većeg stresa privode susret 
kraju. Kod Čakovčana 11 obra-
na Vite Horvata i savršen dan 
Ante Bakovića koji je zabio 11 
pogodaka.

Varaždin 1930 pobijedio 
je Moslavinu te je stigao do 
druge prvenstvene pobjede. 
Osim u početnim minutama, 
sve drugo u tom susretu bilo 
je u znaku domaćina. Prvu 
osjetniju prednost Varaždinci 

DABROVI I ČAKOVČANI STIGLI DO POBJEDA

su imali u 10. minuti kada su 
vodili 7:3. Sredinom poluvre-
mena bili su na plus šest (13:7) 
i činilo se da sigurno grabe ka 
mirnoj završnici poluvremena. 
Zatim su gosti odmah uspjeli 
povezati tri pogotka za redom 
i vratiti se u igru. Šest minuta 
prije predaha još su uvijek bili 

na minus tri (16:13) i kada se 
očekivao njihov završni udar 
sasvim su pali i Varaždin je na 
predah odnio sedam pogodaka 
razlike (23:16).

Moslavina je dobro ušla u 
nastavak i dala naslutiti da 
nije još sve gotovo. Serijom 1:4 
uskoro je bila na minus četiri 

(24:20). To je ipak bio “labuđi 
pjev” jer domaćin je ostao čvrst 
i miran. Tako je u posljednjih 
deset minuta ušao s plus osam. 
Završilo je s pogotkom manje 
(37:29), ali nema sumnje da to 
nije previše rastužilo Varaž-
dince. Sjajni Ivan Sršen zabio 
je 10 pogodaka iz 11 pokušaja.

Mlađa kadetkinja STK 
Varaždin Lara Zadravec 
pobjednica je jakog među-
narodnog 14. otvorenog 
prvenstva grada Bjelovara.

Lara je odigrala fenome-
nalan turnir bez poraza. 
Najprije je u skupini po-
bijedila Lotu Livić STK iz 
Šibenika rezultatom 3:0. 
Nakon toga svladala je Ta-
maru Grobotek iz Donjeg 
Miholjca 3:1 i rezultatom 
3:0 Leu Gašparini iz STK 
Opatije. U šesnaestini finala 

Lara je bila slobodna, da bi 
u osmini finala s 3:0 slavila 
protiv Magdalene Preprotić 
iz STK Jaske. U četvrtfinalu 
je odigrala najteži meč na 
turniru gdje je uspjela spa-
siti četiri vezane meč lopte 

u 5. setu protiv Kiare Crnčec 
iz STK Šenkovca za ukupnu 
pobjedu 3:2. U polufinalu je 
slavila protiv Petre Lipovš-
čak iz STK Jaske rezultatom 
3:2, da bi u finalu odličnom 
igrom pobijedila Zaru Be-

stijanić iz STK Šenkovca 3:1.
Ovo je sjajan rezultat i 

veliki poticaj za daljnji rad 
za mladu i perspektivnu 
članicu STK Varaždin Laru 
Zadravec. Dodajmo da je 
broncu osvojio i Vito Milak, 
član Stk Visia u kategoriji 
juniora, dok je Simon Dvor-
ski ispao u osmini finala. 
Od ostalih predstavnika 
Visije Lorena Magdalenić u 
najmlađim je kadetkinjama 
ispala također u osmini 
finala.

Lara Zadravec pobijedila na jakom 

međunarodnom turniru u Bjelovaru

ODLIČAN USPJEH STOLNOTENISAČICE VARAŽDINA

U četvrtfinalu je odigrala najteži meč na 
turniru gdje je uspjela spasiti četiri vezane 
meč lopte u 5. setu protiv Klare Crnčec iz 
STK Šenkovca za ukupnu pobjedu

PIŠE: IVAN TOMAŠKOVIĆ
ivan@regionalni.com

Pod pokroviteljstvom i u organizaciji Školskog sportskog 
saveza Varaždinske županije u varaždinskoj su Areni u po-
nedjeljak, 30. rujna održana natjecanja u košarci i odbojci za 
polaznike županijskih osnovnih i srednjih škola.
Turnir je to koji se tradicionalno provodi za vrijeme trajanja 
europskog tjedna sporta kao inicijative Europske komisije za 
promicanje sporta i tjelesne aktivnosti diljem Europe, a na-

cionalni koordinator provedbe te inicijative u Republici Hrvatskoj je 
Ministarstvo turizma i sporta. U košarci tri na tri prva mjesta osvojili 
su djevojke i momci Prve gimnazije Varaždin. U odbojci mješovito 1. 
mjesto osvojila je Šesta OŠ Varaždin, drugo mjesto pripalo je Petoj 
OŠ Varaždin, a 3. mjesto osvojili učenici i učenice OŠ Kneginec.
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Odmah se pobrinite za svoje zdravlje! Ne 

čekajte, nazovite 099/506-04-09 (Boris) i 
rezervirajte svoj termin.

NAZOVITE ME

Boris pomaže kod bolesti kralježnice, glavobolje, išijasa, migrene, psihičkih poteškoća, cirkularnih problema, bronhitisa, astme, 
alkoholizma, pretilosti, mucanja, strahova, depresije, škripanja zubima, grickanja noktiju, mokrenja u krevet, odvikavanja od 

pušenja i niza drugih boljki 

U Varaždinu postoje “ruke” sposobne prenijeti 
informacije zdravlja u sve vaše stanice!

Nakon što smo kroz raz-
govor za Regionalni tjednik 
u više navrata predstavili 
bioenergetičara Borisa Bu-
dena, kojeg kolege u branši 
smatraju najboljim u Hr-
vatskoj, nastavljamo priču 
o tretmanima ovog - prvog 
doktora energetske medi-
cine na našim prostorima. 
Naime, premda su razlozi 
za dolazak u njegovu varaž-
dinsku ordinaciju nebrojeni, 
svi uglavnom dolaze samo sa 
željom da se ponovno osjeća-
ju sretni, zdravi i zadovoljni.

Bolesni i beživotni, a 
danas zdravi!

Poznato je da Boris poma-
že kod bolesti kralježnice, 
glavobolje, išijasa, migrene, 
psihičkih poteškoća, cirku-
larnih problema, bronhitisa, 
astme, alkoholizma, pre-
tilosti, mucanja, strahova, 
depresije, škripanja zubima, 
grickanja noktiju, mokrenja 
u krevet, odvikavanja od 
pušenja i niza drugih boljki. 
Podsjećamo, Boris Buden 
je s vremenom, nakon du-
gogodišnje prakse, došao 
do spoznaje da ima svoju 
metodu koju je uspješno ko-
ristio bezbroj puta. Da je 
ona postala jedna 
od iznimno oz-
biljnih, te vi-
soko struk-
turiranih 
energet-
s k i h 
m e t o d a 
l iječenja 
koj i  ve ć 
“o t p i s a -
n i m” l ju-
dima vraća 
i s p u n j e n  i 
k v a l i t e t a n  ž i -
vot, osobno se uvjerio 
47-godišnji varaždinski po-
duzetnik Romeo Matušin. 
- Moji zdravstveni problemi 
počeli su još 2018. godine 
zbog ozljede na radu u Nje-
mačkoj. Upao sam nogom u 
kanalicu, a posljedica je bila 
potpuna zakočenost desne 
strane tijela sve do kičme. 
Kad više nisam mogao stajati 
na nozi ni raditi potražio 
sam pomoć liječnika. Tije-
kom bolovanja obavio sam 

BORIS BUDEN GODINAMA JE POJAM ISCJELJIVANJA BIOENERGIJOM, DOKTOR ENERGETSKE MEDICINE 
KOJEG KOLEGE U BRANŠI S RAZLOGOM SMATRAJU NAJBOLJIM U HRVATSKOJ

Naša percepcija uvijek je 

usmjerena prema onome na 

što smo fokusirani. Kroz stal-

no razmišljanje o onome što 

ne želimo, zapravo stavljamo 
fokus upravo na to, što onda 
postaje dominantno u našem 
vidokrugu. Na primjer, kada 
kupimo novi automobil, mož-

da smo prije toga primijetili 

tek poneki isti model na cesti, 
no nakon kupnje odjednom 
primjećujemo mnoštvo istih 
automobila oko nas. To se 

događa jer smo sada usmje-

reni na tu vrstu vozila. Dakle, 
naša pažnja ide prema onome 
čemu smo posvećeni. Ako 
se naše misli neprestano 

vrte oko šefa kojeg ne pod-

nosimo, u nama se javljaju 
osjećaji ljutnje i frustracije 
te sve što on izgovara i radi 
percipiramo kroz negativnu 
prizmu. To dodatno potiče 
neugodne emocije. Kada je 
naše ponašanje isključivo 
usmjereno na izbjegavanje 
onoga što ne želimo, zapravo 
sami sebi stvaramo pakao jer 

neprestano kružimo u istom 
negativnom krugu, samo po-

jačavajući neugodne emocije.
Iz tog začaranog kruga može 
se izaći ako se usredotočimo 
na ono što bismo željeli, na 
ono što nam pruža zadovolj-
stvo, osjećaj sigurnosti. No, 
izazov leži u tome što većina 
pojedinaca jasno prepoznaje 

što im se ne sviđa i precizno 
znaju što ne žele, no ipak im 
nedostaje sposobnost pre-

poznavanja i vlastitih želja. 
Tek kada postanu svjesni 
svojih želja, tada se fokus 
može preusmjeriti na ono što 
zaista žele te će, sukladno 
tome, početi sve više uočavati 
pozitivne aspekte.

U trenutku kada se naša per-
cepcija transformira, kada 
smo usmjereni prema onome 

što žudimo, naša stvarnost 
će se preobraziti na bolje, u 
skladu s našim željama.

ŠTO ČINITI DA BI SE OSJEĆALI BOLJE

“Fizičke boli u mome 
tijelu skrivale su onu 

emocionalnu uzrokovanu 
stresom. Boris ih je 
uklonio zauvijek”

ROMEO MATUŠIN

Kad je zakazala klasična medicina, Romeo Matušin je znao da mu neće pomoći prst Grgura 
Ninskog, već znanje i moć Borisa Budena

Katica Bezrok imala je vrlo 
teške dijagnoze prije Borisovih 
tretmana bioenergijom

Borisove terapije pomogle su i Emini Jurašković (42)

pretrage kod specijalista, 
snimanja magnetskom rezo-
nancom… Liječnica koja mi 
je na fizikalnoj terapiji pomi-
cala i namještala nogu nije 
uspjela otkloniti nesnosan 
bol u njoj. Nakon magnetske 
2018. godine, liječnik me 

pak u poliklinici Agram 
- Sunce uvjera-

vao da imam 
problem s 
k u k o m … 

U kratko, 
i z g u b i o 
sam po-
v jerenje 
u klasič-
nu medi-

c inu na-
kon drugog 

magnetskog 
s n i m a n j a 

kuka jer mi je isti 
liječnik 2022. godine 

rekao da ja nemam problem 
s kukom! Dakle, po njemu je 
kod mene samo od sebe na-
stupilo poboljšanje, a ja sam 
cijelo vrijeme trpio bolove i 
prilagođavao položaj tijela 
kako bih mogao obaviti i naj-
jednostavniji fizički posao 
– objasnio je Matušin svoju 
situaciju koja ga je ponukala 
da spontano potraži pomoć 
u alternativnoj medicini. 
- Možda to zvuči čudno, 

međutim, kolegica moje 
majke koja je stigla iz Ka-
nade pročitala je članak 
o bioenergetičaru Borisu 
Budenu. Pronašla je članak i 
ustvrdila kako je to rješenje 
mojih problema. Slijedila 
je “obiteljska konzultacija” i 
nakon odluke pokucao sam 
na vrata Borisove ordinacije. 
Već kroz prvi razgovor on je 
točno utvrdio da je problem 
zapravo okoštavanje živca i 
slijedilo je 4-5 ciljanih tre-
tmana. To je bio moj prvi su-
sret s alternativnom medici-
nom, kojoj sam se prepustio 
i iz znatiželje. Zanimalo me 
što će se na kraju dogoditi i 

ispalo je savršeno. Danas se 
moja atrofirana noga, mišići 
i tijelo iz dana u dan sve više 
vraćaju u normalu. Nema 
više bolova u preponama, 
a ako slučajno pretjeram s 
opterećenjem muskulature, 
znam da će Boris u trenu 
riješiti posljedice – veli naš 
sugovornik koji se dugo vre-
mena borio i s posljedicama 
ubrzanog života.

”Trovači” organizma
Odnosno, stresne situ-

acije na poslu kod njega 
su iza fizičke boli skriva-
le onu emocionalnu koja 
može uvijek iznova uzroko-
vati tegobe. To ne čudi, jer 
kada je tijelo u stanju stresa, 
tuge, kada ste optereće-
ni, tužni i povrijeđeni, ono 
proizvodi kemijske spojeve 
koji na određeni način do-
slovno “truju” organizam. 
- Kad imate puno obaveza, 
rokove, odgovornost prema 
zaposlenicima…, najčešće 
olako počnete zanemarivati 
sebe. Meni se to dogodilo, i 
znao sam da moram “poči-
stiti glavu”. Podvrgnuo sam 
se tretmanu s hipnozom i 
Borisovo znanje pomoglo 
je da se moje tijelo skladno 
poveže s umom koliko je 
to moguće. Stoga svima 

mogu preporučiti da se prvo 
potrude uz pomoć Borisa 
Budena prepoznati uzrok 
problema i nemojte nipošto 
zanemarivati signale koje 
vam tijelo daje – ukazuje 
Romeo Matušin koji se s 
povjerenjem obratio čovjeku 
koji je u više od 15 godina 
prakse, primjenom prirod-
nih energetskih procesa i 
zakona za buđenje vlastitog 
obrambenog mehanizma 
imuno sustava klijenata, iste 
nebrojeno puta oslobodio 
užasnih bolova vrativši im 
posljedično i volju za život.

Godinama pomaže
- Činjenica je da me salije-

ću sa svih strana, ali ne odu-

stajem od uhodanog - indi-
vidualnog pristupa svakom 
klijentu. Svi koji trebaju po-
moć, termine mogu dogovo-
riti na mobitel 099/506-0409 
(Boris). U svojim terapijama 
ne eksperimentiram, osla-
njam se na nalaze službene 
medicine, stoga preporučam 
da se ljudi inicijalno jave za 
pomoć liječnicima klasične 
medicine. Pa ako se pokaže 
da ona ne uspijeva u liječenju 
pojedinih bolesti, neka se 
obrate meni. Moj cilj je pre-
nošenje informacija zdravlja 
u vaše stanice, na način koji 
omogućuje da svaki tretman 
bude uspješniji i poluči više 
uspjeha - zaključuje Boris 
Buden.
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stvu s drugima svi zajedno 
rastemo – rekla je Šarić. 
Kao pozivni predavač izla-
gala je i ravnateljica Muzeja 
Međimurja Čakovec Maša 
Hrustek Sobočan s pre-
davanjem na temu: Muzej 

Međimurja Čakovec - tran-
sformacija izgleda i rada 
u muzej za 21. stoljeće”. 
Prepoznat kao primjer dobre 
prakse, čakovečki Muzej 
poslužio je na konferenciji 

kao odličan primjer uprav-
ljanja kulturnom baštinom. 
Iako turizam Muzeju Me-
đimurja nije primarna dje-
latnost niti jedini cilj, već su 
to aktivnosti prikupljanja, 
stručne i znanstvene obrade 
te prezentacije građe koja 
prezentira zavičajnu ba-
štinu Međimurja, ne može 
se opovrgnuti da Muzej 
itekako danas doprinosi 
atraktivnosti grada Čakovca 
za turiste te razvitku kul-
turnog turizma Međimurja. 
Konferencija je održana u 
Interpretacijskom centru 
Muzej bećarca, a organiza-
tori su bili Javna ustanova 
Pleternica i Grad Pleterni-
ca. Zahvaljujući ovakvim 
stručnim konferencijama 
stručnjaci istih branši do-
bivaju priliku povezivati 
se, razmjenjivati iskustva i 
nove ideje. 

Konferencija je održana u Interpretacijskom centru Muzej bećarca, koji je snažni čuvar baštine Slavonije, ali i važan segment u 
razvoju turizma jer značajno doprinosi privlačenju posjetitelja i obogaćuje tamošnju turističku ponudu

Čakovečki Muzej poslužio kao odličan 
primjer upravljanja kulturnom baštinom

Povodom Svjetskog dana 
turizma, 27. rujna, u Inter-
pretacijskom centru Muzej 
bećarca u Pleternici održa-
na je konferencija “Baština 
u funkciji turizma” koja je 
okupila ključne dionike iz 
područja baštine s ciljem 
istraživanja kako interpre-
tacija doprinosi očuvanju i 
promociji kulturnih i pri-
rodnih resursa s posebnim 
naglaskom na turistički se-
gment.

Stručni skup
Konferencija je imala za 

cilj predstaviti stručnjake 
i praktične primjere koji 
prikazuju kako interpreta-
cija može služiti kao ključni 
alat za očuvanje prirodne i 

U tijeku su opsežni gra-
đevinski radovi u Starom 
gradu prema odobrenom 
programu Ministarst va 
kulture i medija Republike 
Hrvatske za radove u 2024. 
godini. Na spomenuti pro-
gram, obnovu Starog gra-
da kandidirao je Zavičajni 
muzej Varaždinske Toplice. 
Radovi koji se trenutno izvo-
de u prizemlju Starog grada, 
koje koristi Zavičajni muzej 
Varaždinske Toplice, obu-
hvatit će sanaciju postojećih 
zidova uredskih prostorija 
od vlage i oni predstavljaju 

nastavak radova sanacije 
zidova od vlage kulturno-
povijesnog objekta u centru 

grada Varaždinske Toplice. 
Ukupna vrijednost navede-
nih radova s PDV-om iznosi 
48.055 eura, a napredak 
radova obišle su pročelnica 
Konzervatorskog odjela u 

Varaždinu dr. sc. Vesna Pas-
cuttini Juraga, gradonačel-
nica Varaždinskih Toplica 
Dragica Ratković te ravna-
teljica Zavičajnog muzeja 
Spomenka Vlahović. Pod-
sjećamo, Muzej čuva neke 
od najvrjednijih spomenika 
Rimskog Carstva koji potje-
ču s arheološkog lokaliteta 
Aquae Iasae, kao i ostatke 
geološke povijesti nastanka 
termalnog vrela te izloške 
koji svjedoče o kontinuitetu 
života i liječenja termalnom 
sumpornom vodom na tom 
prostoru.

Zidove uredskih prostorija 

Zavičajnog muzeja načela je vlaga

U TIJEKU SANACIJA GRAĐEVINE STAROG GRADA U VARAŽDINSKIM TOPLICAMA

U PLETERNICI ODRŽANA KONFERENCIJA “BAŠTINA U FUNKCIJI TURIZMA”

kulturne baštine. Okupljeni 
su brojni predavači i sudio-
nici iz zemlje i inozemstva, 
a o njenom značaju više je 
rekla ravnateljica JU Ple-
ternica Jasna Hoffmann. 
- Tema nam je prirodna i 
kulturna baština, odnosno, 
kako našu baštinu staviti 
u funkciju turizma. Ima-
mo vrhunske predavače iz 
područja prirodne i kul-
turne baštine, ljude koji naj-
bolje na svojim primjeri-
ma mogu reći kako oni to 
rade u svojim institucijama 
– poručila je Hoffmann. 
Gradonačelnica Pleternice 
Marija Šarić naglasila je po-
vezanost turizma s razvojem 
lokalnog gospodarstva u Ple-
ternici, ali i nužnost suradnje 
i razmjenjivanja iskustava 
za nastavak tog razvoja. 
-Grad Pleternica ponosni 
je nositelj projekata na bazi 

Muzej itekako 
doprinosi 
atraktivnosti 
grada Čakovca za 
turiste te razvitku 
kulturnog turizma 
Međimurja

Ukupna vrijednost 
građevinskih 
radova s PDV-om 
iznosi 48.055 eura

U VARAŽDINU OKRUGLI STOL - SPOMENIK KAO ŠAKA U OKO?
U sklopu Srijede u Muzeju, 9. listopada, u 

palači Herzer GMV-a održava se okrugli 
stol pod nazivom Spomenik kao šaka u 
oko?, vezan uz javnu raspravu o doku-
mentu Smjernice za postavljanje spomen-
obilježja na području grada Varaždina. 
Posljednjih godina čini se da smo puno 
osjetljiviji na problematiku zajedničkih, jav-
nih prostora, što je vidljivo kroz reakcije na 
mnogobrojna loša rješenja u postavljanju 
skulptura, spomenika i ostalih sadržaja u 
našim gradovima i selima: ta kontroverzna 

rješenja degradiraju javni prostor, ali poni-
štavaju i samu vrijednost prezentiranoga. 
Grad Varaždin stoga je pokrenuo izradu 
smjernica koje bi definirale tu problema-
tiku na lokalnoj razini, ali bi bile i orijentir 

za slične postupke na državnoj razini. 
Glavni cilj je definicija modela realizacije 
skulpture, spomenika, spomen-obilježja 
i plastičkog objekta u javnim prostorima 
grada, ali i poticanje ostalih oblika suvre-
menoga umjetničkog izraza u javnom pro-
storu, poštujući kako kriterije umjetničke 

suvremenosti tako i kriterije razumijevanja 
kompleksnoga urbanog prostora Varaždi-
na. Cilj Smjernica je ponuditi i modele fi-
nanciranja i poticanja kvalitete produkcije 
te odrediti dionike za donošenje odluka. 
Pretpostavka za to je stvaranje kulture di-
jaloga, uz sudjelovanje svih zainteresiranih 
građana, od stručne javnosti do šire zajed-
nice, čime bi se trebao naći model kojim će 
se izbjeći isključivost struke, voluntarizam 
politike i partikularni diktat šire javnosti. 
Pritom je bitno poštovati elemente kao 

što su estetski kriteriji, povijesni kontekst, 
dobra lokacija, javna konzultacija i dugo-
ročna održivost. Dokument je na poticaj 
Grada Varaždina i GMV-a načinio inter-
disciplinarni tim, a dostupan je na mrežnim 
stranicama Grada Varaždina. O njemu će 
se raspravljati i na ovoj Srijedi u Muzeju, uz 
sudjelovanje predstavnika autorskog tima 
koji ga je izradio, kao i posjetitelja, koji su 
pozvani da se uključe u kulturni dijalog na 
ovu temu. Program počinje u 19 sati, a ulaz 
je besplatan.

PIŠE: JOSIP NOVAK

jnovak@regionalni.com

kulturne i prirodne baštine. 
Kroz europska sredstva po-
kušavamo izgraditi centre 
koji prezentiraju kulturnu 
i prirodnu baštinu te ih 
stavljaju u funkciju turiz-
ma kako bi privukli broj-
ne posjetitelje u Pleternicu 
koji ovdje borave, uživaju, 

ostavljaju svoj novac i tako 
pomažu razvoju lokalnog 
gospodarstva. No, isto tako, 
svjesni smo da bez ovakvih 
stručnih konferencija ne 
možemo ići u korak s vre-
menom. Nužno je povezivati 
se, razmjenjivati iskustva 
jer kada radimo u partner-
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U Varaždinskoj županiji inače aktivno djeluje 40 zadruga te se po broju aktivnih zadruga županija svrstava u sam vrh učeničkog 
zadrugarstva

Učeničke zadruge Gospodarske škole 
i OŠ Sveti Đurđ među najboljima

Već 36. smotra učeničkih 
zadruga Republike Hrvat-
ske održana je od 25. do 
27. rujna u Poreču u orga-
nizaciji Agencije za odgoj i 
obrazovanje i Hrvatskog sa-
veza učeničkih zadruga. Na 
Smotri je ukupno 
sudjelovalo 
58 učeničkih 
zadruga.

V a r a ž -
d i n s k u 
županiju 
predstav-
l j a l o  j e 
u k u p n o 
s e d a m 
učeničkih 
zadruga, če-
tiri učeničke 
zadruge s izlož-
benim prostorom i 
tri učeničke zadruge s istra-
živačkim radom.

Tako su izložbeni prostor 
imale Učenička zadruga 
Sunce Gospodarske škole 
Varaždin, Učenička zadru-
ga Jabuka Osnovne škole 
Martijanec, Učenička za-
druga Jurek Sveti Đurđ i 
Učenička zadruga Vrijedne 
ruke Osnovne škole Breznič-
ki Hum, dok su Učenička 

S obzirom na velik interes i 
odaziv na edukacije iz sektora 
turizma u prethodnim godi-
nama, Poslovna zona Ivanec 
d.o.o. i Grad Ivanec najavljuju 
organizaciju trodnevnih edu-
kacija i ove godine.

Stoga se pozivaju svi počet-
nici u turizmu, kao i svi ostali 
zainteresirani za ovu temati-
ku, da se prijave na besplatne 
edukacije koje će se u dvorani 
Poduzetničkog inkubatora 
Ivanec i u Centru za posjetite-
lje Kukuljević u Ivancu održati 
15. do 17. listopada.

Edukacija je namijenjena 
i postojećim iznajmljivači-
ma, uključujući i one koje su 

edukaciju već odslušali, jer 
sadržajno prati sve novine, iz-

mjene i trendove u segmentu 
pokretanja i razvoja privatne 

turističke djelatnosti. Trod-
nevna edukacija predstavlja 
nastavak potpora razvoju 
privatnog poduzetništva u 
sektoru turizma na području 
Grada Ivanca.

Sadržaj edukacija je defini-
ran temeljem brojnih upita 
i velikog interesa građana 
i poduzetnika koji žele za-
početi ili unaprijediti svoju 
turističku djelatnost. Mnogi 
polaznici dosadašnjih edu-
kacija u međuvremenu su 
postali registrirani privatni 
iznajmljivači te im znanje ste-
čeno na edukacijama koristi 
u svakodnevnom poslovanju. 
Osim predavanja stručnih 

predavača, polaznici će imati 
priliku i razmijeniti iskustva s 
drugim budućim i postojećim 
iznajmljivačima.

Teme su pravni oblici po-
duzetništva u turizmu i za-
konodavni okvir, zatim mar-
keting u turizmu te marketing 
destinacije i institucionalna 
podrška razvoju turizma.

Iskaz interesa za sudjelova-
nje na edukaciji - putem onli-
ne obrasca, na e-mail adresu 
projektni.ured@ivanec.hr ili 
brojeve telefona 042/645-484 
i 042/645-435, najkasnije do 
petka, 11.10.2024. godine. 
Broj polaznika je ograničen.

Edukacije će se održavati u 

prostorijama Poduzetničkog 
inkubatora Ivanec, Vladimira 
Nazora 6/II, s početkom u 
17:00 sati, na dane 15. i 16. 
listopada, dok će se zadnji 
dan – 17. listopada, program 
održati u Centru za posjetite-
lje Kukuljević (Trg hrvatskih 
ivanovaca 4), također s počet-
kom u 17:00 sati.

Predavači će biti vanjski 
stručnjaci adekvatnih refe-
renci i iskustava, direktorica 
Poslovne zone Ivanec d.o.o. 
Lana Labaš i voditeljica EU 
projekata Tamara Kljunić 
te direktorica Turističke za-
jednice Grada Ivanca Jelena 
Županić.

Počinju besplatne edukacije za početnike u turizmu
POSLOVNA ZONA IVANEC D.O.O. I GRAD IVANEC

ODRŽANA 36. SMOTRA UČENIČKIH ZADRUGA REPUBLIKE HRVATSKE

zadrugarstva u Republici 
Hrvatskoj. Važno je spo-
menuti i Centar izvrsnosti 
iz poduzetništva čije je sje-
dište u Gospodarskoj školi 
što je svakako doprinijelo 
odličnom rezultatu njihove 
zadruge na Smotri.

Današnje se učeničko za-
drugarstvo potvrdilo i kao 
nositelj očuvanja identiteta 
biološkog i kulturnog naslje-
đa, zadrugarstvo prepoznaje 
duh tradicije i kulturne ba-
štine kraja i kroz rad svojih 
sekcija ih njeguje. Mnoge 
učeničke zadruge su tako 
postale važan član svoje 
lokalne zajednice, te joj daje 
prepoznatljivost i kao sastav-
ni dio njezine ponude.

zadruga Jurek iz Osnovne 
škole Sveti Đurđ, Učenička 
zadruga Ivančica iz Osnovne 
škole Ivana Kukuljevića Sak-
cinskog Ivanec te Učenička 
zadruga Sunce iz Gospo-
darske škole Varaždin bile 
zastupljene s istraživačkim 
radovima.

Učenička zadruga Sunce 
Gospodarske škole Varaždin 

osvojila je nagradu 
N a j p r o i -
zvod Smo-
tre, a to je 
m i r i s n a 
s v i j e ć a 
“ Sv je t lo 
g r a d a ” , 
s v i j e ć a 
u obliku 
poznat ih 

varaždin-
skih povije-
snih građe-

vina.
U kategoriji istra-

živačkih radova, Učenička 
zadruga Sunce, Gospodar-
ske škole Varaždin osvojila 
je prvo mjesto u kategoriji 
srednjih škola, te Učenička 
zadruga Jurek drugo mjesto 
u kategoriji osnovnih škola.

U Varaždinskoj županiji 
inače aktivno djeluje 40 
zadruga te se po broju ak-
tivnih zadruga županija svr-
stava u sam vrh učeničkog 

Današnje 
se učeničko 

zadrugarstvo potvrdilo 
i kao nositelj očuvanja 
identiteta biološkog i 

kulturnog 
nasljeđa

ZELENI KUTAK 

I TURIZAM

PETER ZINAUER POBJEDNIK FOTOGRAFSKOG IZAZOVA
Peter Zinauer iz Maribora dobitnik je 

prigodnog poklon paketa osiguranog 

kao nagradu za najbolju fotografiju na 

temu odgovorne plovidbe rijekama 

Murom i Dravom. Mini fotografski 

izazov Međimurska priroda – Javna 
ustanova za zaštitu prirode organizi-

rala je povodom obilježavanja Dana 
Europskog zelenog pojasa.

Poklon set (boca za vodu, vodootpor-

na torbica i bilježnica) dobitniku će 
itekako dobro doći jer voli prirodu i 
rekreaciju na otvorenom. U slobodno 

vrijeme planinari i biciklira, pa je u 

Centar za posjetitelje Med dvemi 

vodami u Križovcu stigao biciklirajući 
od Murske Sobote. Iako je već bio u 
Centru netom nakon otvaranja 2020. 

godine, uvijek kad je u prilici rado 

obiđe postav i razgleda novosti.

PIŠE: SANDRA ŽUPNIĆ
szupanic@regionalni.com
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serijska oprema, dijelom zbog 
lakšeg suočavanja s izazovima 
terenske vožnje, a dijelom 
zbog prestižne kategorizacije 
luksuznog proizvoda. Stoga je 
potpuno logično da snagom 
motora upravlja 8-stupanj-
ska automatika s dvostrukom 
spojkom koja je ekskluzivno 
„vlasništvo“ Sorenta i koju 
nećemo pronaći ni u kojem 
drugom Kijinom modelu. Naša 
praktična iskustva na strmim 
terenskim usponima potvrđu-
ju teoriju – sinergija mjenjača i 
motora uvijek je idealna. Nema 
tu ni trzaja ni neodlučnosti – 
stupnjevi se uključuju taman 
na vrijeme. Osim toga i uprav-
ljačka logika pogona na sve 
kotače savršeno je usklađena 
s odlukama automatskog mje-
njača, pa se vozilo bez napora 
pokreće iz mirovanja čak i ako 
se zaustavilo na uzbrdici. Na 
skliskim usponima također 
lako može krenuti uzbrdo, 
bez potrebe da se prethodno, 
unatraške vrati u dolinu po 
zalet. Ukratko, Sorento vas 
nikad neće dovesti u neugodnu 
situaciju.

Unutrašnjost Sorenta nudi 
prije svega beskrajnu udobnost 
za vozača i suvozača koji su 
uronjeni u opuštajuće i skladno 
okruženje, zahvaljujući i ambi-

jentalnoj rasvjeti. Zakrivljeni 
i dodirni multifunkcionalni 
zasloni i dodirne trake po-
tvrđuju visoku tehnologiju 
putničkog prostora. Redizajni-
rani birač smjera vožnje (roti-
rajući gumb), zajedno s crnom 
oblogom krova, aluminijskim 
papučicama i panoramskim 
krovom daju novom Sorentu 
vrhunski karakter. Head-Up 
display i praktične fizičke tip-
ke na upravljaču i središnjem 
grebenu omogućuju vožnju sa 
stalnim pogledom na cestu. 
Oprema uključuje adaptiv-
ni tempomat, sedam načina 
vožnje (Normal, Eco, Sport, 
Smart, Snow, Mud i Sand), 
grijani upravljač od eko-kože te 
hlađena i grijana sjedala (opre-
mljena memorijom). Stražnja 
sjedala su također grijana, za 
maksimalnu udobnost putnika 
u drugom redu.

Akustička udobnost je iz-
vrsna pa je automobil tih pri 
viskom brzinama. Autocesta 
je primarna domena Sorenta 
– najbolje se snalazi na dugim 
putovanjima jer je prostran i 
luksuzan kao malo koje drugo 
osobno vozilo. Na vijugavim 
cestama valja oduzeti gas jer je 
masivna karoserija u uskim za-
vojima inertna, a ni upravljač 
nije sportski, već prilagođen 

Sorento je sredinom karijere 
prošao očekivanu reviziju koja 
donosi moderniji izgled i ob-
novljenu unutrašnjost. Kia se 
najviše fokusirala na estetiku 
vozila, odvajajući se od odla-
zećeg modela i koristeći neka 
stilska obilježja velikog SUV-a 
iz svoje domene električnih 
vozila, modela EV9. S druge 
strane, Sorento ostaje potpuno 
tradicionalan jer kao pogonski 
sklop koristi dizelski motor. 
Doista, automobilu ovakvih 
dimenzija, koje su više ame-
ričke nego europske, i dalje 
najbolje “leži” dizelaš, zbog 
izdašnog okretnog momenta 
i karakterističnog načina kako 
ga isti razvija i isporučuje. 
Spomenimo kako se na nekim 
tržištima Sorento nudi i kao 
hibrid odnosno plug-in hibrid 
(na bazi 1.6 turbobenzinca), no 
zastupnik za Hrvatsku je pot-
puno ispravno procijenio da je 
u D-SUV segmentu jedino bi-
tan i potreban dizelski motor.

Radi se o 2.2 TCi agregatu 
koji relativno veliku radnu 
zapreminu dijeli na 4 cilindra 
i razvija 194 KS. Moćni So-
rento, težak gotovo dvije tone, 
ne posustaje ni na kakvim 
usponima, bez obzira na op-
terećenost. Svatko tko je ikad 
vozio dizelaša velike kubikaže 
zna o čemu govorimo. Iako 
nije sprinter, Sorento je itekako 
agilan: do stotke ubrzava za 
devet sekundi, što je posebno 
impresivno s obzirom na nje-
govu veličinu. Pri navedenim 
akcijama vozač nema težak 
posao – upravljač može okre-
tati jednim prstom i ne mora 
brinuti o ručnom mijenjanju 
brzina. Naime, u D-SUV se-
gmentu se automatski mjenjač 
podrazumijeva kao obavezna 

proizvedena je milijunta Toyota Camry. 
Prvi je puta predstvljena 1983. kao za-
mjena za Toyotu Coronu Sedan. Toyota 
Camry postala je bestseller na američkom 
tržištu, a četiri godine kasnije Toyota 
Camry je najprodavaniji automobil u SAD.

Demonstracija moćiDemonstracija moćiVREMEPLOV

12. listopada 1993. 

UREĐUJE: DALIBOR FLAJPAN
FOTO: MIKLOŠ LANG

OTKRIVENE PRVE FOTOGRAFIJE RENAULTA 4 E-TECH ELECTRIC
Renault 4 uzrokovao je revoluciju na tržištu 

automobila 1961. i postigao kultni status. Bio 
je to prvi obiteljski automobil marke Renault 
s motorom smještenim sprijeda i nije imao 
prijenosni tunel pa je pod bio ravan. Renault 
4 E-Tech electric jednako je svestran kao i 
njegov prethodnik. Dugačak je 4,14 metara. 
Renault 4 E-Tech electric proizvodit će se 
u Maubeugeu, u Francuskoj, a u koncesije 
stiže 2025. Službeno predstavljanje bit će 
14. listopada na pariškom sajmu automobila.

vozila sa dvogorivnim pogonskim agregatom prodala je Dacia! Dacia 
u ponudi ima motore s pogonom na benzin i ukapljeni naftni plin od 
2010. godine. Ovaj se sustav od 2020. naziva ECO-G100, razvija 
okretni moment od 170 Nm pri 2.000 o/min, snažniji je od benzin-
ske inačice (za 10 KS i 10 Nm), troši 10 % manje goriva i ispušta 10% 
manje emisija CO2. Spremnik ukapljenog naftnog plina ugrađuje 
se u prostor koji je u drugim vozilima rezerviran za rezervni kotač, 
što znači da ne utječe na kapacitet spremnika benzina niti zauzima 
mjesto u prtljažniku. Kao i ostala vozila u ponudi marke, inačice s 
plinskim pogonom isporučuju se s trogodišnjim jamstvom odnosno 
jamstvom na 100.000 km.

1.000.0001.000.000

Vozili smo potpuno novi Sorento. Riječ je o restilizaciji četvrte generacije, ali gledajući ga izbliza više 
se čini kao generacija za sebe. Dizelski motor ga čini osobito moćnim.

tzv „Grand Turismo“ načinu 
krstarenja. To dakako ne znači 
da je Sorento trom, jer kada 
„pričepite gas do daske“ iteka-
ko će na to regairati, ali to neće 
biti film koji ćete rado i često 
gledati. Jednostavno, protiv 
zakona fizike se ne može.

S obzirom na prestižni status 
Sorenta očekivali smo boga-
tu serijsku opremu, no neke 
stvari su nas oborile s nogu 
– prije svega komforna „kožna 
garnitura“ s mnogostrukim 
opcijama električnog pode-
šavanja. Testirani Sorento bio 
je registriran za pet osoba, no 
postoje i izvedbe sa sedam 
sjedala, sa sklopivim sjedalima 
u trećem redu. Vrhunski paket 
opreme EX Limited Panora-
ma između ostalog uključuje 
stakleni krov, sjedala u Nappa 
koži, vozačevo sjedalo s pode-
sivim osloncem za noge (vidi 
fotografiju), Bose premium 
audio sustav i 20 inčne alu-
naplatke koji savršeno pristaju 
velikom Sorentu. Također 
vrijedi spomenuti sustav da-
ljinskog parkiranja pomoću 
pametnog ključa (RSPA), koji 
omogućuje daljinsko uklju-
čivanje (i ponovno gašenje) 
dizelskog motora dok je vozač 
izvan vozila, kao i ubacivanje u 
brzinu za vožnju unaprijed ili 
unatrag, bez ulaženja u vozilo. 
Ovo je još jedna impresivna 
demonstracija moći, unatoč 
vrlo maloj brzini kretanja 
vozila. Funkcija se koristi za 
parkiranje na uskim parkir-
nim mjestima gdje ne bi bilo 
moguće otvoriti vrata automo-
bila. Zahvaljujući kamerama i 
radarskim uređajima, sustav 
radi 100% sigurno.

Cijena osnovnog Sorenta 
2.2 TCi AWD 8DCT je 65.199 
eura, a nadoplata za sedam 
sjedala, na verziji poput te-
stirane, iznosi 1.600 eura. 
(Mikloš Lang)

Ovih dana u Hrvatsku je stigao 
novi model Toyote Land Cruiser, 
ikone off-road vožnje. Prvi je put 
predstavljen 1951. godine kao 
vojno vozilo. Njegova izdržljivost 
i sposobnost savladavanja teških 
terena brzo su ga učinile popu-
larnim ne samo među vojskama, 
već i među civilima.

Jedna od zanimljivosti koja iz-
dvaja Land Cruiser od drugih te-

renskih vozila jest njegov sustav 
4WD koji omogućava vozaču da 
prilagodi način vožnje različitim 
uvjetima. Također, Land Cruiser 
je poznat po svojoj izvanrednoj 
trajnosti. Mnogi vlasnici diljem 
svijeta svjedoče da su njihovi 
modeli prešli više od 500.000 
kilometara uz minimalne pro-
bleme. Ova pouzdanost je razlog 
zašto je Land Cruiser postao 

izbor mnogih profesionalaca, 
uključujući humanitarne radnike 
i istraživače.

Toyota Land Cruiser nije samo 
automobil; to je ikona koja pred-
stavlja duh avanture i istraživa-
nja. Land Cruiser je prepoznatljiv 
po svom prepoznatljivom dizaj-
nu, snažnim performansama i 
reputaciji koja traje više od 70 
godina.

Novi model ikone Land Cruiser 

stigao u Hrvatsku

TEST: KIA SORENTO 2.2 TCI AWD EX LIMITED PANORAMA 8DCT 

Prodaja po proizvođačima 
1.1.-30.09.2024.

proizvođač količina udio, %

1 Škoda 6970 13,46%

2 Volkswagen 6012 11,61%

3 Renault 3880 7,49%

4 Toyota 3389 6,54%

5 Opel 3328 6,43%

6 Suzuki 3218 6,21%

7 Hyundai 2731 5,27%

8 Dacia 2727 5,27%

9 Kia 2607 5,03%

10 Audi 1996 3,85%

11 Peugeot 1785 3,45%

12 BMW 1646 3,18%

13 Citroën 1514 2,92%

14 Mazda 1212 2,34%

15 Ford 1116 2,16%

16 ostali 7651 14,78%

UKUPNO 51782 100%

Izvor: Promocija Plus
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GRADITELJSKA, PRIRODOSLOVNA I RUDARSKA ŠKOLA
Hallerova aleja 3, Varaždin
e-mail: gprs@ss-gprs-vz.skole.hr
Tel: 042/313-292, fax: 200-508

Školski odbor Graditeljske, prirodoslovne i rudarske škole, Varaždin objavljuje 

O G L A S

za upis polaznika u programe srednjoškolskog obrazovanja odraslih 

u školskoj godini 2024./2025. 

PROGRAMI ZA STJECANJE SREDNJE STRUČNE SPREME, TE PROGRAMI ZA 
PREKVALIFIKACIJU ZANIMANJA:

1. rudarski/a tehničar/ka
2. kemijski/a tehničar/ka
3. prehrambeni/a tehničar/ka
4. tehničar/ka  nutricionist/ica
5. arhitektonski/a tehničar/ka
6. građevinski/a tehničar/ka
7. ekološki/ka tehničar/ka
8. rukovatelj/ica  samohodnim građevinskim strojevima
9. keramičar/ka-oblagač/ica
10. monter/ka suhe gradnje
11. zidar/ica
12. tesar/ica

Prijave za upis polaznika u programe obrazovanja odraslih primat će se do 18.10.2024. 
godine.
Prijave se mogu dostaviti poštom ili osobno u školu svaki  radni dan od ponedjeljaka do 
petka od 8,00 do 14,00 sati. Upis polaznika biti će od 21.10. do 25.10.2024. godine od 
8-14 sati, a početak nastave biti će 28.10.2024. godine. 

Oblik izvođenja nastave (redovita nastava,  dopisno – konzultativna nastava, kombinirana 
dopisno -  konzultativna i konzultativno – instruktivna nastava) – ovisi o broju upisanih 
polaznika u pojedini program.  

Uvjeti za programe stjecanje srednje stručne spreme ili prekvalifikaciju:
Prijaviti se mogu kandidati koji imaju navršenih 14 godina.
Kod prijave treba priložiti: rodni list, domovnicu, razredne svjedodžbe, završnu svjedodžbu 
ili svjedodžbu osmog razreda, te kopiju osobne iskaznice. 
Pojedinačna cijena za svakog kandidata formira se na temelju potrebnog broja razlikovnih 
ispita koje određuje komisija za obrazovanje odraslih. 
Broj ispita pojedinog  kandidata proizlazi  iz razlike završenog i traženog  programa, pa o 
tome ovisi i cijena prekvalifikacije za kandidata.

- Upisnina za stjecanje srednje stručne spreme ili prekvalifikaciju zanimanja iznosi 
132,72 EUR.
- Konzultacije i ispit po predmetu u programu stjecanja srednje stručne spreme ili u 
programu prekvalifikacije iznosi  39,82 EUR.
- Završni ispit u programu stjecanja srednje stručne spreme ili programu  prekvalifikacije 
iznosi 132,72 EUR. 

Program prekvalifikacije traje ovisno o broju razlikovnih ispita. Program stjecanja srednje 
stručne spreme traje minimalno 6 mjeseci po godini obrazovanja. 
Sve obavijesti mogu se dobiti kod voditelja obrazovanja odraslih ili na telefon 042/313-
292 ili 200-509.

Oglas za popunjavanje radnog mjesta –  Čistač/Perač  

Gradska tržnica d.o.o. objavljuje O G L A S  za popunjavanje radnog mjesta čistač/perač 
(m/ž) – jedan izvršitelj na neodređeno vrijeme, uz probni rad u trajanju od šest mjeseci.

Opis posla
Gradska tržnica d.o.o. traži čistača za poslove pranja i čišćenja svih dijelova tržnice: vanjski 
natkriveni i nenatkriveni dio, mliječnu hižu, javne sanitarne čvorove. Radi se puno radno 
vrijeme, u poslijepodnevnoj smjeni od 13.00 do 20.00 sati, radnim danom i vikendom, sa 
slobodnim danima prema rasporedu. Radi se u otvorenom i zatvorenom prostoru.

Uvjeti za obavljanje poslova
• Završena osnovna i poželjno srednja škola
• Radno iskustvo: 2 godine
• Uvjet je vozačka dozvola B kategorije
• Poželjno je da osoba bude u dobroj fizičkoj kondiciji
• Iskustvo na sličnim poslovima je prednost ali nije uvjet

Uz prijavu kandidati su dužni priložiti: 
• Životopis i motivacijsko pismo
• Dokaz o traženoj stručnoj spremi
• Dokaz o radnom iskustvu (elektronički zapis o podacima evidentiranim u matičnoj 

evidenciji Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje - e-radna knjižica ili potvrda 
poslodavca o poslovima koje obavlja ili je obavljao/la ili ugovor o radu iz kojeg je 
vidljivo radno iskustvo na traženim poslovima.

• Potvrda o nekažnjavanju 

Ukoliko ispunjavate navedene uvjete, a spremni ste na ozbiljan pristup radu, prijavu sa 
životopisom i potrebnom dokumentacijom  dostavite do 18.10.2024. na adresu: Gradska 
tržnica d.o.o., Augusta Šenoe 12, 42 000 Varaždin ili na email: info@varazdinskiplac.hr s 
naznakom „prijava na natječaj za popunu radnog mjesta čistač/perač (m/ž)“.

Urednom prijavom se smatra ona koja sadrži sve podatke i priloge navedene u javnom 
natječaju. Nepotpune prijave neće se razmatrati.

Svi kandidati koji zadovoljavaju uvjete natječaja bit će pozvani na provođenje testiranja, o 
čemu će kandidati biti pravodobno obaviješteni. O rezultatima natječaja svi će kandidati 
biti obaviješteni na isti način i u istome roku. Priložena natječajna dokumentacija se ne 
vraća.

Oglas za popunjavanje radnog mjesta – Referent za tehničko održavanje i zaštitu na radu   

Gradska tržnica d.o.o. objavljuje O G L A S  za popunjavanje radnog mjesta Referent za tehničko održavanje 
i zaštitu na radu (m/ž) – jedan izvršitelj na neodređeno vrijeme, uz probni rad u trajanju od šest mjeseci.

Uvjeti za obavljanje poslova
Školska sprema: SSS tehničkog usmjerenja
Radno iskustvo: 5 godina 

Opis posla 
• Održavanje i nadzor funkcionalnosti vodovodnih instalacija, kanalizacije, elektroinstalacija te sustava 

grijanja i klimatizacije u svim poslovnim prostorima kojima upravlja Tržnica
• Nadzor, održavanje i osiguranje ispravnosti tehničkih uređaja i pomagala, uređaja za transport i 

čišćenje.
• Sitni popravci na inventaru Gradske tržnice, održavanje i postavljanje (utovar/istovar) kućica, 

štandova i drugih objekata.
• Predlaganje preventivnih mjera i planova za tekuće održavanje građevinskih objekata i drugih cjelina 

tržnice.
• Vođenje skladišta, dvorišta za odlaganje otpada.
• Čišćenje i održavanje okoliša, žljebova, nadstrešnica i odvodnih kanala.
• Koordinacija rada  i raspoređivanje radnih zadataka među djelatnicima.

Uvjeti: 
• SSS tehničkog usmjerenja.
• 5 godine radnog iskustva na odgovarajućim, srodnim poslovima.
• Vozačka dozvola B kategorije.
• Poznavanje rada na računalu (word, excel).
• Osposobljenost za rad s viličarima.

Uz prijavu kandidati su dužni priložiti: 
• Životopis i motivacijsko pismo.
• Dokaz o traženoj stručnoj spremi. 
• Dokaz o radnom iskustvu (elektronički zapis o podacima evidentiranim u matičnoj evidenciji 

Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje - e-radna knjižica ili potvrda poslodavca o poslovima 
koje obavlja ili je obavljao/la ili ugovor o radu iz kojeg je vidljivo radno iskustvo na traženim 
poslovima).

• Potvrdu o nekažnjavanju. 

Ukoliko ispunjavate navedene uvjete, a spremni ste na ozbiljan pristup radu, prijavu sa životopisom i 
potrebnom dokumentacijom  dostavite do 18.10.2024. na adresu: Gradska tržnica d.o.o., Augusta Šenoe 
12, 42 000 Varaždin ili na email: info@varazdinskiplac.hr s naznakom „prijava na natječaj za popunu 
radnog mjesta referenta za tehničko održavanje i zaštitu na radu (m/ž)“.

Urednom prijavom se smatra ona koja sadrži sve podatke i priloge navedene u javnom natječaju. 
Nepotpune prijave neće se razmatrati.

Svi kandidati koji zadovoljavaju uvjete natječaja bit će pozvani na provođenje testiranja, o čemu će 
kandidati biti pravodobno obaviješteni. O rezultatima natječaja svi će kandidati biti obaviješteni na isti 
način i u istome roku. Priložena natječajna dokumentacija se ne vraća.

180 tableta

25,00 €
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ŽELITE LI sigurno i brzo PRO-

DATI VAŠU KUĆU, STAN, 
VIKENDICU. Javite se da 
vas povežemo sa našim kup-

cima. AGENCIJA ŽELIMOR-

SKI. Mob.: 098/166-1177 
ozn.188c 

NAJPOVOLJNIJI PRIJE-

VOZ od 0,5 m³  do 5 m³, 
šljunka, sipine, zemlje za 
vrt, pilanska drva. Uređenje 
dvorišta, iskopi i navozi,  
Mob.: 099/3530-180. ozn. 
600c 

BU-JAN TIM j.d.o.o. – izvo-

dimo: novogradnja, kom-

pletna adaptacija kuća, 
izrada te prekrivanje kro-

višta,  knauf radovi te izra-

da stiropor fasade, mob.: 
098/974-5950 ozn.650c 

SELIDBE – dostava namje-

štaja, bijele tehnike, odvoz 
šute u vrećama i granja, 
čistimo tavane, podrume, 
praznimo kuće, stanove, 
odvozimo dotrajali namje-

štaj, bijelu tehniku, mob.: 
098/906-0658 ozn.352c

STABLA RUŠIMO – orahe 
borove, trešnje, odvoz gra-

nja osiguran. Vrtove freza-

mo,, živice šišamo, mob.: 
099/661-8353 ozn.352c  

ARONIJA
superljekovito voće
Aronija je biljka iz Sjeverne Amerike koja je odličan izvor antioksidanata i ima 
izrazito veliku ljekovitu moć za ljudski organizam. Efikasno ga pročišćuje od 
štetnih tvari i zato je korisna preventiva protiv malignih oboljenja.

� Sprečava bolesti srca i krvnih žila
� Regulira krvni tlak 
� Jača imunitet 
� Štiti zdravlje urinarnog sustava 
� Ima antiupalna svojstva 

� Stimulira rad štitnjače
� Poboljšava pamćenje i koncentraciju 
� Regulira razinu šećera u krvi
� Povoljno djeluje na probavni sustav 

� Štiti od virusa i bakterija

Mogućnost kupnje 100 % čistog soka na mobitel: 098/455-313

8,50€

Cijena 1 litre 1oo % 

čistog soka aronije  

6 + 1 

GRATIS

PRIJEVOZ: šljunak, sipina, 
drenaža, drva, odvoz šute 
do 3m³. Mob.: 098/284-
922, 091/601-4351, tel.: 
042/240-663 ozn.205c

IZRADA KROVIŠTA, nad-

strešnica, sjenica, građ. 
limarije, stubišta, nazvati 
na : 098/417-373 ozn.3471

BESPLATNI PRIJEVOZ me-

talnog otpada (slavine, veš 
mašine, bojleri, stare cijevi…
itd.) Ivan. Mob.: 098/267-
7333 ozn.2892

KOŠNJA/MALČIR ANJE 
većih zapuštenih površina. 
Račun. Mob.: 095/542-
2377 ozn.2725

KERAMIČAR, radim sve 
vrste podopolagačkih rado-

va, nove i adaptacije, mob.: 
097/611-4215 ozn.3732

UGRADNJA GRIJANJA, 
vodoinstalacija, plin – po-

pravak starog, ugradnja no-

vog. Mob.: 095/711-2520 
ozn.54/04/1

KUPUJEM automobil ili 
skuter i sve od Tomosa, 
može i odjavljeno (ošteće-

no). Može i novije. Povolj-
no. Isplata odmah. Mob.: 
098/9656-624 ozn.2418

OTKUP SVIH vrsta vozila, 
najbolje cijene, dolazak od-

mah, mob.: 098/133-0083 
ozn.312b

USLUGE

SOBOSLIKARSKI i KNAUF 
radovi, gletanje, bojanje, 
impregniranje, lakiranje, 
špahtlanje, suha gradnja, 
m o b . :  0 98/1969- 4 37 
ozn.219b

KOMPLETNA RENOVACI-
JA kupaonica. Demontaža 
postojećih pločica, vodo-

vodnih i odvodnih instala-

cija, hidroizolacijski radovi, 
završna obrada zidova, po-

stavljanje pločica te sanita-

rija. Mob.: 091/619-3375 
ozn.919c

VO D O I N S TA L AT ER – 
ODŠTOPAVANJE odvo-

da – adaptacija kupaone, 
vodoinstalaterski rado-

vi, mob.: 098/936-2540 
ozn.4007

POSLOVNI PROSTORI

PRODAJEM ILI IZNAJ-

MLJUJEM restoran Stari 
Mlin u Ivancu. En.r. F. Mob.: 
098/680-809. ozn.2921

IZNAJMLJUJE SE frizerski 
salon na dobroj lokaciji, 
5 km od Varaždina, vrlo 
povoljno, en.r. C. Mob.: 
092/381-7401 ozn.2926

IZNAJMLJUJE SE poslovni 
prostor od 22m², 30m² i 
36m² u Varaždinu te ku-

pujemo kuće, stanove i 
zemljišta u Varaždinu, mob.: 
098/267-062 ozn.864c 

POSAO

RADNIKE – rad na OPG-u 
(zatvoreni prostor) Čako-

vec, mob.: 098/267-897 
ozn.370

TRAŽIM VRSNU domaćicu, 
na puno ili pola radnog vre-

mena, uz zasnivanje radnog 
odnosa. Uvjeti odlični. Upi-
tati na mob.: 098/268-315 
ozn.63c

VOZILA 

EURO-KUKE za vozila, pri-
jevoz vozila, najam priko-

lice, rabljene gume, mob.: 
098/983-3910 ozn. 38c 
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Ana - udruga za pomoć 

H R 1 6 2 3 9 0 0 0 1 1 1 0 1 3 3 9 7 1 7

H R 0 0 01

Donacija

HR1623900011101339717

HR00 01

Donacija

Hvala svima koji su donacijom ili sponzorstvom podržali naš rad!
https://udrugaana.hr/Donatori.html
Pomozite i vi uplatom donacije Ana - udruga za pomoć djeci i obiteljima
Žiro račun: IBAN: HR1623900011101339717

Hvala svima koji 

Podržavaju udrugu 
Ana - djecu i mlade.

Predsjednica Udruge  
Ana Duga

KUĆE

KUPUJEM KUĆU, u Kuća-

nu, Biškupcu, Jalkovcu itd...: 
095/700-8049 ozn.188c 

NAJAM

IZNAJMLJUJEM KUĆU 
(dvosobni stan) u Varaždi-
nu, s velikom okućnicom, 
namješteno. Upitati na 
mob.: 098/268-315 on. 63c

IZNAJMLJUJE SE 4-sobni 
stan u kući, Varaždin, mob.: 
098/267-062 ozn.864c

STANOVI

AUTO-MAK NEKRETNINE 
– prodaje se stan i poslovni 
prostori – novogradnja, od-

mah useljivo – M.P.Miškine 
28 i parkirna mjesta u pod-

zemnoj garaži, Tina Ujevića 
2, Varaždin, mob.: 098/267-
062 ozn.864c 

Prodaje se 2-sobni stan 
u Varaždinu, Koprivnič-

ka 9, 52 m, en.r. D, mob.: 
098/267-062 ozn.864c

ODČEPLJIVANJE odvoda 
strojem (wc,kuhinje...), 
garancija, iskustvo.”ERIK 
ODVODI” 098/1389-232 
ozn.446c  

KUPUJEM automobil , 
traktor, kamion, strojeve 
i motocikl, ispravne i nei-
spravne, mob.: 098/777-
095 ozn.2251

PRIJAMNI URED: Augusta Šenoe 12 (na Gradskoj tržnici Varaždin, prolaz iz Kukuljevićeve ulice)  |  telefon: 042/290-774  
  e-mail: malioglasi@regionalni.com  |  Radno vrijeme: pon - uto: 7.30 - 14.00 h, sri - pet: 7.30 - 15.00 h

MALI OGLASI, ZAHVALE, 
POSLJEDNJI POZDRAVI I SJEĆANJA

ODČEPLJIVANJE I SNI-
MANJE KANALIZACI-
JE kamerom odvodnih 
cijevi; adaptacije kupa-

ona sa svim radovima; 
postavljanje keramič-

kih pločica ,  vodovo-

da… Mob.098/783-060 
ozn.107c  

KROVIŠTA ROKY: pokri-
vanje svim vrstama po-

krova, adaptacija krova; 
tesarski i limarski rado-

vi. Mob. 099/639-9932 
ozn.1c    
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ZAHVALA

povodom smrti naše drage  

žene, majke, bake i prabake

JELENE LAZAR
preminule 29. 9. 2024.  

u 90. godini života.

Iskreno zahvaljujemo rodbini, prijateljima i susjedima na izraženoj 
sućuti, položenom cvijeću, na svakom stisku ruke i zagrljaju u ovim 
teškim trenucima za nas. Posebno zahvaljujemo velečasnom Mariu 

Filipoviću na lijepom ispraćaju i molitvi.

*****

Neka Te dragi Bog čuva u svom zagrljaju,
a mi ćemo u srcima svojim i molitvama.

Ožalošćeni: 
suprug Juraj, sin Željko, snaha Mateja, unuk Miljenko, unuka Monika 

sa Lukom i praunuk Liam

ZAHVALA

povodom smrti naše drage mame, bake, 
prabake, sestre i svekrve

DANICE KURBANJEV
koja je preminula 25. 9. 2024.  

u 97. godini života.

Najiskrenije zahvaljujemo svim rođacima, prijateljima, susjedima, 
znancima i svima ostalima koji su bili uz nas u ovim teškim 
trenucima, uputili nam izraze sućuti, okitili odar cvijećem i svijećama 
te zajedno s nama ispratili dragu nam pokojnicu na vječni počinak.

Ožalošćena obitelj

POSLJEDNJI POZDRAV

voljenom tati, djedu, bratu, šogoru, svekru i prijatelju

FRANJI ŠAMARIJA
21. 5. 1955. – 27. 9. 2024.

“Ne tugujem zbog Tebe, za tugu mjesta nema
tamo gdje si sada i mene vodi vjera.

Sve što Ti si bio ja još moram biti,

tamo gdje si sada, ja još moram stići.
Želio bih Ti tata, ispjevati pjesmu

da pred svima kažem za svu ljubav, hvala.
Ali znam da nema takvih riječi, nema takvih nota,

kao što su bila Tvoja mudrost i dobrota.”

*****

Dirnuti pažnjom i dobrotom mnogih ljudi koji su bili uz nas u ovim 
trenutcima neizmjerne tuge i boli, najiskrenije zahvaljujemo njegovoj 
braći, sestri, nećacima, nećakinjama, ostaloj rodbini, prijateljima, 
susjedima i znancima koji su nam uputili izraze sućuti, okitili njegov 
odar cvijećem i svijećama te ispratili našeg dragog Franca molitvom 
na vječni počinak. Veliko hvala i Službi za plućne bolesti i TBC 
Klenovnik na stručnoj i ljudskoj pomoći. Zahvaljujemo i župniku 
Matiji Voniću na dostojanstvenom ispraćaju dragog nam pokojnika.

Ožalošćeni: 
sin Nikola, snaha Dijana unuke Eva i Nika, braća Josip, Stjepan, Marijan 

i Tomislav, sestra Štefanija s obiteljima te ostala tugujuća rodbina

*****

Uvijek ćeš biti u našim srcima, mislima i molitvama.
VELIKA TI HVALA!

POSLJEDNJI POZDRAV

povodom smrti naše 

ANE CESTAR
2. 6. 1934. – 28. 9. 2024.

U srcu tuga, na grobu tišina.
Uvijek ćeš ostati u našim mislima i srcima.

Tvoja obitelj

ZAHVALA

povodom smrti naše voljene supruge, 
mame i bake

MARIJE DOBROTIĆ
preminule 2. listopada 2024. godine 

 u 62. godini života.

Zahvaljujemo rodbini, prijateljima, susjedima i svima koji su Mariju 
zajedno s nama ispratili na vječni počinak, a odar joj okitili cvijećem 
i svijećama. Veliko hvala vlč. Zorislavu Šafranu i Udruzi Vezilje na 
riječima utjehe i dirljivom ispraćaju. Hvala Draženu Zebecu i med. 
sestrama Marini Mikec, Marijani Canjuga i Nini Kolar, radiologu 
Ivanu Mikacu, liječnici Petri Novak Mikac, dr. med., patronažnoj 
sestri Suzani i liječnici Ivanki Paro – Matijašec, dr. med. , svim 
djelatnicima Opće bolnice Varaždin, a naročito onkologu Željku 
Vojnoviću, dr. med. te cijelom onkološkom odjelu na dostupnosti 
i podršci u svakom trenutku njezine bolesti, kao i mobilnom 
palijativnom timu te odjelu palijativne skrbi u Novom Marofu na 

pruženoj skrbi i razumijevanju.

Ožalošćeni:  
suprug Ivan, sin Mario, kći Ivana, snaha Doroteja, zet Mario te unuke 

Lana, Tarja i Mia

ZAHVALA

povodom smrti naše majke, bake, prabake 
i punice

JULIJANE ŠESTAK rođ. CIKAČ
preminule 30. 9. 2024.  

u 91. godini života.

Veliko hvala svim rođacima, kumovima, susjedima i prijateljima 
koji su bili uz nas, pružali nam utjehu i ispratili je na vječni počinak.

Obitelji Droždjek i Jug

OBAVIJEST O SMRTI
Dana 4. 10.2024. , dan nakon 74. rođendana  

napustio nas je

DRAGUTIN OSTRIČKI – DADO
čovjek kojeg će mnogi pamtiti po dobru.

Kada je bilo najteže uključio se u obranu domovine.
Pomogao je humanitarnom pomoći mnogim bolnicama u domovini, 

a nadasve je pomogao jednom mladom branitelju.
Svojoj velikoj obitelji dao je puno ljubavi.

Neka počiva u miru Božjem.

Ožalošćena obitelj

ZAHVALA

povodom smrti dragog oca, djeda i brata

TOME KEGLEVIĆA
preminulog 2. listopada 2024. u 81. godini života.

Iskreno zahvaljujemo svoj rodbini, dragim prijateljima, susjedima, 
znancima i dobrim ljudima koji su ga ispratili na vječni počinak, a 
odar mu okitili cvijećem i svijećama. Zahvaljujemo na brizi i skrbi 
vlasniku i osoblju Obiteljskog doma Sveti Antun te liječnicima i 
medicinskom osoblju Hematologije Varaždin. Hvala vlč. Najmanu 
na lijepim riječima utjehe i zboru Arka koji su molitvom i pjesmama 
uveličali njegov ispraćaj. Posebno zahvaljujemo Hrvatskoj vojsci na 
iskazanoj zahvalnosti i odanoj počasti. Neizmjerno smo zahvalni 

svima koji su nam pružili podršku u najtežim trenucima.

Ožalošćena obitelj

SVAKE 
SRIJEDE

10 % 

POPUSTA

na zahvale, posljednje pozdrave 
i sjećanja. Isključivo na uplate u 

prijamnom uredu 
na Gradskoj tržnici u Varaždinu.

ODČEPLJIVANJE svih vrsta 
odvodnih cijevi - stručno 
i povoljno. “Tino”, mob.: 
098/931-7570 ozn.184c    

PARKETI SJAJ - ogleda-
lo Vašeg doma! Sve vrste 
parketa, podova, te obnova 
starih parketa i stepeništa. 
Nazovite s povjerenjem! 
Tel.: 040/682-988, mob.: 
098/242-190 ozn.564c

MIŠAK – iskopi, navozi, ru-
šenje objekata, odvoz šute, 
postava tlakavaca, rubnika, 
kanalizacija, ograde, dovoz 
zemlje, kamena, uređenje 
zelenih površina, malčira-
nje. Mob.: 091/572-3895 
ozn.445c

SOBOSLIKARSKI – fasader-
ski obrt: bojanje unutarnjih 
i vanjskih zidova, izrada 
toplinske fasade (stiropor,  
kamena vuna), knauf sistem, 
spušteni stropovi, pregradni 
zidovi. Mob.: 098/ 9254 – 
731 ozn.570c

VODOVOD, CENTRALNO 
grijanje, kanalizacija, kli-
matizacija i servis plinskih 
trošila. Kvalitetno i povoljno! 
Kontakt: ZT - Zgradarska 
tehnika d.o.o., Nedelišće 
095/112-34-70, 098/213-
739, 040/341-004 ozn.659c

ŽIVOTINJE

PRODAJU SE odojci 25-27 
kg , 4 kom 30 – 40 kg i krma-
ča 250 kg, moguća dostava, 
Vitez. Mob.: 098/132-4242 
ozn.5a

OSTALO

SOK OD ARONIJE, 100% 
matični sok, vrhunske kvali-
tete. Pomoć kod dijabetesa, 
jačanja imuniteta, bolesti 
srca i krvnih žila, štiti od 
bakterija i virusa, povoljno 
djeluje na probavni sustav, 
ima protuupalna svojstva, 

štiti zdravlje urinarnog su-
stava, stimulira rad štit-
njače. Mob.: 098/455-313 
ozn.3a 

PRODAJE SE krunjač kuku-
ruza, novi; plug dvobrazdni 
IMT 10 cola; kotao za rakiju 
100 l. Tel.: 042/724-764 
ozn.3a

PRODAJEM vrhunski kon-
trabas III.. Cijena po viđenju 
i probi. Mob.: 098/984-1183 
ozn.2952

KREDITI

POZNANSTVA 

VRUĆE SEXY teme  za Tebe 
i mene, javi se neka akcija 
krene. Od 0-24 na 064/533-
333 . Tel./mob.: 0,46 €/min, 
0,63 €/min ozn.166c 

MUŠKARAC 50-ih godina 
želi upoznati žensku oso-
bu za ozbiljnu vezu. Mob.: 
092/421-8691 ozn.2941

POZAJMICE I KREDITI

Zaposleni i umirovljenici
Preko 1/4 primanja
Zatvaramo ovrhe

Bez HROK-a
Isplata u 24 sata

098/9162109

ZAPOSLENICI I UMIROV-
LJENICI do 300.000,00 
kn, MOGUĆNOST OT-
PLATE TRAJNIM NALO-
GOM, zatvaranje blokada 
i neurednosti.  Putni troš-
kovi , dnevnice i terenski 
dodaci u kreditnu spo-
sobnost, radni odnos na 
određeno. Male mirovine, 
umirovljenici iznad 75 g 
starosti. Mob.: 091/203-
4666, tel.: 042/561-192 
ozn.568c
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ZAHVALA

povodom smrti dragog  

tate i djeda

IVANA VALENTAKA
koji je preminuo 18. 9. 2024.

Zahvaljujemo svima koji su bili uz nas u ovim teškim trenucima.

Ožalošćeni: 
kći Draženka i unuk Dominik

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
Dragi tata,

otišao si mirno,

neka Te čuvaju anđeli.
Zauvijek ćeš ostati u mom srcu i mislima.

Kći Draženka

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom i voljenom dedi

Hvala Ti za Tvoje zagrljaje i tople riječi.
Biti ćeš zauvijek u mojem srcu i mislima.

Zbogom najdraži deda.

Tvoj dragi unuk Dominik

ZAHVALA

povodom smrti naše voljene  

majke, bake i svekrve

MARIJE CEROVEČKI
preminule 30. rujna 2024. godine  

u 86. godini života.

Iskreno zahvaljujemo svoj rodbini, susjedima i dobrim ljudima koji su 

je ispratili na vječni počinak, a odar joj okitili cvijećem i svijećama. 
Hvala vam svima na izrazima sućuti i toplim riječima. Neizmjerno 
hvala svim djelatnicima Staračkog doma Sveti Ivan Krstitelj iz Ivanca 

koji su joj pružali najbolju skrb. 

*****

Mama počivaj u miru Božjem!

Ožalošćeni: 
 Tvoj sin Nedeljko sa zaručnicom Jelenom

ZAHVALA

povodom smrti naše drage 

FRANCISKE VODOPIJA
preminule 30. 9. 2024.  

u 89. godini života.

Iskreno hvala svoj rodbini, prijateljima te timu Palijative bolnice Novi 
Marof. Posebno hvala vlč. Ivici Horvatu na dirljivom i svečanom 

ispraćaju.

Tugujuće obitelji Kuharić, Vodopija i Košćak

ZAHVALA

Opraštajući se od našeg voljenog

MIRKA KOVAČIĆA
29. 10. 1941. – 28. 9. 2024.

zahvaljujemo svoj rodbini, prijateljima, 

kolegama, susjedima i svima koji su 

nam olakšali tugu našeg velikog gubitka 

utješnom riječi, zagrljajem i dolaskom 
na ispraćaj.

Počivao u miru Božjem.

Ožalošćeni: 
sin, sestra i ostala tugujuća obitelj

ZAHVALA

povodom smrti voljenog nam sina, brata i strica

DARKA CECELJE
preminulog 1. 10. 2024. u 51. godini života.

Iskreno se zahvaljujemo rodbini, prijateljima, susjedima i svim 

dragim ljudima koji su bili uz nas, izrazili nam riječi utjehe, položili 
cvijeće i svijeće te dostojanstveno ispratili našeg Darka na vječni 
počinak. Zahvaljujemo se župniku Ivanu Žmegaču na lijepim riječima 
ispraćaja i molitvama. Veliko hvala doktoru Mlakaru i Kućnoj njezi 

Kancijan.

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
Život nam donese i suze i smijeh.

 Čovjek svašta proživi i svašta snuje, 
ali samo dragi Bog određuje naš put.

Svoj križ si iznio do kraja,
a sada si na leđima dragog Boga.

U Tvojoj vječnosti neka Ti Isusovo svijetlo bude putokaz u raj.
Gore na nebu sad je Tvoj dom,

a mi ćemo Te zauvijek čuvati u srcu svom.

Majka Štefanija, braća Božidar i Dragutin, šogorice Dubravka i Monika

*****

POSLJEDNJI POZDRAV
Svaki trenutak mislimo na Tebe.

Pomisao da Te nema, srce nam zebe.

Molimo se za Tebe i palimo svijeće,
dok mi živimo naša ljubav prema Tebi 

nikad umrijet neće.

Nećaci: 
Valentina, Dario, Neven, Maria Elena, Martina i Paulina

ZAHVALA

povodom smrti našeg dragog supruga i oca

IVANA HIPA
koji je preminuo 26. rujna 2024. u 87. godini života.

Zahvaljujemo svima koji su bili uz nas u najtežim trenucima. Zahvalu 
upućujemo i liječnicima i medicinskom osoblju odjela za intenzivno 
liječenje Službe za interne bolesti Opće bolnice Varaždin. Hvala vlč. 

Josipu Biškupu na molitvi i riječima utjehe.

Supruga Elizabeta i sin Ivan

POSLJEDNJI POZDRAV
voljenom suprugu, ocu i djedu

VJEKOSLAVU BIZJAKU

Premalo je riječi, a previše tuge,
da Ti kažemo koliko Te volimo

i koliko nam nedostaješ.

Tvoji: 
supruga Alojzija, sin Stjepan, Slađana, 

Adriano i Nela

POSLJEDNJI POZDRAV
dragom prijatelju i kumu

NEVESINJU VUGRINCU

Ostati ćeš zauvijek 
u našim srcima, mislima i molitvama.

Obitelj Horvat

SJEĆANJE
na voljenu majčicu i suprugu

BOŽICU ŽMEGAČ
5. 10. 2021. – 5. 10. 2024.

Kad netko umre, umiru i oni,
koji ostaju.

Tvoja Vesnica i suprug Mladen

SJEĆANJE
HRŽENJAK

Zauvijek u našim srcima i mislima.

Kći Vlasta, sin Ivica sa suprugom, 
unuci i praunuci

 OLGA                            i                    MIRKO
†  2022. – 2024.                                  †  2001. – 2024.

SJEĆANJE
na voljenu suprugu, mamu,  

baku, sestru i svekrvu

DRAGICU TOPOLNJAK
10. 10. 2022. – 10. 10. 2024.

Ostala si u našim srcima i mislima.

Tvoji najdraži

TUŽNO SJEĆANJE
na sina i brata

DRAŽENA ČEHOKA
5. 10. 2002. – 5. 10. 2024.

S ljubavlju i tugom

čuvamo uspomenu na Tebe.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na

STJEPANA ŠTIGLECA
11. 10. 2019. – 11. 10. 2024.

Prolazi i peta godina,

a Ti nam nedostaješ sve više.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na voljenog

PETRA MEDIĆA
7. 10. 2018. – 7. 10. 2024.

S ponosom čuvamo uspomene na Tebe.
Vječno u našim srcima i mislima.

Supruga Ružica i djeca s obitelji

ZAHVALA

Dirnuti pažnjom i suosjećanjem u najtežim trenucima  
oproštaja od naše voljene

JELENE KUČKO rođ. ROŽIĆ
zahvaljujemo rodbini, prijateljima i svim dragim ljudima koji su bili uz 

nas i izrazili usmene ili pismene riječi utjehe i dostojanstveno ispratili 
na vječni počinak.

Sin Vladimir, kći Anica, zet Tomislav, unuke Kristina i Ivana s obitelji

SJEĆANJE

ZLATKO HRG
13. 10. 2013. – 13. 10. 2024.

Fališ nam…

Tvoji: 
Katarina, Ivana, Ana, Damjan,  

Ivan, Noa i Mak

SJEĆANJE

VJEKOSLAV CEPANEC
12. 10. 2009. – 12. 10. 2024.

Oči plaču, a usne su nijeme.
Iz našeg srca nikad Te neće

izbrisati vrijeme.

Kćeri Nevenka i Anica,  
unuk Bojan i unuka Bojana
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SJEĆANJE
na voljenog supruga, tatu, svekra i djeda

JOSIPA KREĆ
7. 10. 2023. – 7. 10. 2024.

Vrijeme što prolazi ne donosi zaborav,

već ostavlja sjećanje i tužnu istinu da Te nema.

Tvoji: 

supruga Ljubica, sin Miroslav s obitelji i  

Kći Jasna s obitelji

TUŽNO SJEĆANJE
na dragu i voljenu suprugu, majku i baku

IVANKU ROŽĐAK
9. 10. 2022. – 9. 10. 2024.

Neće Te izbrisati vrijeme, ni sakriti tama,
anđeli neka Te prate

i vječno ćeš živjeti s nama.

Vole Te Tvoji: 

suprug Josip, Tatjana s obitelji, Tihomir s obitelji  

i ostala tugujuća rodbina

SJEĆANJE

LUKAS LESIČAK
12. 10. 2011. – 12. 10. 2024.

Vrijeme koje prolazi ne donosi zaborav,
već ljubav i sjećanje na Tebe.

Ostat ćeš voljen i nikad zaboravljen.

Tvoji: 

mama i tata te braća i sestre s obitelji

SJEĆANJE

FRANJO TELEBAR
12. 10. 2009. – 12. 10. 2024.

Postoji nešto što nikad ne umire.
To su uspomene i sjećanje na Tebe.

Tvoji: 

supruga, sin i kći s obitelji

SJEĆANJE
na drage roditelje

LETINA

Sjećanje na vas dio je našeg života
u kojem ćete nam uvijek nedostajati.

Vaša djeca: 
Branko, Božica, Vikica i Štefica

ANU i                 DRAGUTINA
†  21. 7. 2008.                                †  7. 10. 2017.

SJEĆANJE
na voljene suprugu i sina

PINTARIĆ

Zauvijek ste u mojim mislima.

Tata Vlado

ANU                                    i                            DUBRAVKA
13. 10. 2018. – 13. 10. 2024.                           1. 11. 2005. – 1. 11. 2024.

SJEĆANJE
na

KOSTANJEVAC

Ni godine koje su prošle,
ni život koji teče,

ljubav i sjećanje na vas izbrisati neće.
Zauvijek u našim srcima.

Snježana i Milivoj

JOSIPU                                  i                        MILANA
†  4. 10. 2006.                                                 †  24. 6. 2010.

SJEĆANJE

LJUBICA ŠESTAK
12. 10. 2017. – 12. 10. 2024.

Po dobroti Te pamtimo,
s ljubavlju spominjemo, u srcima čuvamo.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

KUNDIJA

Unuka Jasmina s obitelji i snaha Ruža

VJEKOSLAVA                        JURAJ
†  17. 10. 2018.                †  23. 6. 1999.

SJEĆANJE

STJEPAN KUNDIJA
11. 10. 2023. – 11. 10. 2024.

Zauvijek u našim srcima i mislima.
Fališ…

Tvoji: 

supruga Ruža, kći Jasmina, unuci Katja i Karlo i 
zet Mario

TUŽNO SJEĆANJE

KRUNOSLAV KEZELE
7. 10. 2020. – 7. 10. 2024.

… kad život stane
otvore se vrata nebeska
gdje duše naše snivaju…
Uz naše misli i molitve

uvijek si sa nama.

Tvoji: 

Tomislav, Dalibor i Marija

SJEĆANJE

MARIJA ŽMUK
8. 10. 2018. – 8. 10. 2024.

Vrijeme prolazi, a sjećanja ostaju.

Sin Petar s obitelji

SJEĆANJE

MARIJA POSAVEC
7. 10. 2023. – 7. 10. 2024.

Tražim Te u šapatu vjetra.

Suprug Božo i djeca

SJEĆANJE

JOSIP TROPŠEK
13. 10. 1995. – 13. 10. 2024.

Uvijek u našim mislima i molitvama.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

MARIO SAMBOLEC
8. 10. 2007. – 8. 10. 2024.

U našim si mislima i srcima.

Tvoji: 

mama, tata, sestra, šogor, nećak i nećakinja

SJEĆANJE

VIKTOR SEIDL
7. 8. 1957. – 11. 10. 2022.

Zauvijek ćeš biti u našim srcima i sjećanjima.

Sestra i braća s obiteljima

SJEĆANJE

IVAN PLANTAK
12. 10. 2022. – 12. 10. 2024.

Uvijek si s nama u našim srcima,
mislima i molitvama.

Tvoj Jan, Alenka i Božica

TUŽNO I BOLNO SJEĆANJE
na moju dragu, dobru, divnu i jako voljenu 

 i nikad zaboravljenu partnericu

BRANKU
†  12. listopad (četvrtak) 2017. godine

Živiš sa mnom u svakom trenutku,
u mojim mislima i mojem srcu,
ali ipak puno mi nedostaješ.

Tvoj Jožek

TUŽNO SJEĆANJE
na voljenog

RATKA IVANKOVIĆA
11. 10. 2018. – 11. 10. 2024.

Prošlo je šest jeseni, zima, proljeća i ljeta…
Mnogo je to dana, ali nijedan bez sjećanja na Tebe.

Kad srce i duša boli,
vrijeme nije lijek već tiha patnja,

vječna bol u srcima, vječno ime na usnama
i vječne suze u očima.

Još uvijek osluškujemo Tvoj glas i Tvoj smijeh, a Tebe nema.

Neutješne mama i sestra
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SJEĆANJE
na

NADU HOSNI
11. 10. 2023. – 11. 10. 2024.

Na nebu Tvoj tihi je dom,

a mi Te čuvamo u srcu svom.

Kći Snježana s obitelji

TUŽNO SJEĆANJE
na našeg

MARKA MIHALIĆA
7. 10. 2020. – 7. 10. 2024.

Vrijeme koje prolazi ne donosi zaborav.
Ima Te u svakom našem dahu,

s nama si u svakom našem koraku.

Tvoja obiteljSJEĆANJE
na našu dragu mamu, baku i prabaku

KATARINU KOPREK
3. 10. 2019. – 3. 10. 2024.

U tišini mira neka Te prate
 naše molitve, misli i sjećanja.

Tvoja obitelj

SJEĆANJE
na

RAJKU TAVRIĆ
4. 10. 2021. – 4. 10. 2024.

Prošle su tri tužne godine od našeg rastanka.
Vrijeme koje prolazi ne donosi zaborav,

već ljubav i sjećanje na Tebe.
Ostat ćeš voljena i nikad zaboravljena.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na mamu i baku

ĐURĐU SILAJ
6. 10. 2019. – 6. 10. 2024.

Spomenka i Nina

SJEĆANJE
na

DRAGUTINA BORŠĆAKA
11. 10. 2023. – 11. 10. 2024.

Jedna je godina prošla otkad 
je tuga i samoća došla.

Anđeli su Te poveli u raj,
za našu tugu i bol ne postoji kraj.
Neka Te naše molitve sad prate,

kad suze i bol ne mogu da Te vrate.

Tvoja obitelj

*****

Hvala svima koji posjećuju Tvoj tihi dom
I zapale svijeće.

TUŽNO SJEĆANJE
na

DAVORKU KOMES
7. 10. 2023. – 7. 10. 2024.

Tuga je ljubav koja ne prolazi…
Ljubav koja se zalijeva suzama,

živi od sjećanja, koja ne napušta
 gdje god bili i što god radili.

Tuga za Tobom je ljubav koja nema rok 
trajanja.

Tvoja kći Dorotea, suprug Božidar,  
obitelji Komes i Kocijan

SJEĆANJE

ZVONKO KOVAČIĆ
9. 10. 2009. – 9. 10. 2024.

Tvoj lik i Tvoja umjetnička djela,
s ponosom i ljubavlju 

čuvamo uspomenu na Tebe.

Supruga Marija i ostala rodbina

TUŽNO SJEĆANJE

MARIJAN PETRAČ
9. 10. 2022. – 9. 10. 2024.

Koračamo putevima Tvojih  
životnih želja,

a Ti si uvijek uz nas.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

NIKOLA POMPER
12. 10. 2018. – 12. 10. 2024.

S poštovanjem čuvamo  
uspomene na Tebe.

Obitelji Anić i Žigun

SJEĆANJE

MAKŠAN

Zauvijek živite u našim srcima.

Vaša djeca s obiteljima

DRAGUTIN                                                KATARINA
4. 10. 2019. – 4. 10. 2024. 8. 10. 2015. – 8. 10. 2024.

SJEĆANJE
na

PUKŠIĆ

U našim ste mislima.

Vaša obitelj

ANU                                     i                        BOŽIDARA
†  8. 10. 2018.                                                    †  1. 2. 2019.

SJEĆANJE
na voljenog

MARIJANA POTOČNIKA
10. 10. 2010. – 10. 10. 2024.

Živiš u našim srcima.

Supruga Milica i sin Mladen s obitelji

SJEĆANJE
na drage roditelje

FLEGAR

Vaša djeca Milica i Dragan s obitelji

IVKU                              i                        JAKOBA
†  5. 10. 2005.                                                  †  3. 6. 1986.

SJEĆANJE

MARIJAN KLOPOTAN
4. 10. 2022. – 4. 10. 2024.

Uvijek u našim mislima,
vječno u našim srcima.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

MARIJA ŠANTEK
8. 10. 2014. – 8. 10. 2024.

Ni godine koje su prošle,
ni život koji teče,

sjećanja na Tebe izbrisati neće.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE

DARKO FILIPOVIĆ
11. 10. 1995. – 11. 10. 2024.

Godine prolaze, sjećanja ne blijede,
duboko u srcima čuvamo uspomenu na Tebe.

Tvoji najmiliji:

*****

Hvala izvidničkoj satnici 7. GBR „Puma“.

TUŽNO SJEĆANJE

FRANCISKA MARUŠEVEC
7. 10. 2019. – 7. 10. 2024.

S ljubavlju čuvamo sjećanje na Tebe.

Obitelj Maruševec

SJEĆANJE

IVAN KREČ, profesor
8. 10. 2021. – 8. 10. 2024.

Tvoji najmiliji

SJEĆANJE
na voljenog

MARTINA DERNERA
10. 10. 2021. – 10. 10. 2024.

Uvijek si u našim mislima i srcima.

Tvoja obitelj

TUŽNO SJEĆANJE

LJUBICA CUPAR
12. 10. 2009. – 12. 10. 2024.

Prošlo je petnaest tužnih godina
otkako nisi sa nama,

ali ćeš zauvijek ostati u našim srcima i 
mislima.

Tvoja mama, Biserka i Mario

SJEĆANJE

MARIJA ZEBEC
†  2009.

Zauvijek u našim srcima.

Kći Klaudija s obitelji

SJEĆANJE
na

VERU FRIŠČIĆ
9. 10. 2021. – 9. 10. 2024.

Neizmjerno nam nedostaješ.

Tvoji najmiliji
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Organizatori su Sportski plesni klub Valcer i Plesni klub Takt iz Varaždina, uz pomoć Hrvatskog sportskog plesnog saveza i 
glavnih pokrovitelja

Ove godine Trofej Grada Varaždina 
bit će najbrojniji po broju natjecatelja

U subotu i nedjelju, 19. i 
20. listopada, u Sportskoj 
dvorani Graberje u Varaž-
dinu održat će se tradicio-
nalni spektakularan Trofej 
grada Varaždina 2024 
( Va r a ž d i n 
OPEN, bo-
dovni tur-
nir i Kup 
Republike 
Hrvatske 
u  s t a n-
dardnim 
i  l a t i n-
sko-ame-
r i č k i m 
plesovima) 
u organizaci-
ji Sportskog 
plesnog kluba Val-
cer te u suorganizaciji Ple-
snog kluba Takt i Hrvatskog 
sportskog plesnog saveza.

Pokrovitelj natjecanja je 
Grad Varaždin uz potporu 
Zajednice sportskih udruga 
grada Varaždina, Sportske 
zajednice Varaždinske župa-
nije te Turističke zajednice 
grada Varaždina.

Trofej grada Varaždina 
okupit će više od 600 su-

dionika u različitim disci-
plinama sportskog dijela 
natjecanja te u večernjem 
dijelu show programa.

Natjecanja će oba dana 
započeti već u ranijim pri-
jepodnevnim satima u dis-
ciplinama u kojima će snage 
odmjeriti pojedinci, grupe i 

formacije dok su na-
tjecanja ple-
snih parova 
na raspore-

du u po-
sl ijepod-
n e v n i m 
s a t i m a . 
N a t j e -
catelji će 
se varaž-

d i n s k o j 
p u b l i c i 

pred st av it i 
u dvije dis-

cipline sportskog 
plesa, disciplini latinsko-

američkih plesova (samba, 
cha-cha, rumba, pasodoble i 
jive) i disciplini standardnih 
plesova (engleski valcer, 
tango, bečki valcer, slowfox 
i quickstep). Večernji dio 
u kojem će sudjelovati naj-
bolji natjecatelji započet 
će svečanim otvorenjem te 
defileom svih sudionika. 
Natjecanja u obje discipline 

sportskog plesa bit će izrazi-
to interesantna i zanimljiva, 
a Trofej grada Varaždina 
okupit će sudionike sve dobi 
od najmlađih plesača u ka-
tegoriji mlađih osnovaca 
(mlađi od 9 godina) pa sve 
do najstarijih sudionika u 
kategoriji veterani III (stariji 
od 55 godina). Kvalifikacij-
ska natjecanja odvijat će 

se tijekom cijelog dana, a u 
večernjem dijelu u subotu 
od 19 sati i nedjelju od 18 sati 
ujedno je na rasporedu i naj-
atraktivniji dio programa.

Sportski plesni klub Valcer 
i Plesni klub Takt iz Varaž-
dina, uz pomoć Hrvatskog 
sportskog plesnog saveza 
i glavnih pokrovitelja ove 
manifestacije Grada Varaž-

dina i Varaždinske županije, 
svake godine nastoje održati 
vrhunsku organizaciju ovog 
atraktivnog događaja za sve 
ljubitelje plesa. Ove godi-
ne Trofej Grada Varaždina 
bit će najbrojniji po broju 
natjecatelja do svih godina 
dosad, što je samo dokaz da 
je puno truda i rada uložena 
da i ove godine bude među 

najuspješnijim gospodarsko-
turističkim manifestacijama 
u Gradu Varaždinu.

Varaždinski natjecatelji u 
sportskom plesu postigli su 
tijekom ove godine brojne, 
važne i zapažene rezultate 
na državnim prvenstvima 
predstavljajući dostojno na 
taj način Grad i Županiju iz 
koje dolaze pa vjerujemo da 
će nas odlično predstaviti i 
na Trofeju grada Varaždina 
na kojem se klubovi nalaze u 
ulozi domaćina.

Dolazak mnogih vrhun-
skih plesača iz različitih kra-
jeva Hrvatske, ali i susjednih 
zemalja kao što su Bosna 
i Hercegovina, Slovenija, 
Srbija, Slovačka, Mađarska, 
Italija, Ukrajina, Nizozem-
ska, Rumunjska, Bugarska, 
Austrija, San Marino kao i 
pored domaćih sportskih 
sudaca i sportskih sudaca iz 
Slovenije, Italije, Mađarske, 
Slovačke, San Marina, Ru-
munjske, Austrije garantira 
plesni spektakl te predstavlja 
odličnu pozivnicu za varaž-
dinsku publiku da se uvjeri u 
njihove plesne vještine.

Cijena ulaznice za publiku 
iznosi 10 eura uz napomenu 
da djeca do 6 godina starosti 
ne plaćaju ulaznicu.

NATJECAT ĆE SE PLESAČI IZ HRVATSKE I SUSJEDNIH ZEMALJA

U mjesecu listopadu diljem 
Hrvatske započinje najdugo-
vječnija humanitarna akcija 
“Solidarnost na djelu” koja se 
provodi od 1973. i tradicional-
no provodi drugog četvrtka u 
listopadu što ove godine pada 
10. listopada. U sklopu akcije 
volonteri i djelatnici Crvenoga 
križa prikupljaju pomoć u 
vidu hrane i higijene, pa tako i 
u Gradskom društvu Crvenog 
križa Varaždin.

GDCK Varaždin prikuplja 
hranu i higijenu, te novčana 
sredstva za kupnju paketa za 
djecu u potrebi, osobe starije 
od 65 godina u samačkom ili 
dvočlanom kućanstvu, samo-

hrane roditelje, jednoroditelj-
ske obitelji, obitelji s troje i više 
djece te osobe s invaliditetom.

Prikupljanje se vrši u skla-
dištu GDCK Varaždin (bivša 
vojarna u Fabijanskoj ulici 
Varaždin). Prvi dan počet-
ka akcije je 10. listopada od 
12 do 16 sati, a sredstava i 
potrepštine prikupljaju se 
do kraja mjeseca listopada 
utorkom od 12 do 16 sati. 
Građani također mogu upla-
titi novčana sredstva na račun 
posebno otvoren za ovu akciju 
HR0423600001300191208 
(Zagrebačka banka).

U školama na području 
GDCK Varaždin financijska 

sredstva prikupljaju se putem 
novčanih bonova u apoenima 
od 0,50 € i 1 €. Od tih sredsta-
va škole su u obvezi pomoći 
učenicima/djeci lošeg materi-
jalnog statusa (nabava knjiga, 
opreme ili plaćanje izleta). 
Ostatak sredstava GDCK Va-
raždin koristi za kupnju pre-
hrambeno-higijenskih paketa 
za djecu socijalno ugroženih 
obitelji sa područja djelovanja 
društva. Cilj humanitarne 
akcije “Solidarnost na djelu” 
nije samo prikupljanje pomoći 
za naše siromašne sugrađane 
nego i poticanje solidarnosti 
među svima nama, a posebno 
među mlađim generacijama.

Poticanje solidarnosti među svima nama, a posebno među mlađim generacijama
ZAPOČINJE NAJDUGOVJEČNIJA HUMANITARNA AKCIJA “SOLIDARNOST NA DJELU”

PIŠE: SANDRA ŽUPANIĆ
szupanic@regionalni.com

Varaždinski 
natjecatelji u 

sportskom plesu 
postigli su tijekom 
ove godine brojne, 
važne i zapažene 

rezultate

“Bezumnik reče u srcu:
»Nema Boga.« Pokvareni rade gadosti;
nitko da čini dobro. 
Bog s nebesa gleda na sinove ljudske
da vidi ima li tko razuman Boga da traži.
No, svi skrenuše zajedno, svi se pokvariše:
nitko da čini dobro – nikoga nema.

Neće li se urazumiti svi što bezakonje čine,
koji proždiru narod moj kao da jedu kruha?
Ne zazivlju ime Jahvino:
jednom će drhtati od straha,
jer je Bog s rodom pravednim.
Želite razbiti nakane ubogog:

Jahve je utočište njegovo.
  

O neka dođe sa Siona spas Izraelu!
Kad Jahve promijeni udes naroda svoga,
klicat će Jakov, radovat’ se Izrael.”
(Ps 14:1-7)

Tako govori psalmista prije 3000 godina. 
Ljudi govore da nema Boga, rade što ih 
volja, bezakonje vlada. Nije li tome tako 
i danas? Mnogi mladi niječu postojanje 
Boga kako bi radili što ih volja. Ateisti 
niječu Boga jer onda mogu čiste savjesti 
onako kako im se svidi. Čak mnogi vjernici 
ne idu u crkvu jer žive u grijehu. Mnogi 
zatvaraju oči pred bezakonjem koje buja, 
pokvarenost na svakome koraku, siro-

maštvo raste. No, upravo ovo rečeno 
svjedoči da Boga ima. Činjenica je da 
ako ne živimo po Božjem zakonu onda 
vlada zlo i bezakonje. No, činjenica je i da 
ako živimo po Božjem zakonu po Bibliji 
da onda dolazi mir i radost u naš život. 
Dakle, kako ti živiš? Bez Božjeg zakona 
kao bezumnik ili po Božjem zakonu kao 
Božje dijete?
Zato naručite Novi zavjet na suvreme-
nom hrvatskom jeziku i saznajte kako 
živjeti u skladu s Božjom riječi. Nazovite 
nas na 042 311 202.

prop. Mladen Dominić
Pastor Kristove Crkve Varaždin

Ul. braće Krajanski 14
www.kristova-crkva.hr

BOGA NEMA
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Podjelom ružičastih vrpci i 
edukativnih letaka, preventiv-
nim mjerenjima tlaka i šećera 
u krvi te puštanjem balona u 
spomen na žene preminule od 
raka dojke u Varaždinu je jubi-
larni, 25. put, održan Dan ruži-
časte vrpce. Javnozdravstvenu 
akciju ponovno je organizirala 
Udruga žena operiranih na 
dojku Mammae klub Varaž-
din zajedno sa Zavodom za 
javno zdravstvo Varaždinske 
županije.

Cilj je i ove godine bio skre-
nuti pozornost svih građana, 
a posebno žena na važnost re-
dovnih preventivnih pregleda 
dojki i odaziva na mamograf-
ske preglede.

- Od naših sugrađana traži-
mo potporu, prije svega em-
patiju za oboljele žene, a onda 
i potporu našem radu koji je 
posvećen prevenciji karcinoma 
dojke i smanjenju smrtnosti 
od te bolesti. Naš Mammae 
klub okuplja 60-ak članica i 
velika smo podrška oboljelim 

ženama. Članovi obitelji rekli 
su da smo njihovim majkama i 
suprugama bile strahovito ve-
lika podrška. Jedna od nedavno 
preminulih članica je putovala 
čak iz Vrbna kod Bednje kako 
bi došla na svaki naš sastanak, 
po čemu znate koliko obolje-
lim ženama to znači – rekla je 
predsjednica Mammae kluba 
Marija Hrašćanec.

Rak dojke je u Hrvatskoj, pa 
tako i u Varaždinskoj županiji 
i dalje najčešća vrsta karcino-
ma kod žena. Prema zadnjim 
dostupnim podacima za 2021. 
godinu, od te bolesti je u Va-
raždinskoj županiji oboljelo 95 
žena. U 2022. godini je od raka 
dojke umrlo 26 žena.

- Rak dojke je moguće pre-
venirati zbog čega je još 2006. 
godine Ministarstvo zdrav-
stva pokrenulo Nacionalni 
preventivni program ranog 
otkrivanja raka dojke koji sada, 
nakon više od deset godina, 
pokazuje rezultate. Naime, uz 
adekvatan odaziv na mamo-
grafske preglede moguće je 
smanjiti smrtnost od raka doj-
ke za 30 posto. Pad smrtnosti 
vidljiv je unatrag nekoliko go-

dina. U Varaždinskoj županiji 
odaziv žena na mamografske 
preglede je oko 65 posto, što 
uz žene koje dodatno obavljaju 
mamografske preglede čini 
zapravo zadovoljavajući oda-
ziv. Trenutno traje osmi ciklus 
pozivanja i to žena rođenih od 
1954. do 1973. godine. Šalje-
mo prve pozive, a paralelno 
s tim i druge onim ženama 
koje se nisu odazvale – rekla 
je mr. Irena Stipešević Raka-
marić, dr. med. spec. javnog 
zdravstva, voditeljica Djelat-
nosti za promicanje zdravlja 
i javnozdravstvenu medicinu 
Zavoda javno zdravstvo Va-
raždinske županije.

Članice Mammae kluba i 
djelatnice Zavoda su na Sta-
rome gradu u zrak pustile 
ružičaste balone, a točno u 
podne glasni pucanj iz topa 
izvela Marija Hrašćanec, čime 
je Varaždinska građanska gar-
da dala podršku udruzi žena 
oboljelih od raka dojke.

Podršku je dao i župan Va-
raždinske županije Anđelko 
Stričak, kao i predsjednik 
varaždinskog Gradskog vijeća 
Lovro Lukavečki.

PROGNOZA VREMENA ZA SLJEDEĆE DANE - PROMJENJIVO RANOJESENJE VRIJEME
U utorak bi uz južinu i dosta sunca tem-

peratura mogla narasti do 23 Celzijeva 
stupnja. Krajem dana porast naoblake, a 
onda u noći na srijedu kiša, ali bi to trebalo 
kratko trajati pa bi već u srijedu prijepodne 
vrijeme ponovno trebalo biti ljepše. Vratit 
će se sunčana razdoblja, a temperatura 
zraka će se sasvim malo sniziti pa i dalje 
ostaje toplo s južinom i temperaturom 
iznad 20 stupnjeva. Veći dio četvrtka bit će 
suho, djelomično sunčano i toplo vrijeme s 
južinom. Krajem dana naoblačenje s mje-

stimičnom kišom, osobito u noći na petak. 
U noći na petak i tijekom petka oblačnije i 

svježije vrijeme. Povremeno može biti kiše, 
a vjetar će okrenuti na sjeverne smjerove 
pa će dnevna temperatura biti niža nego 
u četvrtak. Za vikend većinom suho, ali 
i dalje uz povremeno više oblaka. Mala 
je mogućnost za rosulju ili slabu kišu, po 
većini naših proračuna bi oba dana vikenda 
mogla proći većinski suho. Vjerojatno će i 
novi tjedan početi mirno s temperaturom 
primjerenom listopadu.
Podsjećamo da je dobro redovito pratiti 
prognozu na Twitteru i našoj Facebook 
stranici „Kad će Kiša“. (Prognozu napisao: 
Kristijan Božarov 7.10.2024.)

Telefonski sex uživo! Svaki dan 0-24

064/688-691
Tel0,93€/min;Mob1,12€/min
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Nazovi napaljene
Varaždinke i Međimurke!

UPRAVA

Marijo Bucina

GLAVNA UREDNICA

Amalija Šašek, asasek@regionalni.com

ZAMJENIK GLAVNE UREDNICE

Josip Novak, jnovak@regionalni.com

NOVINARI

Ivan Tomašković (urednik portala)
ivan@regionalni.com
Sandra Županić, szupanic@regionalni.com

FOTOREPORTER

Ivan Agnezović, foto@regionalni.com

SURADNICI

Dalibor Flajpan

GRAFIČKA REDAKCIJA 

Vlatka Lešić, vlatka@regionalni.com  

Željka Biškup, zbiskup@regionalni.com 

IMPRESSUM
IZDAVAČ
Regionalni tjednik d.o.o.
Svilarska 2, 42000 Varaždin
OIB: 26676147972

Redakcija 7Plus Regionalnog tjednika ne odgovara za istinitost podataka oglasa. 

PRODAJA: 

Zdenka Jagić, voditeljica prodaje
zjagic@regionalni.com
marketing@regionalni.com   
Tel. 042/290-778

PREDAJA MALIH OGLASA I OSMRTNICA:  

Augusta Šenoe 12, Varaždin (Gradska tržnica,  
prolaz iz Kukuljevićeve ulice) 
Ljiljana Simić, ljsimic@regionalni.com
malioglasi@regionalni.com, Tel. 042/290-774 
Radno vrijeme za stranke: 

pon: 7,30 - 14,00 h 

uto: 7,30 - 14,00 h 

sri: 7,30 - 15,00 h

čet: 7,30 - 15,00 h
pet: 7,30 - 15,00 h

Ostala prijamna mjesta za male oglase, zahvale i 
sjećanja:
IVANEC
Poljodom 
Gospodarska 2

Voćarna Bagrem
Trg hrvatskih ivanovaca 9a

LUDBREG
Cvjećarnica Ruža
Petra Krešimira 19, Radno vrijeme: od 7 do 16 h

NOVI MAROF
Benjak
Remetinec 290

LEPOGLAVA
Cvjećarnica Bagrem
Hrvatskih pavlina 3a

CESTICA
Realize IT
Varaždinska 27

Tiskara 
Slobodna Dalmacija

MARKETING:
Tel. 042/290-778
Tel. 042/290-781

MALI OGLASI,
ZAHVALE I SJEĆANJA:
Tel. 042/290-774

REDAKCIJA:
Tel. 042/290-777

Male oglase osim u prijamnom uredu na Gradskoj 
tržnici u Varaždinu možete uplatiti i internet 
bankarstvom, na pošti ili banci. Postupak je 
slijedeći: proslijedite tekst na mail malioglasi@
regionalni.com radi obračuna cijene. Na vaš mail 
šalje se obračunata cijena i žiro-račun na koji 
uplaćujete uslugu. Nakon uplate potrebno je 
potvrdu o uplati poslati na mail. Za sve informacije 
obratite se na telefon 042/290-774.

JUBILARNI 25. DAN RUŽIČASTE VRPCE

Bitku protiv raka dojke 
dobiva sve više žena

ROĐENI:

VJENČANI:

Varaždinska županija
Djevojčice: Hana Prlog, Olivera Pongračić, Gita Hiržin, Leona Zaplatić, Tia Šipek, Marta Gladović, Marta Presečki, Tena 
Pintarić, Roza Lucia, Rita Cmrečki, Nela Cepanec i Tena Halajko.
Dječaci: Oscar Košćak, Bartol Kapustić, Lucas Hrgarek, Liam Posavec, Petar Hokman, Jona Purgar, Luka Bedovec, Luka 
Koščak, Oliver Klopotan, Jakov Kurtanjek, Vinko Labaš, Josip Vedak i Petar Harmicar.
Međimurska županija
Djevojčice: Larisa Jug, Vita Igrec, Marla Sabolčec, Daša Vrančić, Kaja Čemerin, Ida Kovačić i Gaja Lukša.
Dječaci: Ervin Cvetko, Ljiljan Ignac, Luka Kos, Arden Cerovec, Cristiano Ivanović, Emir Kalanjoš, Sven Hrženjak i Zrin Štefičar.

Međimurska županija: Kristina Kukolić i Sandro Novak, Karolina Lehkec i Marko Pergar, Katarina-Stela Stolčić i Antonio 
Nemeš, Tea Vuk i Matija Mihalković, Ana-Elena Pongračić i Mateo Sutnjak, Saša Tkalčec i Neven Kraljić, Leila Kontrec i 
Vladan Žujević, Lorena Janković i Josip Mikloška

UMRLI: 
Varaždinska županija:Katica Radelić (57), Mirko Kovačić (82), Stjepan Zbodulja (71), Darija Šupljika (71), Julijana Šestak (90), 
Violeta Radanović (67), Tomislav Koren (80), Tomo keglević (80), Zoran Čanić (77), Ivan trstenjački (94) i Franjo Klindić (89).
Međimurska županija: Kristina Kukolić i Sandro Novak, Karolina Lehkec i Marko Pergar, Katarina-Stela Stolčić i Antonio 
Nemeš, Tea Vuk i Matija Mihalković, Ana-Elena Pongračić i Mateo Sutnjak, Saša Tkalčec i Neven Kraljić, Leila Kontrec i 
Vladan Žujević, Lorena Janković i Josip Mikloška
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PIŠE: AMALIJA ŠAŠEK

asasek@regionalni.com
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mljišta te višak uroda proda-
ju. Kako doznajemo od Šte-
fice Vidović, dugogodišnje 
predsjednice Udruge žena 
“Florijanke”, za ovogodišnju 
berbu dobro su se pripremile. 
- Bez sviteka nema nošenja 
pune korpe na glavi. Za jaki 
doručak smo spravile klipiće, 
štrukle, kuhana jaja i kobasice, 
zlevanku, sira, sočne jabuke 
koje su ove godine jako dobro 
rodile… Čim se razdenilo, 
hapile smo se posla, a stiže 
nam u pomoć još težaka s 

kolima u koja moramo name-
tati kukuruz. Treba i stabljike 
pocepati, posložiti ih u stavice, 
tak da imamo za štrajiti živini 
u štalama. Duga je zima, treba 
znati gospodariti s kuruzinjem, 
a predstoji nam i odlazak u 
šume po listinec – ističečelnica 
udruge koja djeluje 17 godina 
i trenutno okuplja 17 članica. 
Odmah po dolasku u polje, 
vrijedne organizatorice branja 
našle su se okružene djecom. 
- Imam 11 godina i ovo mi je 
već treće ručno branje kuku-

ruza. Lijepo nam je i čekamo 
da nam se pridruže puce kojih 
još nema jer negdje plešu – 
rekao je jedan od razigranih 
mališana kojima je najveći gušt 
odvajati kukuruzne lasi i ko-
mušine od klipova kukuruza. 
Dodajmo da se Florijanke još 
uvijek “bore” da dođu u posjed 

svoje etno hiže koju im je obe-
ćao bivši varaždinski grado-
načelnik Ivan Čehok. Još gore, 
nakon što je aktualna gradska 
vlast ukinula Mjesne odbore, 
za svoje aktivnost poput ve-
likih godišnjih izložbi ručnih 
radova i proslava martinja, 
ne mogu koristiti ni prostor 
u društvenom (vatrogasnom) 
domu.

DRUGO IZDANJE KVART-a NA BRZAKA

U P4 stiže popularni zagrebački rap/trap duo
Jesenska sezona u P4 službeno počinje 
KVART-om na brzaka! Riječ je o popularnom 
jednodnevnom glazbenom događanju (ili mla-
đem bratu glazbenog festivala KVART) koji će 
u P4 – centru za mlade i nezavisnu kulturu u 
Varaždinu biti održan u subotu, 12. listopada. 
Broj ulaznica je ograničen, a ulaznice se mogu 
kupiti online na Core Eventu.

Headlineri KVARTa na brzaka ove će godine 
biti zagrebački raperi/traperi 30zona kojima 
će to biti prvi dolazak u P4 i Varaždin opće-
nito. 30zona su Shin i Galaš, dva nerođena 
brata iz Kozari Boka u Zagrebu. Početkom 
2020. objavili su album prvijenac “30” koji 
je brzo postao miljenik poklonika tvrđeg 
zvuka. Drugi album “300” objavljen je 2022. 
godine na kojem su ostvarili brojne suradnje 
na regionalnoj trap/rap sceni (Grše, Kuku$, 

Mimi Mercedez, Bore Balboa) i “300 SILVER”.
Za zagrijavanje publike pobrinut će se va-

raždinske rap/trap snage. Nakon duže stanke, 
na scenu se vraća Arbod, mlada Varaždinka 
ističe se svojim autorskim tekstovima i este-
tikom, a na KNB-u publici će predstaviti svoje 
najnovije singlove.

Na KVART na brzaka dolazi i nac. Slavonac s 
varaždinskom adresom na sceni je kratko, no 
ovo ljeto zabilježio je nekoliko sjajnih nastupa 
na sjeveru Hrvatske. Singlom Antarktika 
donio je svjež i urbani sound na varaždinsku 
scenu. Već pomalo domaćin i starosjedilac u 
P4, na stage će izaći i Neno koji kroz svoje 
gigove donosi zaraznu energiju, a KVART 
na brzaka prvi će put doći Vano i Giogio. 
Nakon koncertnog dijela slijede legendarne 
karaoke u P4.

Još uvijek se “bore” da dođu u posjed svoje etno hiže koju im je obećao bivši varaždinski gradonačelnik Ivan Čehok

Florijanke s težacima zasukale rukave pa 
u Donjem Kućanu ručno pobrale kukuruz

Udruga žena “Florijanke” 
iz Donjeg Kućana u utorak, 
1. listopada, u popodnevnim 
satima organizirala je ručno 
branje kukuruza u polju na 
imanju obitelji Magić. Umjesto 
uz traktor i prikolicu, na polje 
su vrijedni težaci stigli noseći 
plahte oko ramena, demižon-
ke u ruci i s pletene korpama 
na glavi.

Buđenje prošlosti
Ovakvi prizori u listopadu, 

kada počinje berba otvrdnutih 
klipova kukuruza, danas su 
stvar prošlosti. Međutim, ove 
su godine vrijedne “Florijanke” 
ponovno oživjele tradicijski 
običaj ručnog branja kukuru-
za, a u tom poslu uživali su i 
najmlađi. Pritom nije nedo-
stajalo priče i šale, a svima je 
u slast bio pravi poljski težački 
obrok koji se plavio gemištima. 
- Polje na kojem je organizirana 
berba nalazi se na lokaciji koja 
od davnina ima naziv “pod 
hrastom”. Ovo drveće svoje-
vremeno je raslo uz obližnji 
kanal ali su ih naši pradjedovi 
posjekli. Ovdje je teren idealan 
za sjetvu i uzgoj kukuruza i na 
Bogom danoj zemlji ove je go-
dine prinos jako dobar. Stoga će 
nakon berbe puno klipova sret-
no završiti u kukuružnjaku gdje 
će se sušiti do iduće godine. 
Kada sam bio dijete, pomagao 
sam roditeljima ručno brati 
kukuruz i sve ovo me podsjeća 
na dane mladosti Svaki berač 
imao je po dva reda za pobrati, 
a tak se “tiralo” i “sipavalo” 
da je nosač korpi jedva stizao 
obaviti svoj dio posla – rekao 
je kroz smijeh Predrag Magić. 
Njegova obitelj na imanju 
kukuruz koristi za ishranu 
svinja i kokoši, ali im je prio-
ritet uzgoj različitih ratarskih 
kultura. Obrađuju desetak 
hektara poljoprivrednog ze-

ČLANICE UDRUGE ŽENA NA NJIVU STIGLE S DEMIŽONKAMA U RUKAMA I PLETENIM KORPAMA NA GLAVI

KARIKATURA crta: Željko Pilipović

Nije nedostajalo 
priče i šale, a 
svima je u slast 
bio pravi poljski 
težački obrok 
koji se plavio 
gemištima

PIŠE: JOSIP NOVAK

jnovak@regionalni.com


